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Komenda w grze

Od kilku lat mówi się o potrzebie budowy nowej komendy policji w Sochaczewie. W minionym tygodniu pojawiła się kolejna 
szansa na jej powstanie. Władze miasta odwiedziły w tej sprawie Ministerstwo Spraw Wewnętrznych

Biegacze 
papieżowi
Blisko trzystu 
zawodników wzięło 
w niedzielę udział w 
Biegu Papieskim. Trasa 
o długości prawie 5 km 
przebiegała między 
dwoma papieskimi 
pomnikami - w Choda-
kowie i Sochaczewie. 
Rozpiętość wiekowa 
uczestników wyniosła 
około 60 lat.
Piękna pogoda  
i szczytny cel sprawiły, 
że na metę wbiegali  
z uśmiechami  
na twarzy.

Koncert 
dla Kuby
W najbliższą 
sobotę odbędzie się 
drugi charytatywny 
koncert na rzecz 
chorego Kuby 
Sajdaka. 
Będzie dobra muzy-
ka, domowe ciasto  
i wiele atrakcji. 
Tego dnia każdy 
może dorzucić grosik  
do operacji. Ma się 
ona odbyć w Mona-
chium i kosztuje  
30 tysięcy euro.  
Dla Kuby jest szansą 
na lepsze życie.

więcej str. 13więcej str. 13
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Strażacy u 
najmłodszych

Utwardzone ulice

KATARZYNA MAŃKO
Sochaczewianka, absol-

wentka liceum im. F. Chopi-
na oraz wydziału weterynarii 
SGGW w Warszawie. Od 2000 
roku prowadzi przychodnię we-
terynaryjną przy ul. Warszaw-
skiej. Jest matką 6-letniego Mi-
chała i właścicielką sześciu psów 
oraz pięciu kotów.

Odpoczywa najczęściej przy 
muzyce klasycznej, lubi też teatr. 
Ale największą jej pasją są po-
dróże, poznawanie innych świa-
tów i kultur. Stara się aktywnie 
spędzać życie, może dlatego w 
swojej przychodni przyjmuje 
czworonogich pacjentów siedem 
dni w tygodniu.(bus)

Strażacy z sochaczew-
skiej komendy Straży Pożar-
nej w dniu 12 październi-
ka odwiedzili najmłodszych 
sochaczewian w przedszko-
lu Leśne Skrzaty przy ulicy 
Dewajtis. Dzieciom pokazy-
wano sprzęt służący do ra-
towania życia ludzkiego w 
czasie pożarów czy katastrof 
i wyposażenie samochodów 
strażackich. Do tego niepu-
blicznego przedszkola i żłob-
ka uczęszcza 50 dzieci. Pokaz 
wzbudził ogromne zaintere-
sowanie maluchów. (jw)

Program JESSICA jest jed-
nym z ważniejszych in-
strumentów finansowych 
wpierających inwestycje na 
obszarach miejskich. Za-
kres wsparcia obejmować 
może najróżniejsze dzie-
dziny: od rewitalizacji, po-
przez edukację, kulturę, tu-
rystykę, transport, kończąc 
na odnawialnych źródłach 
energii. JESSICA oferuje 
pożyczki oraz gwarancje, 
które przyznawane są z bar-
dzo niskim oprocentowa-
niem. 

- Najważniejsze jest to, 
że program dotyczy pro-
jektów, które powinny ge-
nerować dochód. A takim 
przedsięwzięciem będzie 
właśnie nasza strefa płatne-
go parkowania - powiedział 
nam wiceburmistrz Stani-
sław Wachowski. - JESSICA 
to idealne rozwiązanie dla 
naszego miasta. Co z tego, 
że pozyskalibyśmy środ-
ki zewnętrzne, wybudowali 
sieć parkometrów, a nie mo-
glibyśmy pobierać z tego ty-
tułu opłat. Poza tym przed-
sięwzięcie finansowane w 
ten sposób nie obciąży na-
szego budżetu. 

Sochaczewianie 
na „tak”

Przypomnijmy, że zgod-
nie z zapisami jednej z 
uchwał rady miejskiej po-
przedniej kadencji, nadal 
możliwe jest wprowadze-
nie strefy płatnego parko-
wania. Obejmować może 
ona ulice Wąską, Reymon-
ta, Narutowicza, Batorego, 
Żeromskiego, Pokoju, Se-

natorską, Polną, 1 Maja a 
także place - św. Domini-
ka i Armii Ludowej. Opła-
ty w Strefie Płatnego Parko-
wania (SPP) pobierane będą 
za postój w dni robocze: od 
poniedziałku do piątku w 
godz. od 8.00 do 18.00 oraz 
w soboty w godz. od 8.00 do 
14.00, z wyłączeniem dni 
ustawowo wolnych od pra-
cy. Uchwała z 2009 r. okre-
śla również wysokość opłat. 
Kształtowałyby się one na-
stępująco: 1 zł za pół godzi-
ny, 2 zł ze 1 godz., 4,4 zł za 2 
godz. i 7,2 zł za 3 godz. par-
kowania. Mieszkańcy stref 
skorzystać mogliby z war-
tego 20 zł abonamentu mie-
sięcznego na parkowanie w 
jej obrębie. Pozostali mogli-
by wykupić abonament za 
200 zł lub „własną” kopertę 
za 800 zł.

We wrześniu nasza ga-
zeta przeprowadziła sondę 
na ulicach Sochaczewa. Za-
pytaliśmy ludzi, czy wolą 
parkować swobodnie, ale 
za niewielką opłatą, czy też 
chcą, by utrzymany został 
obecny stan? Wyniki nasze-
go badania były jednoznacz-
ne - mieszkańcy poparli po-
mysł płatnego parkowania 
w centrum. Tylko jedna 
osoba była przeciwna. 

- Ze względu na ogrom-
ną ilość samochodów, po-
winno być wprowadzone 
płatne parkowanie. Problem 
nasila się z roku na rok, 
przybywa samochodów, a 
miejsc jest mało. Z powodu 
tłoku powstaje też nerwowa 
atmosfera. Ostatnio ktoś za-
parkował bardzo blisko mo-

jego samochodu i wyjeż-
dżając zawadził moje auto. 
Oczywiście uciekł i później 
takiego się nie złapie - usły-
szeliśmy wtedy od Henryka 
Ząbczyńskiego. 

- Miejsca parkingo-
we przy blokach zajmu-
ją przyjezdni i mieszkańcy 
nie mają gdzie stawiać sa-
mochodów. Często podjeż-
dżam z dzieckiem i nie ma 
wolnych miejsc. Muszę sta-
wać daleko i iść później ka-
wał do bloku. Jestem skłon-
na zapłacić i swobodnie 
zaparkować samochód - po-
wiedziała nam z kolei Jolan-
ta Kucharska.

Na początek...
Takich głosów było wię-

cej. Sochaczewianie podkre-
ślali też, że pobieranie opłat 
ma sens, ale tylko w rejonach, 

gdzie są miejsca parkingowe z 
prawdziwego zdarzenia, takie 
jak 20 nowych kopert przy ul. 
1 Maja. Przypomnijmy, że do-
celowo, w tym rejonie w pla-
nach jest budowa prawie 160 
kopert wokół pl. Armii Lu-
dowej. To właśnie tam naj-
prawdopodobniej pojawią się 
pierwsze parkometry. 

- Z założenia nowe ko-
perty mają służyć ludziom, 
którzy idą na pocztę, do 
urzędów, czy na drobne za-
kupy. Nie tworzymy ich po 
to, by ktoś trzymał tam sa-
mochód codziennie po 12 
godzin - mówi Stanisław 
Wachowski. - Nie zamie-
rzamy żądać pieniędzy za 
parkowanie w miejscach, 
gdzie nie są zachowane od-
powiednie standardy. Tym-
czasem, do tej pory, we 
wspomnianych lokaliza-

cjach wydaliśmy na budo-
wę postoju około 165 tys. zł. 

Konstrukcja wniosku

Jak poinformowała nas 
naczelnik wydziału inwe-
stycji i modernizacji UM 
Urszula Cielniak, gotowych 
jest już większość projektów 
technicznych dla strefy płat-
nego parkowania. Zlecone 
zostało również przygoto-
wanie studium wykonalno-
ści dla tego przedsięwzięcia. 

- W najbliższych dniach 
odbędą się rozmowy z przed-
stawicielami Agencji Rozwo-
ju Mazowsza - powiedzia-
ła nam Urszula Cielniak. 
- Chcemy dowiedzieć się jak 
najwięcej o tym, jak skon-
struować wniosek, by maksy-
malnie zwiększyć nasze szan-
se na pieniądze z programu. 

Agnieszka Poryszewska

W ostatnim tygodniu w mieście 
ekipy budujące kanalizację sanitarną 
utwardzały 10 centymetrową war-
stwą tłucznia ulice: Spacerową - 620 
metrów, Piękną (około 380 m) i Ra-
dosną (ponad 300 m). Uporządko-
wano obrzeża ulicy 18 Stycznia. 

Ekipa z Poznania, instalująca nit-
kę gazową, naprawiła fragment bra-
kującego asfaltu na ulicy Poczto-
wej w miejscach, gdzie prowadzono 
rurę gazową, a na ulicy Kolejowej do-
konała wymiany 15 sztuk popęka-
nych płytek chodnikowych. Odcinek 
chodnika na ul. Dywizjonu 303, pod 
którym prowadzone były instalacje 
ciepłownicze, również został napra-
wiony. (jw)

WOJCIECH BŁASZCZYK
Jest absolwentem wydziału 

prawa na Uniwersytecie Mikoła-
ja Kopernika w Toruniu. Obec-
nie adwokat w warszawskiej 
kancelarii „Błaszczyk i Partne-
rzy”. Znany szeroko z działalno-
ści w obronie sądów. Organiza-
tor i lider działań, dzięki którym 
sochaczewski sąd uniknął likwi-
dacji.

Mąż i ojciec dwójki dzieci: 
syna Pawła, doktora prawa, pra-
cownika naukowego UW i cór-
ki Marty, absolwentki geografii. 
Wojciech Błaszczyk wolny czas  
chętnie spędza na rowerowych 
wycieczkach, ale najbardziej lubi 
spotkania z przyjaciółmi, roz-
mowy o polityce i życiu. (bus)

Dofinansują strefę?
 ■ Najprawdopodobniej już w listopadzie 

władze złożą wniosek o przyznanie dla 
miasta środków z programy JESSICA. 
Pieniądze przeznaczone zostaną  
na utworzenie w Sochaczewie strefy 
płatnego parkowanie.

Pierwsze parkomaty mają stanąć wokół pl. Armii Ludowej
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* Na obu skrzyżowaniach 
ulic Gawłowskiej z Płocką 
i Płockiej z Łowicką sygna-

lizacja świetlna została już 
podłączona.

Jak zapewne obserwu-
ją przejeżdżający tamtędy kie-
rowcy, prace przy obu skrzy-
żowaniach postępują bardzo 
szybko. W ubiegłą środę pod-
łączono już sygnalizację świetl-
ną. Jak nam powiedział Maciej 
Czarnecki, kierownik budowy 
z firmy „Podkowa”, która jest 
wykonawcą tej inwestycji, sy-
gnalizację można by włączyć 
już teraz, zaraz po odbiorze 
technicznym, a ten ma nastą-
pić lada dzień. Ponieważ jednak 
przy skrzyżowaniu z Gawłow-
ską kładziona ma być jeszcze 
jedna warstwa nawierzchni uli-
cy, termin włączenia świateł w 
tym miejscu przewiduje on na 
koniec tego tygodnia.

Nie zmieni to niczego w 
procesie wprowadzania za-
powiadanych zmian w orga-
nizacji ruchu na całym węź-
le drogowym. Przecież w tym 
miejscu, na skrzyżowaniu z 
Gawłowską, ulica Płocka i tak 
jest już uprzywilejowana.

Światła na drugim skrzy-
żowaniu Płockiej z Łowicką 
zabłysną dopiero w połowie 
listopada, bo trzeba jeszcze 

pomalować całą sygnaliza-
cję poziomą, uwzględniają-
cą właśnie zmiany w ruchu. 
Przypomnijmy bowiem, że 
od tego momentu to ul. Płoc-
ka stanie się ciągiem uprzy-
wilejowanym w stosunku do 
ul. Łowickiej. Do tej pory było 
odwrotnie.

Uwzględnić trzeba też 
wyregulowanie sygnalizacji 
akomodacyjnej, która, przy 
pomocy kilku kamer, kiero-
wać będzie elastycznie czę-
stotliwością zmian świateł na 
poszczególnych kierunkach 
w zależności od aktualnego 
natężenia ruchu. 

Przypomnijmy, że kosz-
ty remontu ostatniego odcin-
ka należącej do powiatu ulicy 
Gawłowskiej i instalacji świa-
teł pokrywają wspólnie bur-
mistrz i starosta. Na ostatniej 
sesji Rady Miasta ostatecznie 
zatwierdzono kwotę, jaką na 
ten cel przekaże miasto – to 
łącznie 435.300 zł. Zgodnie 
z porozumieniem zawartym 
przez burmistrza i starostę, 
inwestycja ma zostać oddana 
do użytku w tym roku.  

Kolejne 188 tysięcy zło-
tych miasto wyda na świa-
tła, które jednocześnie z tymi 
przy Gawłowskiej powstają 
na skrzyżowaniu Płocka-Ło-
wicka. (bus)

Firma kosmetyczna poszukuje pracownika na stanowisko

SPECJALISTA DS. MARKETINGU

Miejsce pracy: Andrzejów Duranowski 27b/ k. Sochaczewa

Zadania:

- kreowanie i wdrażanie produktów kosmetycznych
- przygotowywanie materiałów reklamowych oraz wsparcia sprzedaży
- budowanie wizerunku firmy oraz wybranych grup produktowych
- współpraca z agencjami reklamowymi, agencjami graficznymi
- współpraca z producentami opakowań, drukarniami w kraju i za granicą
Wymagania:
- doświadczenie w pracy na podobnym stanowisku
- biegła obsługa aplikacji biurowych (pakiet MS Office)
- minimum podstawowa umiejętność pracy w programie Photoshop lub Corel Draw
- mile widziana znajomość języka angielskiego lub rosyjskiego
Oferujemy:
- ciekawą pracę w dynamicznie rozwijającej się firmie
- możliwość podnoszenia kwalifikacji i rozwoju zawodowego
- stabilne warunki zatrudnienia

Dokumenty aplikacyjne zawierające CV ze zdjęciem oraz list motywacyjny 
proszę przesyłać na adres: biuro@vpp.pl

ZS-1322

Spółdzielnia Mieszkaniowa Lokatorsko-Własnościowa  
w Sochaczewie przy ul. Piłsudskiego 26 

ogłasza 
nieograniczony dwustopniowy  
przetarg na wykonanie:

1. Malowanie klatek schodowych w czterech budynkach 
mieszkalnych wielorodzinnych (razem 10 klatek).

2. Ocieplenie szczytów na budynkach mieszkalnych  
wielorodzinnych przy ul. Warszawskiej 72 i 74.

3. Izolacja p. wilgociowa i cieplna ścian fundamentowych  
w budynku przy ul. Trojanowskiej 64.

Materiały przetargowe oraz informacje dotyczące wymagań 
stawianych oferentom można uzyskać na stronie internetowej 
Spółdzielni www.sml-w.pl

Termin składania ofert do dnia 6.11.2012 r. do godz. 10.00. Oferty 
należy składać w zamkniętych kopertach z dopiskiem „Przetarg 
na...”, na każdy rodzaj prac i budynek oddzielnie.

Otwarcie ofert nastąpi w dniu 6.11.2012 r. o godz. 10.30.

Spółdzielnia zastrzega sobie prawo unieważnienia przetargu bez podania przyczyny.

ZS-1336

Uchwała dotyczy nie tylko 
miejskiego targowiska przy ul. 
Pokoju, ale i strefy handlu przy 
ul. Chopina. Przyświeca jej je-
den cel: stragany mają zniknąć 
z chodników i trawników.

- Wystarczy przejść się w re-
jonie targowiska. Zwłaszcza te-
raz sprzedających na chodni-
kach jest tak wielu, że przejście 
jest bardzo utrudnione - prze-
konuje wiceburmistrz Stani-
sław Wachowski. - Łatwiej jest 
dorosłym. Natomiast, gdy prze-
dostaje się tamtędy osoba z 
wózkiem lub prowadząc dziec-
ko za rękę, wymaga to dużej 
dozy wytrwałości. 

Potwierdza to naczelnik 
wydziału gospodarki lokalowej 
ratusza Agnieszka Kupryja-
niuk. Jej zdaniem tylko restryk-
cyjne podejście może przynieść 
zamierzony skutek.

- Kiedyś zgodziliśmy na 
handel zajmujący nie więcej 
niż metr szerokości chodnika. 
Część osób przestrzegało tej za-
sady. Większość jednak zajmo-
wała o wiele więcej miejsca - 
mówi. - W efekcie przepis ten 
stał się kompletnie martwy.

Stawiają  
na uczciwość

W najnowszym projekcie 
regulaminu targowiska jasno 
mówi się o wymierzanej za jego 
złamanie karze grzywny. Do-
datkowo, w razie nieprzestrze-

gania wymagań określonych w 
niniejszej uchwale może dojść 
do usunięcia sprzedającego z 
targowiska. 

- Dbając o dobro kupują-
cych wprowadzone zostaną 
obowiązki po stronie admini-
stratorów i dzierżawców. Mię-
dzy innymi konieczne będzie 
używanie urządzeń pomiaro-
wych z ważną cechą legalizacji. 
Wagi powinny być ustawione i 
używane w taki sposób, aby ku-
pujący mieli możliwość stwier-
dzenia prawidłowości i rzetel-
ności ważenia i mierzenia. Na 
oferowanych do sprzedaży to-
warach ma być cena, a jeśli nie 
jest to możliwe, w widocznym 
miejscu powinien pojawić się 
przejrzysty cennik - mówi wi-
ceburmistrz Wachowski.

 W uchwale odniesiono 
się także do sprzedaży okre-
ślonych produktów. Sprzedaż 
świeżych grzybów rosnących 
w warunkach naturalnych, su-
szonych i przetworów z nich 
powinna odbywać się dopiero 
po uzyskaniu z sanepidu cer-
tyfikatu stwierdzającego, że 

nie są trujące. Tradycyjnie nie 
zezwolono na handel i wyda-
wanie napojów alkoholowych. 
Dodatkowe zmiany polegają 
na wprowadzeniu zakazu han-
dlu zwierzętami. 

Zasady  
dla wszystkich

W projekcie dużo mówi 
się o samochodach. Na targo-
wisku będą mogły znajdować 
się wyłącznie pojazdy, z któ-
rych prowadzona jest sprze-
daż towarów oraz samochody 
policji, pogotowia, straży po-
żarnej. Pozostałe auta należy 
parkować poza terenem ryn-
ku, chyba że zarządca targowi-
ska wyrazi zgodę na parkowa-
nie. Będzie się to odbywać za 
odpłatnością, w miejscu wska-
zanym przez zarządcę. Zarów-
no pojazdy, jak i inne urządze-
nia targowe, czyli np. boksy i 
stragany znajdujące się na tar-
gowisku w miejscach do tego 
nie wyznaczonych, będą usu-
wane na koszt właścicieli.

- Chodzi o zachowanie 
drożności przejść między 

stoiskami i alejkami - wyja-
śnia Wachowski. - Ponad-
to uważam, że znajdujące się 
przy ul. Pokoju miejsca par-
kingowe, powinny służyć 
klientom, a nie sprzedającym 
na rynku.

Chodniki  
dla klientów

Tego samego zdania 
jest radny Tomasz Obrącz-
ka. Jako pierwszy złożył on 
w ratuszu pismo, w którym 
postulował wprowadzenie 
zmian w rejonie targowiska 
miejskiego. W dużej mierze 
pokrywają się one z projek-
tem władz miasta.

- Jestem zwolennikiem za-
kazu sprzedaży na ulicach. 
Uważam, że od tego mamy plac 
targowy. Poza tym, nielegalny 
handel jest nieuczciwy wzglę-
dem osób, które płacą placowe 
- powiedział nam radny.

O losach nowego regula-
minu targowiska radni zade-
cydują najprawdopodobniej na 
najbliższej sesji. 

Agnieszka Poryszewska 

Sygnalizacja  
jest już gotowaUtrzymać  

handel w ryzach
 ■Władze miasta 

przygotowały projekt 
uchwały, która ma 
„ucywilizować” 
handel na miejskim 
targowisku. Obecnie 
projekt opiniują  
komisje Rady Miejskiej.

Wszyscy handlujący mają płacić placowe według nowego regulaminu

Pierwsze światła zabłysną już pod koniec tego tygodnia
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Ogłoszenie o licytacji nieruchomości
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Sochaczewie 
Przemysław Kosyra (tel. 46 811-16-76) ogłasza, że:  
dnia 28.11.2012 r. o godz. 9.00 w budynku Sądu Rejonowego  
w Sochaczewie mającego siedzibę przy 1 Maja 7 w sali nr według 
wokandy, odbędzie się 
druga licytacja nieruchomości

położonej:
96-512 Młodzieszyn, Januszew,
dla której Sąd Rejonowy w Sochaczewie Wydział Ksiąg Wieczystych 
prowadzi księgę wieczystą nr KW [NKW: PL1O/00001821/2].

Przedmiotem licytacji jest nieruchomość rolna, położona we wsi Januszew 
27, w gminie Młodzieszyn, w powiecie sochaczewskim. W rejestrze 
ewidencji gruntów oznaczona jako działki ewid. nr 78/2, 77/4, 184/2 i 184/1 
położone we wsi Januszew, obręb ewid. Januszew, w gminie Młodzieszyn, 
łącznego obszaru 7,9687 ha. Na nieruchomości znajduje się:
1. Budynek mieszkalno-inwentarski o powierzchni użytkowej 170,45 m² 

jest obiektem murowanym, parterowym, częściowo podpiwniczonym, z 
poddaszem gospodarczym. W części mieszkalnej budynku znajdują się 
2 pokoje, kuchnia, łazienka, spiżarnia, i 2 korytarze. Część inwentarska 
stanowi jedno pomieszczenie.
2. Budynek gospodarczy (drewniana stodoła) o powierzchni 150 m² stanowi 
obiekt o konstrukcji słupowej, ze ścianami zewnętrznymi wykonanymi z 
desek drewnianych grubości 1”, z dachem drewnianym krytym blachą.
3. Poza budynkiem mieszkalno-inwentarskim i drewnianą stodołą w 
siedlisku znajduje się mały drewniany budynek gospodarczy (szopa 
drewniana), o konstrukcji drewnianej słupowej, ze ścianami obitymi deskami 
i dachem drewnianym krytym papą o powierzchni 12,3 m².

Suma oszacowania wynosi 356 000,00 zł, zaś cena wywołania jest równa 
2/3 sumy oszacowania i wynosi 237 333,33 zł.
Licytant przystępujący do przetargu zobowiązany jest złożyć rękojmię w 
wysokości 1/10 sumy oszacowania, tj. 35 600,00 zł w gotówce.

Zgodnie z przepisem art. 976 §1 kpc w przetargu nie mogą uczestniczyć 
osoby, które mogą nabyć nieruchomość tylko za zezwoleniem organu 
państwowego, a zezwolenia tego nie przedstawiły oraz inne osoby 
wymienione w tym artykule. 

Komornik
ZS-1323 

Piękna pogoda sprzyja bu-
dowlańcom prowadzącym 
jednocześnie kilkanaście 
dużych miejskich inwesty-
cji, w tym remont kram-
nic i budowę integracyjnego 
żłobka dla 80 dzieci. Naj-
nowszy projekt finansowa-
ny przez miasto i Narodowy 
Fundusz Ochrony Środowi-
ska to termomodernizacja 
Przedszkola nr 6 w Choda-
kowie. Kilka dni temu pra-
cownicy Zakładu Remon-
towo - Budowlanego ELLA 
weszli na plac budowy. 

Decyzja o ociepleniu 
przedszkola zapadła w tym 
roku, a szansą na pozyska-
nie dodatkowych pieniędzy 
okazał się program pt. „Sys-
tem zielonych inwestycji GIS 

- Zarządzanie energią w bu-
dynkach użyteczności pu-
blicznej” prowadzony przez 
NFOŚiGW. Sochaczewski 
ratusz zgłosił do konkursu 
własny program pod nazwą 
„Oszczędność energii w bu-
dynkach użyteczności pu-
blicznej miasta Sochaczew” 
obejmujący m.in. ocieplenie 
Przedszkola nr 6, wymianę 
centralne ogrzewanie w sta-
rym skrzydle Szkoły Podsta-
wowej nr 4 oraz komplek-
sową wymianę oświetlenia 
w kilku innych obiektach 
oświatowych. Na jego wdro-
żenie urząd miejski pozy-
skał w ostatnim czasie aż 
1.365.500 zł. 

- Gdy otrzymaliśmy pie-
niądze, można było ruszać z 

procedurami przetargowy-
mi. Oferty dotyczące ocie-
plenia przedszkola złożyły 
dwie firmy: Z.R.B. REM-
-BUD z Płocka oraz socha-
czewska ELLA Bronisława 
Gawrylczyka, która zaofe-
rowała niższą cenę i zgo-
dziła się wykonać termo-
modernizację obiektu za 
569.000 zł. Kilka dni temu 
podpisaliśmy umowę i eki-
py techniczne ELLI mogły 
wejść na plac budowy - wy-
jaśnia zastępca burmistrza 
Stanisław Wachowski. 

Zgodnie z planem, bu-
dynek Przedszkola nr 6 
przy ul. Chodakowskiej, 
gdzie od kilku lat działa też 
filia Szkoły Podstawowej nr 
7, ocieplony zostanie od ze-
wnątrz 14-centymetrową 
warstwą styropianu (1444 
m² ocieplenia), a strop pod 
poddaszem 16-centymetro-
wą warstwą wełny mineral-

nej (1246 m²). Do wymia-
ny będzie 108 okien, 7 sztuk 
drzwi oraz cała instalacja 
centralnego ogrzewania. 
Stara sieć zastąpiona zosta-
nie izolowanymi, stalowy-
mi rurami (1350 mb rur). 
Na ścianach zawisną nowo-
czesne grzejniki z zawora-
mi termostatycznymi (120 
sztuk).

- Zadanie obejmuje tak-
że montaż krat okiennych, 
balustrad, parapetów we-
wnętrznych, wykonanie 
zewnętrznej izolacji ścian 
piwnicy, poszerzenie drzwi 
wejściowych do budynku, 
montaż opraw oświetlenio-
wych, odtworzenie utwar-
dzonej nawierzchni przy 
budynku i wykonanie no-
wej opaski z kostki betono-
wej wokół niego - wylicza 
Urszula Cielniak, naczelnik 
wydziału inwestycji i mo-
dernizacji UM. 

* Już za rok liczba miejsc w 
prowadzonym przez ratusz 
żłobku zwiększy się z 35 do 
80. Nowy gmach budowa-

ny jest tuż obok Miejskiego 
Przedszkola nr 1. 

Placówka pomieści aż 
pięć grup, zapewni opiekę 
dzieciom w wieku od sze-
ściu miesięcy do 3 lat. Kadry 
nowego żłobka zatroszczą 
się także o maluchy niepeł-
nosprawne. 

Na inwestycję socha-
czewski ratusz pozyskał ok. 
800.000 zł dotacji z rządo-
wego programu „Maluch”. 
Była to jedna z najwyższych 
kwot wsparcia w skali kraju.

Wykonawcą jest konsor-
cjum firm „Unibud” i „Dan-
bud”. Władze miasta są bar-
dzo zadowolone z postępów 
prac. 

- Nie mamy żadnych za-
strzeżeń do wyłonionych w 
przetargu firm. Mija kolej-
ny miesiąc budowy, a postę-
py widać jest gołym okiem - 
powiedziała nam naczelnik 
wydziału inwestycji i mo-
dernizacji Urszula Cielniak. 
- Właśnie powstaje strop nad 
pierwszym piętrem. Wszyst-
ko wskazuje na to, że zgodnie 
z harmonogramem inwesty-
cji, do końca roku żłobek bę-
dzie gotowy w stanie suro-
wym, zamkniętym. (ap)

Żłobek rośnie  
w oczach

Termomodernizacja 
przedszkola ruszyła

 ■ W ubiegłym tygodniu ekipa budowlana 
firmy Ella rozpoczęła prace modernizacyjne 
w Chodakowie. Wykona je za pieniądze 
pozyskane przez miasto.

Gotowa jest już pierwsza kondygnacja nowego żłobka

REKLAMA

* Burmistrz i przewodniczą-

ca Rady Miejskiej byli z wi-
zytą u wiceministra. Nasza 
komenda jest na liście in-

westycji do realizacji!

Wszystko wskazuje na to, 
że w przyszłym roku na dział-
ce po dawnym przedszkolu 
przy ul. 1 Maja wreszcie zacznie 
się coś dziać. Działka od pięciu 
lat czeka na rozpoczęcie budo-
wy nowej Komendy Powiato-
wej Policji. W ostatni czwartek 
burmistrz Piotr Osiecki i prze-
wodnicząca Rady Miejskiej Jo-
lanta Gonta spotkali się w tej 
sprawie w Ministerstwie Spraw 
Wewnętrznych z wicemini-
strem Michałem Deskurem. 
W spotkaniu wziął udział tak-
że odpowiedzialny za policyjne 
inwestycje na naszym terenie 

zastępca Mazowieckiego Ko-
mendanta Wojewódzkiego Po-
licji insp. Janusz Stępniak.

- O to spotkanie zabiegałem 
już od pewnego czasu. Chciałem 
ministrowi pokazać, jak bardzo 
naszej lokalnej społeczności za-
leży na budowie tego gmachu. 
Obecnie warunki pracy są tam 
fatalne, a KPP to jeden z ostat-
nich publicznych budynków w 
mieście, gdzie czas się zatrzy-
mał. Naprawdę nie chodzi o luk-
susy, ale normalne, przyzwoite 
warunki obsługi klientów. Lu-
dzie czuwający nad bezpieczeń-
stwem 80 tysięcy mieszkańców 
powiatu nie mogą przez kolej-
ne 20 lat gnieździć się w ciasnych 
biurach. Bo lepsze warunki pra-
cy dla policjantów to i ich lep-
sze samopoczucie, a to z kolei na 
pewno przełoży się na bezpie-

czeństwo mieszkańców - zazna-
cza burmistrz Osiecki.

Przypomnijmy, że teren ten 
uchwałą Rady Miejskiej prze-
kazano skarbowi państwa z 
konkretnym wskazaniem, co 
ma tam stanąć. Od kilku mie-
sięcy szefostwo KPP Sochaczew 
bardzo intensywnie zabiega o 
finansowe wsparcie dla tego 
projektu. Dotychczas ratusz, 
powiat i okoliczne gminy zade-
klarowały pomoc w wysokości 
prawie 5 mln złotych w okresie 
najbliższych trzech lat.

- Finansowe wsparcie bu-
dowy komendy przez samo-
rządy powiatu sochaczewskie-
go ma dla ministerstwa wielkie 
znaczenie. Przypomnę, że za 
zgodą radnych tylko miasto 
Sochaczew wyłoży z własne-
go budżetu równy milion. Do 

tego należy doliczyć działkę za 
co najmniej dwa miliony. Te-
ren o powierzchni 6569 mkw. 
jest wyposażony we wszystkie 
media, leży w samym centrum 
miasta, blisko urzędów, szkół, 
niemal naprzeciw sądu i pro-
kuratury. Nasz udział w projek-
cie jest naprawdę duży - mówi 
Piotr Osiecki.

- Usłyszeliśmy deklarację 
wiceministra, że sochaczewska 
komenda na sto procent znaj-
dzie się na liście projektów skie-
rowanych do realizacji w latach 
2013-2015. Szampana jednak 
jeszcze nie otwieramy, bo, jak 
pokazuje przykład parkingu 
„Parkuj i Jedź”, nawet wtedy, 
gdy pada konkretna deklara-
cja o finansowaniu projektu, do 
końca nie można być pewnym 
finału - dodaje burmistrz.

Dobre wiadomości  
w sprawie nowej komendy policji 
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* Miejscowi przestępcy 
mają różne pomysły, aby 
się wzbogacić. 

Trzech mieszkańców 
jednego z osiedli w cen-
trum miasta wpadło na po-
mysł, aby ukraść ze skle-
pu kasę fiskalną, w której 
na pewno będą spore pie-
niądze z dziennego utar-
gu. Pomysł swój postano-
wili zrealizować w sobotę 
13 października. Cała trój-
ka do upatrzonego sklepu 
weszła, gdy nie było w nim 
klientów. Dwóch z nich za-
częło zagadywać sprzeda-
jącą, a trzeci w tym czasie 
podszedł do kasy fiskal-
nej, wyrwał ją wraz z prze-
wodami i wszyscy zaczęli 
uciekać w kierunku pobli-
skiego lasku przy ul. Ko-
chanowskiego. 

Ekspedientka wszczę-
ła alarm i powiadomiła po-
licję o dokonanym napadzie. 
W tym czasie trzej złodzieje 
rozbili w lasku kasę i wyjęli z 
niej pieniądze. Nie wiedzie-
li, że policjanci przeszuku-
ją już teren. Gdy, wychodząc 
z zagajnika, zauważyli jadą-
cy powoli radiowóz, zaczęli 
uciekać. Jeden z nich został 
zatrzymany, dwóch pozosta-
łych uciekało w kierunku ul. 
Olimpijskiej. Pościg za nimi 
rozpoczął jeden z funkcjo-
nariuszy patrolu interwen-
cyjnego. Gonił ich ponad ki-
lometr i przy ul. Olimpijskiej 
jednego z nich zatrzymał. 
Zniszczoną i rozbitą kasę fi-
skalną, która będzie służyła 
jako dowód w sprawie, odna-
leziono. Pieniądze odzyska-
no. Całą trójkę kasiarzy cze-
ka rozprawa w sądzie. (jw)

5ZA BARIERĄ PRAWA

Prokuratura od czerwca 
prowadzi postępowanie w 
sprawie tragicznego wypad-
ku pod dyskoteką „Viva” 
w Rybnie. W jego wyni-
ku, uderzony przez samo-
chód syna sochaczewskiego 
biznesmena, 50-letni par-
kingowy zmarł w szpitalu. 
Przesłuchania naocznych 
świadków nie potwierdziły 
podejrzeń, jakoby młodzie-
niec uczynił to z premedy-
tacją. Niewiele wniosły też 
nagrania z kamery monito-
ringu.

W tej sytuacji prokurator 
prowadzący sprawę zakwa-
lifikował czyn jako wypadek 
ze skutkiem śmiertelnym, 
nie stosując wobec kierow-
cy aresztu, bowiem jego zda-
niem nie zachodziła obawa 
matactwa, czy wpływania na 
świadków.

Tymczasem na forach in-
ternetowych sprawa stała się 
głośna. Zwłaszcza internau-
ta podpisujący się nickiem 
Janusz miał wiele do powie-
dzenia. 8 lipca na platformie 
TVN-Kontakty 24 napisał 
m.in.: „W miejscowości Ryb-
no został zabity dla zabawy 
50-letni mężczyzna. Zabił go 
21-letni syn sochaczewskiego 
bogacza. Wiele osób widzia-
ło to zajście, ale poginęły za-
pisy monitoringu, a kto coś 
głośniej powie, to na ulicy do-
staje pogróżki z przejeżdżają-
cego samochodu”.

Te i inne wpisy „Janusza” 
zainteresowały prokuratu-
rę i w październiku wystąpi-
ła do TVN S.A. o udostępnie-
nie danych internauty w celu 

przesłuchania go w tej spra-
wie. - Niestety - mówi pro-
kurator Beata Sobieraj-Sko-
nieczna - platforma TVN 
zasłoniła się tajemnicą praso-
wą i przesłała do sądu zaża-
lenie na postanowienie pro-
kuratora o ujawnienie konta 
o nazwie Janusz. Zarzuco-
no nam naruszenie tajem-
nicy dziennikarskiej. My ar-
gumentowaliśmy jednak, że 
prawo prasowe nie ma w tym 

przypadku żadnego zastoso-
wania, platforma udostępnia 
bowiem jedynie miejsce każ-
demu, kto pragnie swobodnie 
się wypowiadać i nie podle-
ga to żadnej kontroli dzienni-
karskiej. Nie są to wiadomo-
ści czy informacje uzyskane 
przez dziennikarza.

W międzyczasie „Ja-
nusz” komentował sprawę 
dalej. - Po publikacji w „Zie-
mi Sochaczewskiej” napisał, 

jak można odnieść wraże-
nie, triumfująco, że mieliśmy 
go przesłuchać, a nie prze-
słuchujemy i że chyba o nim 
zapomnieliśmy. Więc chcia-
łabym to zdementować - do-
daje pani prokurator. - Nie 
zapomnieliśmy o panu Janu-
szu, bo prokuratura tak łatwo 
nie zapomina… o świadkach 
być może kluczowych dla po-
stępowania.

Tymczasem 9 paździer-
nika Sąd Rejonowy w Socha-
czewie uznał argumenty pro-
kuratury i przychylił się do 
jej wniosku o udostępnienie 
danych internauty. Postano-
wienie sądu jest prawomoc-
ne, więc wydaje się, że plat-
forma TVN nie ma wyjścia i 
musi te dane udostępnić. Co 
będzie miał do powiedzenia 
„Janusz” i czy faktycznie ma 
wiedzę o zdarzeniu jaką się 
chwali, przekonamy się za-
pewne już niebawem.

- Pikanterii całej sprawie 
dodaje fakt, że w imieniu plat-
formy TVN występował zna-
ny w środowisku prawniczym 
procesualista prof. Piotr Kru-
szyński, pracownik naukowy 
Uniwersytetu Warszawskie-
go. I z nim właśnie udało nam 
się wygrać! - dodaje pani pro-
kurator. - Natomiast obroń-
cą oskarżonego jest jeszcze 
większa sława, również profe-
sor prawa Zbigniew Ćwiąkal-
ski, były minister sprawiedli-
wości i prokurator generalny, 
pracownik naukowy Uniwer-
sytetu Jagiellońskiego. A więc 
przewijają się tu same tuzy 
świata prawniczego.

Sławomir Burzyński

* Sochaczewscy policjanci 
zatrzymali 18-latka, który 
przyniósł do szkoły środki 
odurzające. 

Funkcjonariusze ds. 
Nieletnich i Patologii socha-
czewskiej komendy otrzy-
mali informację, że młody 
mężczyzna posiada przy so-
bie znaczną ilość środków 
odurzających. Policjanci na-
tychmiast udali się do jednej 
ze szkół średnich na terenie 
miasta, w której miał prze-
bywać młodzieniec.

Podczas przeszukania 
jego odzieży i torby spor-
towej mundurowi znaleźli 
szklaną lufkę oraz 25 por-

cji marihuany, które były 
zawinięte w srebrną alu-
miniową folię. Mężczyznę 
zatrzymano i osadzono w 
policyjnym areszcie. Teraz 
odpowie przed sądem za 
posiadanie środków odu-
rzających.

* Ponad trzy promile mie-

li rodzice, którzy „opieko-

wali” się swoimi dziećmi. 
Funkcjonariusze Zespo-

łu ds. Nieletnich przekaza-

li już materiału do sądu ro-

dzinnego.

Policjanci z socha-
czewskiej komendy otrzy-
mali informację, że na te-
renie gminy Sochaczew 
pijane małżeństwo opieku-
je się dwójką małych dzieci. 
Przybyli na miejsce funk-
cjonariusze zastali widok 

świadczący o kilkudniowej 
libacji alkoholowej. Zbada-
no rodziców na zawartość 
alkoholu - obydwoje mieli 
ponad 3 promile.

Dziećmi w wieku 4,5 
roku i 6 miesięcy zaopieko-
wała się ich babcia. 

Policjanci sporządzili 
szczegółową notatkę, któ-
ra trafiła do Zespołu ds. 
Nieletnich. Materiały wraz 
z wnioskiem opiekuńczo 
- wychowawczym zosta-
ły przekazane do sądu ro-
dzinnego.

* W zeszłym tygodniu reak-

tywowaliśmy akcję sprzed 
kilku lat pod hasłem „Za-

mów sobie policjanta” i już 
mamy pierwsze zgłosze-

nia. 
Mieszkańcy powiatu, 

którzy czują się zagrożeni w 
miejscu zamieszkania, do-
strzegają negatywne zjawi-
ska, chcieliby poprawić bez-
pieczeństwo swoich bliskich 
mogą dzwonić, pisać do re-
dakcji lub bezpośrednio na 
policję. W redakcji i na stro-
nie KPP znajduje się także 
ankieta, którą można wy-
pełnić, nawet anonimowo 

i skierować do sochaczew-
skiej komendy.

Dzisiaj prezentujemy 
pierwsze zgłoszenia.

Niebezpieczna 
dyskoteka

Rybno, ul. Towarowa. Do-
brze by było, gdyby policja po-
jawiała się w soboty w godz. 
23.00 - 4.00 przy dyskotece 
Viva, szczególnie na koniec 
imprezy, kiedy wszyscy się 
rozjeżdżają i jest najwięcej bó-
jek. Na pewno poprawiłoby to 
bezpieczeństwo w tej okolicy.

Czytelnik

Potrzebna 
interwencja  
przy obwodnicy

Chciałem państwa za-
interesować tematem, a do-
kładnie problemem, który 
się  nasila. Chodzi o wycina-
nie drzew przy obwodnicy 
od strony Czerwonki, my-
ślę, że nielegalne. Ostatnio 
wycinane są tam brzózki i 
inne drzewa. Wycinka  od-
bywa się od obwodnicy, pod 
przejściem dla ludzi, w od-
ległości około 150/200m w 
stronę zakładu PKP i dalej. 

Drugi problem jest 
taki, że w okolicach ob-

wodnicy są wyrzucane 
duże sprzęty, np. lodówki, 
a także wszelkiego rodzaju 
śmieci, plastikowe butelki, 
worki po psich karmach 
itp. Myślę, że warto, aby 
gazeta opisała problem. 
Dodam jeszcze, że często 
wieczorami na schodach 
pod obwodnicą przesiadu-
je młodzież gimnazjalna 
i licealna. Jeszcze nie wi-
działem patrolu policji od 
tamtej strony. Problem ten 
nasila się szczególnie w se-
zonie letnim.

Czytelnik

W sobotę 6 października na skrzyżowaniu ulic Konstytucji 
3 Maja z aleją 600-lecia w Sochaczewie doszło do zderze-

nia pojazdu osobowego marki BMW z motorowerem.  
Osoby, które były świadkami tego zdarzenia, proszone  
są o kontakt z policjantem prowadzącym postępowanie. 
Telefon 46 863 72 21.

Zamów sobie policjanta

Internauta Janusz 
pilnie poszukiwany
 ■ Sochaczewska prokuratura od 10 października stara się o ujawnienie danych internauty, 

podpisującego się nickiem Janusz, który pisze na forach, że wie wszystko o zdarzeniu  
przed dyskoteką w Rybnie.

Złodzieje kasy 
fiskalnej złapani

Pijani rodzice,  
dzieci bez opieki

Do szkoły z marihuaną

Świadkowie poszukiwani
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Sochaczewska prokuratura próbuje ustalić,  
kim jest internauta Janusz
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NOWA SUCHA MŁODZIESZYNLISTY DO REDAKCJI

GMINA SOCHACZEW

Większość, a może na-
wet każdy z nas wszelkie 
usprawnienia i dogodno-
ści przyjmuje z jak najsze-
rzej otwartymi ramionami. 
Zachowując odpowiednie 
proporcje - nowa gale-
ria handlowa w Sochacze-
wie, stadion w Warszawie, 
czy nowoczesne lotnisko w 
Hong Kongu sprawiają, że 
poziom samozadowolenia i 
komfortu zwyżkuje. 

Owe inwestycje można 
śmiało porównać do niewątpli-
wie spektakularnego wydarzenia 
w młodzieszyńskim społeczeń-
stwie. Oprócz nowej, jeszcze nie-
czynnej stacji benzynowej jesz-
cze jeden budynek przyciąga i 
przyciągać będzie, póki co, cie-
kawe spojrzenia przechodniów. 
Spory, wyraźnie kontrastujący 
z resztą tutejszej infrastruktury 
sklep spożywczy samoobsługo-
wy pod banderą jednej z sieció-
wek rozpoczął swoją działalność, 
dokładając cegiełkę do rozwoju 
miejscowości. Ładnie wygląda-
jące wnętrze, szeroki asortyment 
i parking wnoszą dużo świeżo-
ści i z pewnością będą przyciągać 
klientów. 

Takiemu przedsięwzięciu 
trzeba życzyć sukcesu, bo po-
mysł interesujący. Jednak sen-
tyment bierze górę nad zmia-
nami. Od zawsze, praktycznie 
na tym samym terenie, dzia-
łał inny - osiedlowy sklep, na-
zywany przez wszystkich „Sta-
chą”, od imienia pierwszej 
pracującej tam  ekspedientki. 
Bardzo miłej, rozmownej, lu-
bianej przez wszystkich. 

Cała otoczka, jaką tworzyło to 
miejsce, była znakomitym skupi-
skiem folkloru ulicy Wyszogrodz-
kiej. Zawsze panowała tam miła 
atmosfera, rzadko kiedy sprze-
dawca pozostawał bez towarzy-
stwa zabawiającego rozmową. 

Kiedyś dwaj panowie na po-
bliskim chodniku rozgrywali pa-
sjonującą bitwę w kapsle - rzecz 
jasna o wysoką stawkę. Innym 
razem można było przeprowa-
dzić żywiołową dyskusję, zaciekle 
argumentując, dlaczego pani po-
winna sprzedawać artykuł, któ-
rego sprzedać nie chce. W mroź-
ne dni przychodziło się ugrzać, 
latem też się przychodziło - z nu-
dów. Większych problemów nie 
było, kiedy chwilowe pustki w 
portfelu zmuszały do zaciągania 
pierwszych w życiu długów. 

Z czasem wiadomo było, że 
interes powoli ma się ku końco-
wi. Czas mijał, przetrzebiony 
asortyment dawał znać, że już 
bliżej niż dalej. W jesienną nie-
dzielę zamknięty został ostatni 
rozdział, a rzewne wspomnie-
nia wywołują smutną pustkę. 
Pustkę, której nie da się zastąpić 
wypchanym po brzegi „świato-
wym” sklepem. Sto metrów da-
lej nie ujrzę tych samych twa-
rzy rozkoszujących się życiem. 
Nikt nie będzie uzupełniał pły-
nów prowadząc konwersację z 
ekspedientką. Przypominanie 
sobie o kolejnych produktach 
do kupienia przestanie być za-
bawne. 

Powiem szczerze. To był 
dusza, a nie sklep. Cześć jego 
pamięci.

Zasmucony Czytelnik

Przypomnijmy, że przęsło to 
ofiarowały nam władze sto-
licy, co obniżyło koszty bu-
dowy nowej przeprawy. Roz-
miary warszawskiego przęsła 
spowodują, że most będzie o 
8 metrów dłuższy i o 3 me-
try szerszy od poprzednie-
go. Dlatego też trzeba było 
zbudować nowe filary i przy-
czółki. Stare rozebrano i po-
kruszono. Gruzem zostanie 
utwardzony fragment drogi 
we wsi Okopy.

Konstrukcja przęsła by-
łego mostu Syreny została 
oczyszczona z rdzy i pomalo-
wana jeszcze w Warszawie, w 
bazie wykonawcy - Przedsię-
biorstwa Mostowego Mosty 
S.A. W częściach sprowadzo-
no ją do Kozłowa i teraz jest 
skręcana w całość.

Jak nam powiedziała sze-
fowa Powiatowego Zarzą-
du Dróg Małgorzata Dębow-
ska, dopiero po całkowitym 
zmontowaniu przęsło zo-

stanie przy pomocy dźwi-
gu umieszczone na filarach i 
przyczółkach.

- Powierzchnia jezdna 
mostu będzie teraz metalo-
wa, pokryta specjalną, trud-
no ścieralną żywicą. Ponadto, 
aby scalić most z drogą, oko-
ło 50-metrowe dojazdy z obu 
stron otrzymają nową asfal-
tową nawierzchnię - dodaje 
Małgorzata Dębowska.

Przypomnijmy, że całość 
inwestycji ma się zamknąć 
kwotą nie większą niż 5 mln zł, 
na co milion złotych przezna-

czyła gmina Nowa Sucha, 1,5 
mln zł starostwo, natomiast 
pozostałe 2,5 mln dofinansuje 
Ministerstwo Transportu.

Zakończenie prac przy 
moście przewidywane jest w 
listopadzie, jednak trzeba bę-
dzie trochę poczekać na uzy-
skanie pozwolenia na jego 
użytkowanie. Wtedy będzie 
już można rozebrać prowizo-
ryczną kładkę i ruch kołowy 
połączy obie części gminy.

W podobnym terminie, 
ok. 15 listopada, przewidzia-
ne jest zakończenie budowy 

mniejszego mostu na rze-
ce Nidzie, łączącego Starą z 
Nową Suchą. Stary, wysłużo-
ny drewniany most nie nada-
wał się do użytku. A ponie-
waż rolnicy posiadają coraz 
więcej ciężkiego sprzętu po-
lowego, władze gminy zde-
cydowały, by postawić nowy 
- znacznie mocniejszy most 
betonowy. Wykonawcą jest to 
samo przedsiębiorstwo Mo-
sty S.A., a jedynym inwesto-
rem gmina, która przezna-
czyła na ten cel 500 tys. zł.

Sławomir Burzyński

* Właśnie uroczyście o- 
twarto jeden z ostatnich w 
kraju kompleksów sporto-

wych „Orlik” przy Zespole 
Szkół w Kątach.

Program budowy przy-
szkolnych kompleksów „Or-
lik” kończy się w tym roku. 
Zapewne jednym z ostatnich 
jest oddany właśnie ,,Or-
lik" w Kątach. Gmina  So-
chaczew złożyła wniosek w 
ostatniej chwili, ale szczę-
śliwym zrządzeniem losu, 
i dzięki staraniom radne-
go sejmiku wojewódzkie-
go Adama Orlińskiego, na 
„Orlika” się jeszcze zdąży-
ła „załapać”. Obiekt powstał 
za pieniądze z trzech źródeł: 
dotację ministra sportu – ok. 
350 tys. zł, dotację z urzędu 

marszałkowskiego – rów-
nież ok. 350 tys. zł, zaś reszta 
to środki własne gminy So-
chaczew. Łączny koszt inwe-
stycji, to milion złotych. 

W ubiegłą środę, w sali 
gimnastycznej Zespołu Szkół 
w Kątach zjawiło się mnóstwo 
zaproszonych gości. Samorzą-
dowcy z wielu gmin, przed-
stawiciele miasta i powiatu, 
wykonawcy inwestycji, na-
uczyciele z gminnych placó-
wek, a także wszyscy, którzy w 
jakikolwiek sposób przyczy-
nili się do powstania „Orlika”. 
Im właśnie dziękowała dyrek-
tor szkoły Otylia Muszyńska, 
a także wójt gminy Mirosław 
Orliński, który przypomniał, 
jakie były przez lata proble-
my ze szkolnym boiskiem i 
jak doszło do budowy „Orli-

ka”. Mówił o problemach bu-
dowlanych i o staraniach, by 
nie mogło się tu powtórzyć to, 
co zdarzyło się na stadionie 
narodowym gdzie nie działał 
drenaż.

Z kolei na ręce pań dy-
rektor prezenty w posta-
ci zestawów piłek złożyli: 
burmistrz Piotr Osiecki, 
radny sejmiku mazowiec-
kiego Adam Orliński oraz 

przedstawiciele powiatu, 
wicestarosta Janusz Ciu-
ra i przewodnicząca rady 
powiatu Halina Pędzie-
jewska. Piłki podarował 
także wójt Mirosław Or-

liński. Jest to pierwszy taki 
obiekt na terenie gminy 
Sochaczew, choć w powie-
cie mamy ich więcej. Jest 
Orlik w Sochaczewie, Szy-
manowie, Kozłowie Bisku-
pim, Iłowie, teraz w Ką-
tach, i na ukończeniu (po 
wielu perturbacjach) w 
Rybnie. Można więc po-
wiedzieć, że powiat nieźle 
wykorzystał ten projekt. 
By „Orlik” w Kątach do-
brze służył uczniom i lo-
kalnej społeczności, nowy 
obiekt poświęcił ks. pro-
boszcz Jan Głuszczyk.

Były też pierwsze próby 
strzeleckie na bramkę, zaś 
młodzież szkolna zaprezen-
towała się przed zebranymi 
w ciekawym programie ar-
tystycznym. (bus)

W Kątach jeden z ostatnich „Orlików"

Po oddaniu ,,Orlika" był czas na pierwsze próby strzeleckie

Maszyna nie człowiek  
- market nie sklep,
czyli epitafium dla mojego sklepuMost Syreny 

już w Suchej
 ■ Prace na moście  

w Kozłowie Biskupim 
wchodzą  
w decydującą fazę. 
Nad Bzurą pojawiło 
się przywiezione  
z Warszawy przęsło  
z rozebranego  
mostu Syreny.

Prace przy moście powinny zakończyć się w listopadzie
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Ludzie! Nie róbcie dzie-
ciom krzywdy wożąc je do 
szkoły. I tak nie zaskarbicie 
sobie ich wdzięczności. Moja 
znajoma swoje 17-letnie ma-
leństwo wozi codziennie sa-
mochodem, żeby mu się broń 
Boże nic po drodze nie stało. A 
chłopczyk ma prawie 180 cm 
wzrostu, prawie 100 kg wagi 
(a skąd ta waga) i nie będzie 
szedł. Jedzie. I tak jest od ma-
leńka.

W innym wypadku kupio-
no dziecku samochód, którym 
łaskawie dojeżdża do szkoły. 
A że gruby? A jaki ma być, jak 
tylko przesiada się ze stołka 
przed komputem na siedzenie 
samochodu, następnie szkolną ławkę i znowu na komputerowy 
stołek. Dobrze, że chociaż wieczorem zrobi dwa kroki do łóżka. 
A jak pojedzie na wycieczką szkolną, to prawie cały czas siedzi 
w autokarze albo w pokoju hotelowym, bo go nogi bolą i nic mu 
się nie chce. 

Może wybrałem drastyczne przykłady, bo większość nie 
ma takich luksusów, ale chodzenie poruszy serce, wzmocni krę-
gosłup, pchnie krew w żyły i pobudzi do życia. Ja rozumiem, 
zawieźć kogoś w niepogodę, słotę, ale w ciepły, pogodny dzień? 
Pozwólmy się dziecku przejść, złapać trochę powietrza, słońca, 
energii, żeby na w-fie potrafiło wykonać podstawowe ćwiczenia, 
a nie brać zwolnienie na cały rok z góry.

Dziś nie chodzi się do szkoły, tylko jeździ, a przez to są 
poranne korki, bo mama umie czy nie umie - jedzie i wiezie 
swój skarb, często bardziej go narażając, niż gdyby z nim szła. 
Ja wiem, że to kłopot dla zaspanych rodziców, którzy za pięć 
ósma wsiądą w samochód i za chwilę są w szkole. Ale wcześniej 
wstając i odprowadzając dziecko także sobie aplikują zastrzyk 
energii, a przy okazji robi się luźniej i bezpieczniej na drogach. 
Widzimy to wyraźnie w ferie czy wakacje. 

Nadopiekuńczość, która prowadzi do wygodnictwa życio-
wego, nie jest niczym dobrym. Chodzi o to, aby nasze dzieci w 
przyszłości umiały sprostać trudom życia. Wielu rodziców im 
tego nie ułatwia.

FAN

W MIEŚCIE 7

Jestem z miasta
Chodzimy, nie jeździmy

 Prosto z Sejmu
* Interpelacja poselska po-

sła Macieja Małeckiego 
skierowana do Ministra 
Transportu, Budownictwa 
i Gospodarki Morskiej Sła-

womira Nowaka w sprawie 

budowy dodatkowego toru 
kolejowego linii kolejowej 
Warszawa - Sochaczew - 

Łowicz.

Szanowny Panie Ministrze,
Zwracam się do Pana z za-

pytaniem dotyczącym rozbu-
dowy infrastruktury kolejowej 
na Mazowszu. Wielu mieszkań-
ców Mazowsza, podobnie in-
nych części naszego kraju, kole-
ją dojeżdża codziennie do miejsc 
pracy i nauki w Warszawie oraz 
innych miejscowościach. Korzy-
stają z transportu kolejowego, 
pomimo nierzadkich przykła-
dów nieprzyjaznej podróżnym 
polityki poszczególnych spółek 
kolei państwowych, jak chociaż-
by zaprzestanie wzajemnego ho-
norowania biletów PKP Interci-
ty i Kolei Mazowieckich od dnia 
1 lipca 2012 r., którego dotyczyła  

moja interpelacja z dn. 12 wrze-
śnia 2012 r.

Przed transportem kolejo-
wym stają dzisiaj kolejne wyzwa-
nia, a w szczególności poprawa 
warunków podróży w tzw. go-
dzinach szczytu, gdyż w wie-
lu miejscach naszego kraju za-
równo liczba pociągów, jak też 
ilość miejsc dla pasażerów oka-
zują się dalece niewystarczające. 
Przykładowo na linii Warszawa 
- Sochaczew - Łowicz (linia ko-
lejowa nr 3), szczególnie mi bli-
skiej jako posłowi Ziemi Socha-
czewskiej, istnieje pilna potrzeba 
zwiększenia częstotliwości punk-
tualnego kursowania pociągów 
w godzinach porannych i popo-
łudniowych. Niestety istniejąca 
infrastruktura - tylko jedna para 
torów w każdą stronę, użytkowa-
na intensywnie także przez po-
ciągi dalekobieżne i towarowe - w 
praktyce uniemożliwia poprawę 
sytuacji. Co więcej obecna - nie-
mal maksymalna częstotliwość 
przejazdów na tej linii - skutkuje 
dość częstymi opóźnieniami lo-
kalnych pociągów pasażerskich 

spowodowanymi na zasadzie 
efektu „domino” przez opóźnie-
nia pociągów dalekobieżnych o 
wyższym priorytecie. Przyczynia 
się to do dodatkowego obniżenia 
jakości usług przewozowych i po-
woduje utrudnienia dla podróż-
nych. Jednocześnie należy mieć 
na uwadze, że linia Warszawa - 
Sochaczew odgrywa ważną rolę 
w funkcjonowaniu Warszaw-
skiego Węzła Kolejowego, a także 
w międzynarodowym, europej-
skim ruchu kolejowym wschód-
-zachód przez Paneuropejski Ko-
rytarz Transportowy (europejska 
linia kolejowa E20).

Jedynym rozwiązaniem 
zaistniałej sytuacji jest wybu-
dowanie dodatkowego toru na 
odcinku Warszawa - Błonie - 
Sochaczew - Łowicz, co zostało 
potwierdzone m.in. przez jed-
nego z głównych przewoźni-
ków, tj. Koleje Mazowieckie, w 
piśmie skierowanym do mnie 
z dn. 21 lipca 2012 r. Trzecia li-
nia musi umożliwiać segregację 
ruchu aglomeracyjnego od da-
lekobieżnego w Warszawskim 

Węźle Kolejowym. Jednocze-
śnie powinna zostać zbudowa-
na zgodnie ze standardami li-
nii kolei dużych prędkości, bez 
ograniczania zdolności prze-
pustowej pozostałych linii kon-
wencjonalnych dla pociągów 
towarowych i regionalnych. 

Niedostatek połączeń ko-
lejowych wpływa negatywnie 
na konkurencyjność na rynku 
pracy mieszkańców Sochacze-
wa i innych miejscowości woje-
wództwa mazowieckiego, któ-
rych rodziny, z uwagi na obecny 
kryzys gospodarczy, znajdują się 
częstokroć w trudnej sytuacji 
materialnej. Po wtóre, niewy-
starczająca oferta punktualnych 
przejazdów kolejowych przy-
czynia się do dalszego wzrostu 
udziału komunikacji samocho-
dowej, a co za tym idzie zwięk-
szenia natężenia ruchu dro-
gowego, emisji spalin, hałasu i 
innych czynników szkodliwych 
dla środowiska. 

W związku z powyższym 
zwracam się do Pana Ministra 
z następującymi pytaniami:

1. Na jakim etapie znajdują 
się w chwili obecnej prace bu-
dowlane i projektowe nad roz-
budową korytarza kolejowego 
nr II (E 20) na odcinku Warsza-
wa-Sochaczew - Łowicz, roz-
poczęte w latach 1993 - 2001? 
Jaka jest przyczyna tak długie-
go trwania tej inwestycji? W ja-
kim terminie planowane jest 
ponowne rozpoczęcie prac mo-
dernizacyjnych? Jaki jest plano-
wany termin zakończenia tej 
inwestycji?

2. Czy w ramach tej inwe-
stycji jest przewidziana budowa 
trzeciego toru z Warszawy do 
Sochaczewa i Łowicza?

3. Czy i w jakiej wysokości 
zostały pozyskane lub zabez-
pieczone środki na realizację? Z 
jakich źródeł pochodzą te środ-
ki? Jaki jest harmonogram i wa-
runki ich uruchomienia?

4. Czy i kiedy wykonane 
zostały dokumenty niezbęd-
ne do rozpoczęcia przedmio-
towej inwestycji, m.in. studium 
wykonalności i raport oddzia-
ływania na środowisko? Czy 

są one wciąż aktualne? Komu i 
na jakich zasadach zostało po-
wierzone wykonanie kontraktu 
Pomoc techniczna na opraco-
wanie projektu: „Moderniza-
cja korytarza kolejowego nr II 
(E 20 i C-E 20) - pozostałe ro-
boty”?

5. W jaki sposób powstaje i 
jest realizowana kompleksowa 
koncepcja rozbudowy sieci linii 
kolejowych w Polsce? Kto i w ja-
kim zakresie jest odpowiedzial-
ny za nadzór nad całokształtem 
tego procesu? 

6. W jaki sposób regu-
lacje wydane przez Ministra 
Transportu, Budownictwa i 
Gospodarki Morskiej zabez-
pieczają podróżnych przed po-
noszeniem negatywnych kon-
sekwencji niedorozwoju sieci 
kolejowej związanych z niesko-
ordynowaną działalnością od-
rębnych spółek kolejowych?

7. Jakie działania zamierza 
Pan podjąć w związku z przed-
stawionym przeze mnie proble-
mem?

Maciej Małecki

O tych planach pisaliśmy kil-
kakrotnie. Spółka Eyemaxx 
Stop. Shop3, wywodząca się z 
Grupy EYEMAXX, austriac-
kiego dewelopera działającego 
na rynkach Europy Środkowej 
i Wschodniej, miała zamiar 
na 6 tys. mkw. leżących mię-
dzy Urzędem Gminy Socha-
czew a Carrefourem zbudować 
ciąg handlowy, w skład które-
go wchodziłoby około 10 skle-
pów znanych międzynarodo-
wych marek. W grę wchodziły 
takie branże jak odzieżowa, 
obuwnicza, elektroniczna i 

inne. Oprócz spożywczej. Jak 
widzimy na wizualizacji, miał 
też powstać parking na 215 sa-
mochodów.

Jednak konkurencja po 
drugiej stronie obwodnicy nie 
zasypiała gruszek w popiele. 
Tam również, oprócz dwóch 
dużych marketów, OBI i Te-
sco, miało powstać przynaj-
mniej kilkanaście mniejszych 
powierzchniowo sklepów o 
podobnym charakterze. Na 
razie mamy OBI, ale, jak za-
powiadają inwestorzy, już nie-
długo powinna ruszyć bu-

dowa dalszych części tego 
kompleksu. Skomplikowało 
to sytuację Eyemaxxu. 

Jeden z dyrektorów tej fir-
my, Jarosław Dębowiak po-
wiedział nam: - Podjęliśmy de-
cyzję o wstrzymaniu prac nad 
tym projektem, a podyktowane 
jest to działaniami konkurencji 
znajdującej się w bezpośrednim 
sąsiedztwie. Powstanie w tym 
samym czasie dwóch podob-
nych obiektów o podobnej po-
wierzchni najmu i podobnym 
tenant mixie, czyli planie roz-
kładu branż i doboru najem-
ców spowodowało, że najemcy, 
mając do wyboru dwie lokali-
zacje, poza kwestiami bizneso-
wymi, decydują się na otwarcie 
lokali w obiekcie, który powsta-
nie wcześniej. Niestety nasze 

działania skutecznie spowol-
niły przeciągające się niemiło-
siernie procedury związane z 
uzyskaniem decyzji środowi-
skowej, trwające prawie rok. A 
mieliśmy już podpisane listy in-
tencyjne z kilkoma sieciowymi 
najemcami.

To, jak widać, wystarczy-
ło, by ich zniechęcić. Trochę 
szkoda, bo konkurencja to do-
bra rzecz dla klienta. Ponadto 
retail park  obok urzędu gmi-
ny zamykałby cały kompleks 
handlowy u wyjazdu z miasta. 
Ostateczna decyzja o odejściu 
z Sochaczewa firmy Eyemaxx  
jeszcze jednak nie zapadła. Jak 
twierdzi dyrektor Dębowiak, 
o przyszłości tej inwestycji fir-
ma postanowi do końca  roku.

Sławomir Burzyński  

Retail park  
może nie powstać

 ■ Budowa retail parku na placu pomiędzy 
Carrefourem a siedzibą gminy Sochaczew 
być może nie dojdzie do skutku. 
Austriackiego inwestora uprzedziła bowiem 
konkurencja z naprzeciwka.
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* Główny Urząd Staty-

styczny opublikował we 
wrześniu, że od 1990 r. wy-

dłużyło się życie Polaków 
o kilka lat. Sprawdziliśmy, 
jak to wygląda w Socha-

czewie.

Zgodnie z danymi GUS 
w jednych województwach 
mieszkańcy żyją dłużej, w 
innych krócej. W woj. mazo-
wieckim kobiety żyją prze-
ciętnie prawie 82 lata, męż-
czyźni niecałe 73 lata. W 
naszym mieście przecięt-
na długość życia jest mniej-
sza od przedstawionej przez 
GUS. Sprawdziliśmy wszyst-
kie zgony w 2011 r. Okazało 
się, że w tym czasie zmarło 
około 400 osób. Najstarszy 
mieszkaniec zmarł mając 
103 lata, najmłodszy 21 lat. 

Po podliczeniu wieku 
wszystkich zmarłych oka-
zało się, że przeciętna dłu-
gość życia sochaczewian 
wynosi niecałe 72 lata. Jest 

to aż o rok mniej niż prze-
ciętna długość życia męż-
czyzn w województwie ma-
zowieckim 

Ponadto, według prze-
kazanych nam danych, co 
czwarty zgon w 2011 r. w 
naszym mieście  dotyczył 
osób w przedziale wieko-
wym od 55 do 69 lat. Ozna-
cza to, że potężna grupa 
mieszkańców Sochaczewa 
nie ma szans dożyć do pod-
niesionego ostatnio wie-
ku emerytalnego. Tym bar-
dziej, że w wyniku chorób 
i wypadków w 2011 zmarło 
też wiele osób w przedziale 
wiekowym od 30 do 50 lat.

Co jest przyczyną, że 
żyjemy krócej niż nasi ro-
dacy w kraju? Czy jest to 
niski poziom życia, nad-
używanie alkoholu, złe od-
żywianie? A może mamy 
niewłaściwą opiekę lekar-
ską, albo nie dbamy o stan 
zdrowia? Chyba jest to te-
mat dla socjologów.  (jw)

* 31 października od godz. 
8.00 rano ulegnie zmianie 
organizacja ruchu przy 
sochaczewskich cmenta-

rzach. Będzie obowiązy-

wać do 4 listopada. 

Najbardziej istotne 
zmiany w organizacji ru-
chu nastąpią przy cmen-
tarzu parafialnym na ul. 
Traugutta. Kierowcy w 
tych dniach będą mogli 
parkować  na ścieżce rowe-
rowej, a nie tylko na miej-
scach postojowych od stro-
ny cmentarza.

Sprzedawcy kwiatów i 
zniczy ustawią stoiska na 
ul. Moniuszki i Cmentar-
nej. Przy cmentarzu w al. 
600-lecia będą wydzielone 
tereny oznakowane taśmą, 
na których będzie mogła się 
odbywać sprzedaż kwiatów 
i zniczy. Handel będzie do-
puszczony także na parkin-
gu przy cmentarzu komu-
nalnym na Wypalenisku.  
Aby zapewnić bezpieczeń-
stwo kierującym i pieszym, 
w tych dniach przy nekro-
poliach zostaną zwiększone 
patrole policyjne. (jw)
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31.10.2012 r. / środa/
Autobusy ZKM kursują jak w dni robocze.
Dodatkowo: Linia „LC” kursuje z Cmentarza Komunalnego do 
Kozłowa Biskupiego (kapliczka) ul. Staszica, Traugutta, PKP, 
Łuszczewskich, Malesin, Kozłów (szkoła)  
w godz. 8.50 - 15.15
Częstotliwość kursowania co godzinę i 15 minut

1.11.2012 r. /czwartek/  
Wszystkich Świętych
Autobusy ZKM kursują jak w dni świąteczne
Dodatkowo: Linia „LC” kursuje z dworca PKP do Cmentarza 
Komunalnego ul. Piłsudskiego, 600-lecia, Trojanowską
w godz. 8.00 - 15.35 
Częstotliwość kursowania co pół godziny

Linia „LC” kursuje z Korczaka do Cmentarza Komunalnego ul. 
Młynarską, Łąkową  w godz. 9.00 - 14.00.
Częstotliwość kursowania co godzinę
Linia „LC” kursuje z Cmentarza Komunalnego do Kozłowa 
Biskupiego (kapliczka) ul. Staszica, Traugutta, PKP,
 Łuszczewskich w godz. 8.50 - 15.15
Częstotliwość kursowania co godzinę i 15 minut
 

2.11.2012 r. /piątek/ Zaduszki
Autobusy ZKM kursują jak w dni robocze
Dodatkowo: Linia „LC” kursuje z Cmentarza Komunalnego do 
Kozłowa Biskupiego (kapliczka) ul. Staszica, Traugutta, PKP, 
Łuszczewskich, Malesin, Kozłów (szkoła) w godz. 8.50 - 15.15.   
Częstotliwość kursowania co godzinę i 15 minut
Dodatkowe informacje umieszczone zostaną na przystankach ZKM

Jak nam powiedziała kierow-
nik cmentarza komunalnego 
Teresa Głowacka, w tym roku 
mijają już 24 lata od pierwsze-
go pochówku w tym miejscu. 
Odnowienie zaś praw, w myśl 
przepisów, powinno następo-
wać po upływie 20 lat od wy-
kupu placu, czyli tzw. pokład-
nego. Dlatego też kierownictwo 
cmentarza rozpoczęło wysyła-
nie przypomnień do rodzin po-
chowanych tutaj w latach 1988 
- 1992, którym wygasło upraw-
nienie do dysponowania gro-
bem.

 - Szczególną prośbę mamy 
do bliskich zmarłych, których 
pochówek odbył się na zlecenie i 
koszt opieki społecznej, by zgła-
szali się do nas, bowiem w tym 
przypadku nie posiadamy w 
cmentarnej dokumentacji adre-
sów, na które moglibyśmy wy-
słać informację o konieczności 
przedłużenia prawa do grobu - 
dodaje Teresa Głowacka. - Wie-
my, które to są groby i widzimy, 
że nie są specjalnie zaniedba-
ne, a więc ktoś się nimi opie-
kuje. Dlatego proszę raz jeszcze 

te osoby, by się do nas odezwa-
ły, żeby nie trzeba było podej-
mować decyzji najtrudniejszej, 
mianowicie przekazania placu 
komuś innemu.

Teresa Głowacka rozumie, 
że konieczność zapłacenia na-
wet 500 zł może tych mniej 
zamożnych odstraszać, dlate-
go cmentarz komunalny ofe-
ruje też możliwość opłat na 
dwie raty. Połowę teraz, drugą 
- za 10 lat. Zresztą nie tylko ro-
dziny osób chowanych przez 
opiekę społeczną omijają kan-
celarię cmentarza. Cała ak-
cja odnawiania praw do miej-
sca grzebalnego idzie opornie. 
Ale, jak mówi, w zatwierdzo-
nym przez miejskich radnych 
we wrześniu tego roku no-
wym regulaminie cmentarza 
komunalnego w Sochaczewie 
istnieje zapis, że: „Opóźnienie 
we wniesieniu opłat za miej-
sce grzebalne nie może prze-
kroczyć jednego roku”. Póź-
niej, przywrócenie prawa do 
grobu może nastąpić jedynie 
za zgodą kierownika cmenta-
rza. W cytowanym regulami-

nie znajdujemy też wysokość 
stawek za odnowienie praw 
do grobu.

Grób pojedynczy ziemny - 
500 zł,

grób podwójny ziemny - 
750 zł,

grób rodzinny ziemny (do 
czterech trumien) – 1.500 zł,

kwatera murowana - 850 zł,
kwatera murowana rodzin-

na - 1.700 zł,
kwatera dziecięca – 150 zł.
Do tych cen doliczany jest 

8-proc. podatek VAT. Trze-
ba też dodać, że nowe ceny są 
nieco wyższe od poprzednich, 
średnio o 130 zł, choć najmniej 
stawka wzrosła za grób poje-
dynczy ziemny, bo zaledwie 
o 50 zł. Natomiast za kwaterę 
dziecięcą pozostała bez zmian.

Podwyżki, które zaakcep-
towała rada, podyktowane są 
jednak ważnymi przyczyna-
mi ekonomicznymi. Poprzed-
ni cennik powstał w 2006 
roku, zaś przez ostatnie sześć 
lat opłaty ponoszone za cmen-
tarz komunalny bardzo wzro-
sły. Niekiedy o 100 a nawet po-
nad 200 proc. Na przykład za 
wywóz nieczystości z ok. 13,8 
tys. zł w roku 2007 do ok. 30 
tys. zł w 2011. Podobnie w tym 
samym czasie wzrosły ceny 

energii elektrycznej z ok. 8 tys. 
zł do 17,5 tys. zł, a także wody 
z ok. 1,4 tys. zł do ok. 1,8 tys. zł 
rocznie. Wzrosło oczywiście 
również wiele innych kosz-
tów prawidłowego utrzymania 
cmentarza.

*
Przez 24 lata funkcjono-

wania cmentarza na ogrodzo-
nej działce o powierzchni ok. 
6,6 hektara pochowano dotych-
czas ponad 3200 osób. Na jego 
terenie znajduje się wodociąg z 
możliwością korzystania z bie-
żącej wody, cmentarz jest czę-
ściowo oświetlony i posiada czę-
ściowy zewnętrzny monitoring. 
W każdą niedzielę i święto w 
kaplicy cmentarnej odprawiana 
jest o godz. 11.30 msza święta.

Mimo to, jak twierdzi kie-
rownik Teresa Głowacka, praca 
nie jest tu lekka, a nawet bardzo 
stresująca. - Dziennie mamy na 
ogół kilka pogrzebów, a z ludź-
mi bywa różnie. Często musi-
my wzywać pogotowie, bo bli-
scy zmarłych nie wytrzymują 
tej trudnej sytuacji. Ale bywa 
też, że o to, co się zdarzyło mają 
jakby pretensję do nas, obwi-
niają nas, bo jesteśmy pod ręką. 
I tak to już jest - nie jest to fajna 
praca, bo nie jest fajna śmierć.

Małgorzata Pałuba  
Koleżance 

Edycie Murawskiej
wyrazy serdecznego współczucia  
i wsparcia w trudnych chwilach  

po śmierci 

Matki

składają
Pracownicy  

DDPS w Sochaczewie

ZS-1338 

Kursowanie autobusów Zakładu Komunikacji Miejskiej w dniach od 31.10 do 2.11.2012 r.

Zapewnijmy spokój naszym bliskim
 ■ Opóźnienie w opłatach za miejsce 

grzebalne nie może przekroczyć roku. 
Później z prawem do grobu mogą być 
kłopoty.

Żyjemy krócej  
niż reszta kraju

Świąteczne zmiany 
przy cmentarzach
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* Przypominamy o warsz-

tatach i grupach pomoco-

wych działających w Miej-
skim Ośrodku Pomocy 
Społecznej. 

Dzięki współpracy z wła-
dzami miasta i Krajowym 
Stowarzyszeniem Pomocy 
Osobom Potrzebującym „Z  
Sercem do Wszystkich”, 
mieszkańcy Sochaczewa liczyć 
mogą na różnorodne i bezpłat-
ne formy wsparcia. 

- Centrum Wsparcia Ro-
dziny zorganizowane zostało 
z myślą o rodzicach i opieku-
nach borykających się z pro-
blemami wychowawczymi z 
dziećmi. Pomoc znajdą w nim 
również osoby zagrożone uza-
leżnieniami i wszyscy, którzy 

znajdują się w trudnej sytuacji 
życiowej - powiedziała nam 
psycholog MOPS Agnieszka 
Parzydeł. 

W ramach centrum zorga-
nizowano dwie grupy wspar-
cia: dla rodziców mających 
problemy wychowawcze oraz 
dla  osób współuzależnionych. 
Oprócz tego w ramach grup 
teatralnej  i fotograficznej od-
bywają się spotkania dla dzieci 
i młodzieży. Organizowane są 
także warsztaty profilaktycz-
ne z psychologiem. Raz w ty-
godniu dyżuruje konsultant - 
logopeda. 

Więcej informacji uzyskać 
można w siedzibie MOPS przy 
al. 600-lecia 90 oraz pod nu-
merami telefonu: (46) 863-14-
81, 863-14-82. (ap)

LUDZKIE SPRAWY 9

* W związku z trwającym 
Rokiem Seniora Miejski 
Ośrodek Pomocy Społecz-

nej w Sochaczewie przy al. 
600-lecia 90 realizuje pro-

jekt pt. „Senior naszym 
przyjacielem”. 

W ramach projektu 
pracownicy socjalni ośrod-
ka będą odwiedzać w miej-
scu zamieszkania osoby po 
90. roku życia. Wizyty za-

planowano od 22 paździer-
nika i będą się one odby-
wać w godz. 8.00-16.00. 

Z uwagi na fakt, że pod 
pracowników socjalnych 
mogą podszywać się osoby 
nie związane z ośrodkiem, 
informujemy, że nasi pra-
cownicy będą posiadali le-
gitymacje służbowe oraz 
ofertę pomocową w posta-
ci folderu i ulotek z logo 
MOPS.

* Miejski Ośrodek Pomo-

cy Społecznej w Socha-

czewie, al. 600-lecia 90, w 
związku z nadchodzącą 
zimą, zwraca się z prośbą 
do mieszkańców miasta o 
udzielanie wszelkich infor-
macji dot. osób potrzebu-

jących pomocy. 

W celu zapobiegania wy-
padkom zamarznięć udziela-
my wsparcia w formie schro-
nienia, zapewnienia ciepłej 
odzieży, gorącego posiłku. 
Osoby bezdomne kierujemy 

do schronisk na terenie nasze-
go województwa.

MOPS czynny:
od poniedziałku do piątku 

w godz. 8.0-16.00
w czwartek od godz. 8.00-

18.00
tel. 46 863-14-81, 46 863-

14-82
W dni wolne od pracy, 

święta i po godz. pracy ośrod-
ka prosimy powiadamiać: 

Komendę Powiatową Poli-
cji: tel. 997; 46 863-72-00

Pogotowie Ratunkowe: tel. 
999

Często największe trudno-
ści spotykają ofiary, któ-
re chcą odseparować się od 
sprawcy. 

Zadaniem zespołu jest 
koordynowanie działań 
wszystkich instytucji zaj-
mujących się przeciwdziała-
niem przemocy w rodzinie. 
Zespół działa przy Miej-
skim Ośrodku Pomocy Spo-
łecznej w Sochaczewie. Pra-
cował z ofiarami różnych 
form przemocy: fizycznej, 
psychicznej i ekonomicznej. 
Były to osoby różnej płci, 
w różnym wieku i statusie 
materialnym. Spotykał się 
z ludźmi z nizin społecz-
nych, ale też mieszkańca-
mi ekskluzywnych wilii. W 
czterech przypadkach ko-
nieczne stało się złożenie 
zawiadomienia do proku-
ratury. 

Miodowy miesiąc
Projekt „Sochaczew 

Przeciw Przemocy” powstał 
dzięki pozyskanym za po-
średnictwem ratusza środ-
kom  z Ministerstwa Pracy 
i Polityki Społecznej. Po-
legać on będzie na indy-
widualnych konsultacjach 
osób dotkniętych przemo-
cą z pracownikami socjal-
nymi, psychologiem, pe-
dagogiem i specjalistą ds. 
uzależnień. Zorganizowane 
zostaną również grupy edu-
kacyjne dla osób uwikła-
nych w przemoc w rodzinie, 
z problemem uzależnień,  
rodziców mających proble-
my wychowawcze oraz gru-
py warsztatowe dla dzie-
ci i młodzieży. Ma on trafić 
nie tylko do ofiar i spraw-
ców, ale także do osób z tzw. 
grup ryzyka. Jak powiedzia-
ła nam konsultant ds. prze-
ciwdziałania przemocy Re-
nata Gajda, około 30 proc. 
przypadków dotyczy do-
mów inteligenckich, takich, 
które potocznie nazywa się 
„dobrymi”.

Kierownik działu po-
mocy rodzinie MOPS, 
Anna Kuzińska przyznaje, 
że temat przemocy domo-
wej  jest wyjątkowo  trudny i 
złożony. Wielokrotnie zda-
rza się, że ofiary zmieniają 
zdanie i wycofują zgłosze-
nie. Po czasie wzmożonej 

przemocy następuje tzw. 
okres miodowego miesiąca. 
Takie postępowanie ma na 
celu całkowite zniewolenie 
drugiej osoby. Swoim za-
chowaniem sprawca potra-
fi doprowadzić do sytuacji, 
w której kontroluje każdy  
ruch ofiary. Przemoc nabie-
ra wymiaru psychicznego a 
także ekonomicznego.

Otwarte okna

Ten ostatni może mieć 
nie mniej destrukcyjny wy-
miar niż sama agresja. Po 
pierwsze polegać może na 
obsesyjnym kontrolowaniu 
wydatków partnera. Prze-
moc ekonomiczna może być 
wyjątkowo uciążliwa w mo-
mencie, gdy sprawca i ofia-
ra rozstają się, a ta ostatnia 
dąży do tego, by sprawca 
wyprowadził się. Specjali-
ści zajmujący się przemo-
cą przyznają, że prawo w tej 
kwestii jest dalekie od ide-
ału. 

- Uzyskanie wyro-
ku eksmisyjnego to dopie-
ro początek. Trzeba uzbro-
ić się w cierpliwość i czekać 
na przyznanie lokalu dla 
sprawcy. Mało kogo stać, by 
np. kupić mieszkanie agre-
sywnemu mężowi  i w ten 
sposób rozwiązać sprawę 
- mówi psycholog MOPS 
Agnieszka Parzydeł. 

Sposobów na to, by 
uprzykrzyć życie ofierze jest 
mnóstwo. Sprawcy przemo-
cy stosują mało wyrafino-
wane, ale skuteczne metody. 
Są to np.: rozkręcanie kalo-
ryferów przy jednoczesnym 
otwieraniu wszystkich 
okien podczas najcięższych 
mrozów, czy odkręcanie go-
rącej wody i wychodzenie 
na cały dzień, nie mówiąc 
już o brudzeniu czy niszcze-
niu wspólnego domu. Cho-
dzi o to, aby współmałżon-
ka narazić na jak największe 
koszty. 

1,2 tys. za izbę
Sama eksmisja może 

przypominać drogę przez 
mękę, co przyznają sami ko-
mornicy. 

 - Załóżmy, że zapadł su-
rowszy wyrok, a więc bez 
przyznania prawa do loka-
lu socjalnego. Sprawdzamy 

wtedy, czy sprawca prze-
mocy ma nieruchomość, 
do której można go eks-
mitować. Z reguły jej nie 
ma. Komornik musi wystą-
pić do gminy o przydzie-
lenie pomieszczenia tym-
czasowego. Ta odpisuje, że 
nie ma takich lokali, a lista 
oczekujących jest długa - 
powiedział nam jeden z so-
chaczewskich komorników 
(imię i nazwisko do wiado-
mości redakcji). - Dopiero 
po upływie pół roku od tego 
momentu, jeżeli odpowied-
nie pomieszczenie nie znaj-
dzie się wcześniej, możemy 
przeprowadzić eksmisję do 
noclegowni. 

I tu zaczynają się scho-
dy. Eksmisja kosztuje i to 
niemało. Opłata za eksmi-
sję z jednej izby (pod tym 
pojęciem kryje się pokój lub 
kuchnia) wynosi około 1,2 
tys. zł. Wnioskodawca musi 
też ponieść koszty komor-
niczej korespondencji - pra-
wie 60 zł. 

- Fakty są takie, że za 
eksmisję ze standardowe-
go M-3 trzeba zapłacić 3,6 
tys. zł. Jeżeli eksmisja musi 
się odbywać w asyście poli-
cji, dochodzi do tego dodat-
kowe 800 zł. Nie każdego na 
to stać. Potem można starać 
się o odzyskanie tej kwoty 
od sprawcy. Zauważmy jed-

nak, że często sprawcy prze-
mocy to osoby z tzw. mar-
ginesu społecznego i zwrot 
pieniędzy można włożyć 
między bajki - mówi nasz 
rozmówca.  

Nie wpuszczę 
go do środka

Na koniec warto jednak 
dodać optymistyczny ak-
cent. Każda z ofiar przemo-
cy powinna znać swoje pra-
wa i z nich korzystać.

 - Taką radę daję zawsze 
zgłaszającym się do mnie 
osobom. Wiele z nich boi 
się, że gdy nie wpuści awan-
turującego się partnera do 
domu, ten wezwie policję 
i w jej asyście dostanie się 
do środka. - Nie ma takiej 
możliwości - mówi komor-
nik. - Żadne przepisy nie 
mówią o tym, że policjanci 
mogą zmusić do wpuszcze-
nia kogoś do środka. Fakt 
zameldowania to nie tytuł 
wyłącznej własności.  W ta-
kim przypadku warto mieć 
wyrok eksmisyjny i oka-
zać go jako dodatkowy ar-
gument. Nie jest on jednak 
niezbędnym warunkiem. 
Wystarczy spokojnie  po-
wiedzieć np.: „Mąż jest pi-
jany i agresywny. Boje się o 
siebie i dzieci. Nie wpuszczę 
go do środka”. 

Agnieszka Poryszewska
ZS-1141

►Wykładziny
  ►Dywany
    ►Karnisze 

►Rolety
  ►Żaluzje 

    drewniane

Sochaczew ul. Trojanowska 1Tel: 46 862 78 50

Sprawca nie 
jest bezkarny

 ■ Zespół Interdyscyplinarny ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w ciągu ostatniego 
roku zajmował się prawie 80 przypadkami przemocy objętymi procedurą niebieskiej karty. 

Ofiara przemocy powinna wezwać niezwłocznie policję

Wsparcie dla wszystkich

MOPS prosi o pomoc

Komunikat MOPS
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Sochaczewski uniwersytet właśnie rozpoczął  
szósty rok akademicki

 PSS w Sochaczewie 

wydzierżawi lokal 
o powierzchni 104,0 m²  

przy ul. 1 Maja na działalność handlową  
lub usługową. 
Informacja pod nr. telefonu 46 862-23-57 wew. 43.

ZS-1335

STUDIA PODYPLOMOWE
Pośrednictwo w Obrocie Nieruchomościami, Zarządzanie 

Nieruchomościami,
Wycena Nieruchomości, Doradca ds. Ochrony Środowiska

TAKŻE PRAKTYKI ZAWODOWE
KURSY:

NOWOŚĆ: Audyty Efektywności Energetycznej, Syndyk

INSTYTUT EDUKACJI EUROPEJSKIEJ SEDPOL
W-wa tel. (22) 33-17-600 www.sedpol.com.pl

ZS-1320

REKLAMA

HERMES Sp. z o.o. w Sochaczewie 

Oferuje wykonawstwo przyłączy 
kanalizacyjnych i wodociągowych.

Dysponujemy dużym doświadczeniem w tym zakresie stosując konkurencyjne ceny.
Tel. kont. 602-328-153

Ponadto oferujemy sprzedaż kruszyw:
- pospółka             - piasek          - podsypka           - kamień

Tel. kont. 508-157-902      e-mail hermes2605@wp.pl
ZS-1223

Zakończyła się właśnie 
pierwsza część diagnozy - 
spacery badawcze. Uczest-
nicy projektu URĄDzamy 
RAZEM wyruszyli wspól-
nie z badaczami z Federacji 
MAZOWIA do ośmiu urzę-
dów: Urzędu Miasta, Staro-
stwa Powiatowego, Urzędu 
Skarbowego, Urzędu Gmi-
ny, Gminnego i Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecz-
nej, Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie oraz Po-
wiatowego Urzędu Pracy. 

Urzędy poddane zosta-
ły bardzo szczegółowej kon-
troli. Uczestnicy spacerów 
sprawdzali otoczenie bu-
dynków, rozmieszczenie 
kopert oznaczających miej-
sca parkingowe dla osób 
niepełnosprawnych, pod-
jazdy, wejście do budynku, 

czytelność informacji, dzia-
łanie wind, dostępność toa-
let, szerokość przejść. 

W czasie pierwsze-
go spaceru, który odbył się 
9 października, przedsta-
wicielki Polskiego Związ-
ku Niewidomych z So-
chaczewa przyglądały się 
barierom istotnym dla osób 
niewidomych i niedowidzą-
cych. Szczegółowo zbada-
ły, czy oznaczono w urzę-
dach schody i powierzchnie 
szklane elementami kontra-
stującymi, czy tablica infor-
macyjne mają dostatecznie 
dużą czcionkę, czy barierki i 
poręcze ułatwią poruszanie 
się w przestrzeni urzędu.

Drugi i trzeci spacer ba-
dawczy, 11 i 12 październi-
ka, odbył się z osobami po-
ruszającymi się na wózkach 

oraz ich bliskimi. Szczegó-
łowemu oglądowi poddane 
zostały bariery architekto-
niczne. Na szczególne trud-
ności uczestnicy spaceru 
natrafili w starym budynku 
Urzędu Skarbowego, z tru-
dem udało się nam dostać 
tylko na pierwszy poziom.

Uczestnicy spaceru kon-
centrowali się wprawdzie na 
dostępności urzędów, przy 
okazji  dowiedzieliśmy się 
jednak, jak niedostępna dla 
osób poruszających się na 
wózkach jest komunika-
cja miejska w Sochaczewie. 
Przejazd kilku przystanków 
do Miejskiego Ośrodka Po-
mocy Społecznej okazał się 
nie lada wyzwaniem. Pierw-
szy autobus - stary Jelcz ze 
schodkami - trzeba było od-
puścić. Gdy przyjechał je-
den z autobusów niskopo-
dłogowych linii 5, okazało 
się, że pochylnia nie działa. 
Do trzech razy sztuka, kie-
rowca kolejnego niskopo-
dłogowego pojazdu linii 12 

niechętnie podjechał pod 
krawężnik, nie pochylił po-
jazdu, ale udało się wjechać. 
Federacja MAZOWIA wraz 
z uczestnikami spaceru za-
interweniowała w Zakła-
dzie Komunikacji Miejskiej 
w Sochaczewie. Okazało się, 
że autobus linii 5 ma uszko-
dzoną pochylnię, ale kie-
rowca powinien ją wysunąć.

To jeszcze nie koniec 
diagnozy. 29 października o 
godz. 11 w Urzędzie Miasta 
w Sochaczewie odbędzie się 
spotkanie diagnostyczne, w 
czasie którego uzupełnione 
zostaną informacje zebra-
ne w trakcie spacerów ba-
dawczych. Ma ono pomóc 
dokończyć diagnozę, któ-
ra będzie podstawą do kon-
sultacji usprawnień w pracy 
urzędów, zaplanowanych na 
listopad.

Serdecznie zapraszamy 
do udziału w spotkaniu dia-
gnostycznym!

Piotr Teisseyre

* Prawie 75 proc. mieszkań-

ców Polski myśli o swojej 
starości. Większość pyta-

nych osób umie określić, 
jak chcieliby zorganizować 
swoje życie na stare lata. 
Chcieliby mieszkać we wła-

snym mieszkaniu i móc ko-

rzystać z pomocy bliskich. 

Ale czy tak powinno wy-
glądać nasze życie na emery-
turze - siedzenie przed telewi-
zorem i myślenie o smutkach? 
Oczywiście, że nie! Udowad-
nia to swoim działaniem Sto-
warzyszenie Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku.

Hasło Stowarzyszenia 
głosi: „Młodość nie jest eta-
pem życia, lecz stanem du-
cha”. Dlatego też mieszkańcy 
Sochaczewa po 55 roku życia 
mogą uczestniczyć w różnych 
zajęciach rozwijających ich 
zainteresowania, sprawność 
fizyczną i psychiczną, gdyż to 
właśnie dla twórczych i ak-
tywnych osób powstały uni-
wersytety trzeciego wieku. 
Stowarzyszenie oferuje:

- Wykłady „Wartości 
duchowe są niematerialne, a 
jednak mają swoją wagę” 

- Kursy „Poznać to natknąć 
się na jakąś tajemnicę” (kursy 
języka angielskiego, kompute-
rowe, wykłady z historii)

- Warsztaty, np. fotograficz-
ne, kulinarne, sztuki ludowej

- Zajęcia kulturalne m.in. 
muzyczno - literackie, wyjaz-
dy do teatru

- Zajęcia rekreacyjno - 
sportowe, np. gimnastyka 
relaksacyjno- usprawniająca 

- Zajęcia plastyczne, 
m.in. malarstwo

Z opinii aktywnych 
osób po 55 roku życia wy-
nika, że w wielu miastach 
brakuje możliwości spędza-
nia w aktywny sposób wol-
nego czasu. Stowarzyszenie 
daje taką możliwość. Dla 
każdego znajdą się zajęcia 
odpowiadające zaintereso-
waniom, a może nawet po-
mogą odkryć nowe?

Warto spróbować! Wejdź 
na stronę internetową www.
utwseniorzy55.e-Socha-
czew.pl lub zgłoś się telefo-
nicznie pod nr telefonu 798-
179-119 bądź osobiście do 
biura SUTW, w gościnnych 
progach Wyższej Szkoły Za-
rządzania i Marketingu w 
Sochaczewie, ul. Stadiono-
wa 1, pok. 221 (II piętro) w 
każdą środę w godzinach 
12.00 - 14.00.

A 8 października br., Sto-
warzyszenie uroczyście roz-
poczęło 6. rok akademicki.

Uniwersytet 
Trzeciego Wieku

Niepełnosprawny  
w urzędzie

 ■ Trwa diagnoza dostępności urzędów 
w Sochaczewie. Mieszkańcy prowadzą 
obywatelską kontrolę dostosowania 
infrastruktury publicznej do potrzeb osób  
niepełnosprawnych

Uczestnicy projektu sprawdzili m. in., jak przystosowany jest dla osób niepełnosprawnych sochaczewski PUP
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Jak już pisaliśmy w ubiegłym 
tygodniu, jest to jeden z naj-
większych światowych konkur-
sów graficznych dla młodych 
twórców. Organizatorzy kon-
kursu to: Galeria i Ośrodek Pla-
stycznej Twórczości Dziecka w 
Toruniu przy współudziale Mi-
nisterstwa Kultury i Dziedzic-
twa Narodowego w Warsza-
wie, Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Kujawsko-Po-
morskiego, Urzędu Miasta To-
runia oraz stowarzyszenia 
„Wspólnota Polska”.

Najwięcej grafik przysła-
no z Polski, Słowacji, Rosji i Ru-
munii. Nie zabrakło też prac z 
krajów bardziej egzotycznych, 
takich jak: Indie, Sri Lanka, 
Iran, Tajlandia, Chiny, Brazylia, 
Meksyk czy Indonezja. Z 14 tys. 
prac jury do wystawy pokon-
kursowej zakwalifikowało do-
kładnie 1139 grafik z 36 krajów 
świata. Wśród nich znalazły się 
prace sochaczewskich gimna-
zjalistów. Za najlepszą uznano 
twórczość: Zuzanny Ambro-
ziak, Przemysława Drużnego, 
Pauliny Gajdy, Jakuba Kali-
nowskiego i Wiktorii Kowary. 
Wszystkie grafiki powstały pod 
kierunkiem Zdzisława Chle-
bowskiego, nauczyciela plasty-
ki i historii w Gimnazjum nr 2.

Cierpliwość  
i precyzja

Wykonywanie prac gra-
ficznych - linorytów i gipsory-
tów, zapoczątkowane zostało 
dwa lata temu na zajęciach koła 
plastycznego. Po osiągnięciach 
w konkursach plastycznych na 
szczeblu powiatu, wojewódz-
twa i sukcesach ogólnopol-
skich przyszedł sukces między-
narodowy. Grafiki uczniów z 
Gimnazjum nr 2 w Sochacze-
wie znalazły się w doborowym 
światowym towarzystwie. 

- Zachęcam uczniów do 
brania udziału w różnych kon-
kursach plastycznych. Szu-
kam takich przedsięwzięć, któ-

re mają interesującą formę lub 
tematykę - powiedział nam 
Zdzisław Chlebowski. - Po-
wstałe prace są zróżnicowane. 
Inspirowane poezją, literatu-
rą, muzyką, pięknem krajobra-
zu i przyrody. Często tematyka 
prezentuje historię, tradycje na-
szej ojczyzny, nie tylko tej wiel-
kiej, ale i tej małej, nam najbliż-
szej. Pozwala to na wyrobienie 
wrażliwości u uczniów, na tro-
chę inne spojrzenie na rzeczy-
wistość. Najlepiej scharakte-
ryzują to słowa jednej z moich 
uczennic, która powiedziała: 
„Gdy rysuję i maluję, to przeno-
szę się do innego świata”. 

Zdzisław Chlebowski pro-
wadzi zajęcia plastyczne od kil-
ku lat. Bierze w nich udział naj-
częściej od 10 do 15 uczniów. 

- Grafiką warsztatową, 
czyli wykonywaniem linory-
tów i gipsorytów, zajęliśmy się 
dwa lata temu - mówi Zdzi-
sław Chlebowski. - Ubiegły 
rok szkolny był bardzo praco-
wity. Dziesięcioro uczniów po-
święciło tydzień ferii zimowych 
na wykonywanie prac graficz-
nych. Specyfika ich tworzenia 
wymaga czasu. Grafik nie moż-
na wykonać szybko. Potrzebna 
jest cierpliwość, wytrwałość i 
precyzja w wykonaniu matryc, 
ale efekt pracy może zaskoczyć 
nawet autorów. Linorytów po-
wstało mało, bo profesjonal-
ny materiał jest dość drogi, a 
my wykonywaliśmy matryce 
na płytkach PCV, które są bar-
dzo twarde. Większość prac, 
to gipsoryty. W gipsie po pro-
stu łatwiej rzeźbić matryce do 
późniejszych odbitek. Mam na-
dzieję, że nasze sukcesy przy-
ciągną chętnych uczniów z klas 
pierwszych.

Na polu sztuki
Do tej pory uczestnicy koła 

plastycznego odnieśli już wie-
le sukcesów w konkursach pla-
stycznych i fotograficznych. 
Trudno jest wymienić wszyst-

kie osiągnięcia. Dla wielu mło-
dych plastyków, wyróżnienie 
w ramach biennale to kolejny 
sukces na polu sztuki. Zuzan-
na Ambroziak zajęła I miej-
sce w ogólnopolskim konkur-
sie plastycznym pt. „Piękno 
naszej okolicy - pejzaż wiej-
ski” w kategorii malarstwa. W 
tym samym konkursie II miej-
sce w kategorii rysunku i grafi-
ki zdobyła Agnieszka Kubiak, a 
wyróżnienie otrzymała Marta 
Błędowska. Agnieszka Kubiak 
zdobyła również wyróżnienie w 
międzypowiatowym konkur-
sie plastycznym pt. „Mazowsze 
kraina marzeń”. Paulina Gajda 
w ogólnopolskim konkursie na 
projekt pocztówki międzyna-
rodowych zawodów psich za-
przęgów Husqvarna Tour 2012 
otrzymała wyróżnienie, a w po-
wiatowym konkursie plastycz-
nym „W świecie Janusza Kor-
czaka” zajęła I miejsce. Wiktoria 
Kowara zajęła I miejsce w mię-
dzywojewódzkim konkursie 
fotograficznym pt. „Zwierzęta 
lasu”. W tym samym konkursie 
Alicja Kaczmarek zdobyła wy-
różnienie. Przemysław Drużny 

zajął III miejsce w powiatowym 
konkursie „Tradycje, obrzędy, 
zwyczaje polskie - Boże Naro-
dzenie”. W tym konkursie I 
miejsca zdobyły: Alicja Kacz-
marek i Karolina Derda. Mi-
chał Kania swoją grafiką wy-
grał ogólnopolski konkurs 
plastyczny im. Władysława Śle-
wińskiego pt. „Moja matka”. 

Wystawa?

Prace uczestników koła 
plastycznego można było do 
tej pory podziwiać wyłącznie 
w siedzibie gimnazjum. W cza-
sie święta szkoły zorganizowa-
no wystawę prac uczniów. Jak 
ustaliliśmy, być może jeszcze 
w tym roku będą one dostęp-
ne dla szerszej publiczności. W 
planach jest zorganizowanie 
wystawy prac w galerii „Most” 
w Urzędzie Miasta. Całkiem 
możliwe, że utalentowani gim-
nazjaliści zbiorą kolejne laury. 

- Obecnie czekamy na roz-
strzygnięcie dwóch konkur-
sów ogólnopolskich, w których 
wzięliśmy udział - dodaje Zbi-
gniew Chlebowski.

Agnieszka Poryszewska 

* Znany muzyk, kompozy-

tor, a ostatnio autor książek 
dla dzieci, Tomasz Szwed, 
był gościem dwóch socha-

czewskich placówek.

Wiadomym powszech-
nie jest,  że dzieci chętniej 
poznają świat, jeśli mogą 
działać, tworzyć, badać. A 
jeśli do tego spotkają na 
swojej drodze osobę, któ-
ra je zaciekawi, zaimponuje 

wiedzą i osobowością, wów-
czas chęć poznawcza jest 
jeszcze większa. Taką oso-
bą niewątpliwie jest Tomasz 
Szwed, muzyk, kompozytor, 
ale również psychoterapeu-
ta i przede wszystkim wielki 
przyjaciel dzieci. W ostat-
nim czasie napisał dwie nie-
zwykle ciekawe książeczki 
dla najmłodszych „Klini-
ka małych zwierząt w Le-
śnej Górce”  oraz  „Jesień w 

klinice...”. Właśnie z tymi 
książkami, wesołymi pio-
senkami oraz opowieścia-
mi przyjechał pan Tomasz 
na spotkania z dziećmi kl. 
IIa i IIId Szkoły Podstawo-
wej nr 3 oraz Niepublicz-
nego Przedszkola pod pa-
tronatem Caritas. Dzieci 
śpiewały, słuchały fragmen-
tów książek, rozwijały swo-
ją fantazję układając bajki 
o zwierzątkach. Spotkania 

odbyły się w niezmiernie 
miłej atmosferze, a zapro-
szony gość wykazał się nie-
zwykłą cierpliwością i po-
godą ducha. Dzieci były pod 
wrażeniem spotkania, któ-
re zostało dopełnione moż-
liwością uzyskania autogra-
fu gościa.  

Agnieszka Matusiak , 
Zofia Szydełko -  SP 3, 

Katarzyna Łuszczyńska 
- Przedszkole Caritas

* „Za mundurem panny 
sznurem”. To powiedzenie 
powtarzane jest od lat, ale 
nie straciło swej aktualno-

ści. Można nawet powie-

dzieć, iż doskonale dosto-

sowało się do dzisiejszej 
rzeczywistości. 

Zespół Szkół Ponadgimna-
zjalnych w Bolimowie jest naj-
lepszym przykładem na po-
twierdzenie tej tezy. W naszych 
murach kształcą się na przyszłych 
policjantów i strażaków nie tylko 
chłopcy, ale i dziewczęta.

Płeć piękna nie ustępuje pa-
nom i dokłada starań, aby za-
służyć na uznanie w oczach 
otoczenia i awans. Warto pod-
kreślić, iż wszyscy muszą się 
wykazać wiedzą i umiejętno-
ściami w trakcie zajęć lekcyj-
nych i praktycznych.

27 września  znaczna część 
naszych uczniów miała powo-
dy do radości, bo na ich mun-

durach pojawiły się pierwsze, 
albo kolejne belki. Uroczystość 
przyznawania awansów roz-
poczęła  dyrektor ZSP w Boli-
mowie Dorota Dziekanowska, 
która gratulowała sukcesów no-
wym kadetom, starszym kade-
tom czy brygadierom. 

Nie mogło też zabraknąć 
wystąpień uwielbianych przez 
uczniów nauczycieli mundu-
rowych, czyli podinsp. Toma-
sza Rochmińskiego i  mł. kpt. 
Marka Krawczyka (czynnych 
funkcjonariuszy służb mundu-
rowych). Przyłączyli się oni do 
gratulacji i życzyli dalszych suk-
cesów swym kadetom. 

Najbliższe ważne święto 
naszych mundurowych to uro-
czystość ślubowania klas pierw-
szych - klasy policyjnej „Bezpie-
czeństwo i porządek publiczny” 
i  klasy pożarniczej „Bezpie-
czeństwo pożarowe”. Wszyst-
kich zainteresowanych serdecz-
nie zapraszamy.

Najlepsi wśród tysięcy
 ■ 12 października ogłoszono wyniki XVIII Międzynarodowego Biennale Grafiki Dzieci  

i Młodzieży w Toruniu. Wśród wyróżnionych znalazły się prace pięciorga uczniów  
z Gimnazjum nr 2 z Oddziałami Integracyjnymi i Sportowymi im. Króla Władysława Jagiełły 
w Sochaczewie.

Mundurowe święto 
w Bolimowie

* W Miejskim Przedszkolu 
nr 3 w Sochaczewie obcho-

dzony był uroczyście Mię-

dzynarodowy Dzień Osób 
Starszych.

Do każdej grupy przed-
szkolnej w tym dniu zosta-
li zaproszeni dziadkowie 
naszych przedszkolaków. 
Była muzyka, tańce, pląsy i 
śpiewy. Wszyscy dziadko-
wie, wraz z wnukami chęt-
nie uczestniczyli w konkur-
sach, sprawiając ogromną 

radość zarówno sobie, jak i 
ukochanym wnukom.

Każdy przedszkolak 
wie, jak bardzo ważni i po-
trzebni są dziadkowie, któ-
rzy dają wnukom poczucie 
bezpieczeństwa i bezwa-
runkowej miłości, zaś wnu-
ki dziadkom poczucie speł-
nienia.

Dzięki takim uroczysto-
ściom jeszcze bardziej umac-
niają się więzi rodzinne.

Justyna Niewiadomska
Anna Kowalik

Dziadkowie to skarb

W Bolimowie młodzież uczy się jak być dobrym  
policjantem i strażakiem

Wokół Zdzisława Chlebowskiego skupionych jest  
wiele młodych talentów

Przedszkolaki doskonale bawiły się słuchając T. Szweda

Tomasz Szwed odwiedził dwie sochaczewskie placówki
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Młoda laureatka i jej prywatna sesja
 ■ Prezentujemy dzisiaj trzecią z kolei sesję zdjęciową w ramach konkursu ,,Moje Dziecko". Tym razem wygrała ją trzyletnia Ola Makulec. 

Sesję zdjęciową w jesiennej scenerii wykonało Studio Fotografii Lewkowscy. Więcej o naszym konkursie na stronie 16.

* 6 listopada odbędzie się 
zapowiadane już przez 
nas miejskie dyktando. 
Swoją wiedzę ortogra-

ficzną sprawdzą najważ-

niejsze grupy zawodowe i 
mieszkańcy.

Tygodnik „Ziemia Socha-
czewska” wspólnie z Miejskim 
Ośrodkiem Kultury „Chopi-
na 101” postanowił ponownie 
sprawdzić umiejętności orto-
graficzne sochaczewian. Pierw-
szy taki konkurs odbył się w 
2006 r., podczas ogólnopol-
skich obchodów Roku Języka 
Polskiego. Teraz wracamy do 
pomysłu sprzed lat, mając na-
dzieję, że dyktando spotka się z 
podobnym zainteresowaniem.

Do udziału zapraszamy 
różne grupy społeczne i za-
wodowe, a wśród nich: poli-
cjantów, urzędników miej-
skich, strażaków, kupców, 
nauczycieli (ale nie poloni-
stów), radnych, biały perso-
nel, studentów i uczniów oraz 
wszystkich, którzy zgłoszą 
akces udziału w sprawdzia-
nie. Warto dodać, że zwycięz-
cami poprzedniej edycji oka-
zali się licealiści.

Dyktando będzie przebie-
gać w dwóch etapach. Pierw-
szy piszą 5 osobowe zespoły 
reprezentujące poszczególne 
grupy zawodowe. Drugi - li-
derzy uczestniczących grup, 
którzy stoczą indywidualny 
pojedynek. W tej części będą 
mogli wystartować również 
mieszkańcy, którzy wcześniej 
zgłoszą swój udział.

Zwycięscy zostaną wy-
łonieni na obu etapach. W 
pierwszym będzie to grupa 
zawodowa, w drugim - in-
dywidualna osoba. Laureaci 
otrzymają nagrody, wszyscy 
uczestnicy pamiątkowe dy-
plomy.

Imprezę objęli patro-
natem: burmistrz Socha-
czewa Piotr Osiecki oraz 
dr hab. Radosław Pawelec, 
prof. Uniwersytetu War-
szawskiego. Profesor Pawe-
lec jest wykładowcą Wydzia-
łu Dziennikarstwa i Nauk 
Politycznych UW, języko-
znawcą, autorem prac oraz 
książek dotyczących histo-
rii i współczesnego stanu ję-
zyka polskiego. Udało nam 
się namówić pana profesora, 
aby wziął udział w naszym 
dyktandzie (oczywiście jako 
główny juror). Dodatkowo 
prof. Pawelec wygłosi krótki 
wykład dotyczący nowych 
zjawisk w języku polskim. 

Organizatorzy mają na-
dzieję, że II Miejskie Dyktan-
do oraz przygotowane na ten 
dzień imprezy towarzyszące 
staną się prawdziwym Świę-
tem Języka Polskiego.

Czekamy więc na pań-
stwa zgłoszenia: tygodnik 
„Ziemia Sochaczewska”, ul. 
Żeromskiego 12, tel. 46 862 
23 55, ziemiasochaczewska@
gmail.com.

Regulamin II Sochaczew-
skiego Dyktanda Miejskiego 
znajduje się na naszej stronie 
www.ziemiasochaczewska. 
sochaczew.pl (sos)

II Sochaczewskie 
Dyktando Miejskie

* Nasz doroczny konkurs 
„Na grzyby” przyniósł w tym 
sezonie wyjątkowe plony. 

Nie ma dnia, by redakcji 
„Ziemi Sochaczewskiej” nie 
odwiedzili grzybiarze. Tych z 
największymi okazami zebra-
ło się już niemal dwudziestu. 
Również w poprzednim tygo-
dniu prawdziwkiem o średni-
cy kapelusza 25 cm przyszedł 
się pochwalić Mirosław Pisar-
ski, który znalazł go na obrze-
żach Puszczy Kampinoskiej. Z 
kolei cały kosz podgrzybków w 
Młodzieszynie nazbierał Cze-
sław Parol, a największy z nich 
miał 17 cm średnicy kapelusza.

Natomiast Michał Jędrze-
jewski znalazł w lesie czerwon-
kowskim dwa okazałe praw-
dziwki. Większy z nich miał 
wymiary 23/15 cm.

Przypominamy, że, jak co 
roku, konkurs ten organizowany 
jest wspólnie z hipermarketem 
Carrefour i on jest sponsorem 
wszystkich nagród dla grzybia-
rzy. Mogą oni liczyć na suszar-
ki do grzybów, walizki i wiele in-
nych praktycznych prezentów. 
Konkurs będzie trwał, dopóki w 
lesie będą grzyby, a więc zachęca-
my wszystkich do dalszych po-
szukiwań, zwłaszcza, że space-
ry po lesie, jak wszyscy wiemy, są 
bardzo zdrowe. (bus)

Do lasu po nagrody

1. Jarosław Kaczmarek śred. kap 35/wys. 11

2. Michał Modelewski 29/23

3. Kacper Matusiak 26/20

4. Andrzej Jabłkiewicz 26/12

5. Mirosław Pisarski 25/17

6. Karolina Kuta 24/15

7. Patryk Sobala 23/15

8. Mirosław Cybulski 23/16

9. Michał Jędrzejewski 23/15

10. Kuba Cabanowski 22/13

11. Monika Jędrzejewska 22/10

12. Daniel Przywoźny 22/19

13. Jacek Słomka 22/19

14. Katarzyna Kuczek 21/20

15. Mirosław Sikora 20/17

16. W. i A. Zawadzcy 18/18

17. Czesław Parol 17/12

A oto aktualna sytuacja 
w grzybowym rankingu:

Mirosław Pisarski ze swoim okazem

Borowiki Michała Jędrzejewskiego

Czesław Parol prosto po grzybobraniu
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Z pewnością piękna pogo-
da zachęciła uczestników 
do wzięcia udziału w ósmej 
edycji Biegu Papieskiego. 
Kilkanaście minut po go-
dzinie 13.00 zawodnicy wy-
startowali spod kościoła 
p.w. św. Józefa Robotnika 
w Chodakowie. Do poko-
nania mieli dystans 4,7 km 
przebiegający ulicami: Mły-
narską, Łąkową, Trojanow-
ską, Staszica i Farną. Udział 
w biegu mógł wziąć każdy, 
bez ograniczenia wiekowe-
go. Pobiegli zarówno do-
świadczeni sprinterzy jak i 
amatorzy.  Zdobywcy trzech 
pierwszych miejsc zosta-
li uhonorowani pucharami. 

W kategorii kobiet 
pierwsze miejsce zajęła Na-
talia Grefkowicz z Gimna-
zjum w Kozłowie Bisku-
pim, na podium z numerem 
drugim stanęła Dagmara 
Cybulska, na trzecim na-
tomiast Klaudia Cybulska - 
uczennice Gimnazjum nr 2 
w Sochaczewie. 

W kategorii mężczyzn 
pierwsze miejsce zajął Ar-
tur Kamiński z Płocka, na 
drugim uplasował się Rado-
sław Sikora z Klubu Spor-
towego „Filipides” Teresin, 
trzecie miejsce należało do 
Krzysztofa Zakrzewskie-
go z Klubu Maratończyka 
„Aktywni” Sochaczew. Naj-
młodszym uczestnikiem 
biegu był Oktawian Mar-
cinkowski, zaś najstarszym 
Jan Kocimski z „Aktyw-
nych”. Najliczniejszą nagro-
dzoną grupą biorącą udział 
w zawodach było Stowarzy-
szenie KM „Aktywni”. 

Wszyscy uczestnicy 
otrzymali medale z wize-
runkiem Jana Pawła II oraz 
certyfikat ukończenia bie-
gu. Organizatorami im-
prezy byli: Stowarzyszenie 
na rzecz Sportu i Rekreacji 
„Razem i Sprawnie”, bur-
mistrz  Sochaczewa oraz 
Szkoła Podstawowa nr 3. 

 
Katarzyna Łażewska 

* Uroczyste ślubowanie 19 
października złożyły pierw-

szaki Szkoły Podstawowej 
nr 3 oraz „Akademii Prymu-

sa”- pierwszej Niepublicz-

nej Szkoły Podstawowej w 
Sochaczewie. 

Niewątpliwie na ten wy-
jątkowy dzień uczniowie 
czekali od początku roku 
szkolnego. O godz. 15:00 
rozpoczęło się uroczy-
ste ślubowanie i pasowanie 
pierwszaków na uczniów SP 
nr 3 im. Bolesława Krzywo-
ustego w Sochaczewie. Ce-
remonię poprzedziło wpro-
wadzenie sztandaru szkoły 
oraz odśpiewanie hymnu 
państwowego. Uczniowie 
klas pierwszych wraz z ro-
dzicami z wielkim prze-
jęciem wyczekiwali mo-
mentu, w którym dyrektor 
szkoły Krzysztof Werła-
ty, poprzez dotknięcie ra-
mienia każdego ucznia spe-
cjalnym ołówkiem, dokona 
uroczystego pasowania.  

Nieco później ślubo-
wanie złożyły także pierw-
szaki z „Akademii Prymu-
sa”. Uroczystość w bajkowej 
scenerii odbyła się w MOK 
w Boryszewie. Nie zabra-
kło dobrych wróżek, króla 
i królowej. W ich role wcie-

lili się dyrektorzy szkoły. 
Dla zebranych gości malu-
chy przygotowały całą masę 
występów. Zaprezentowa-
ły swoje talenty wokalne i 
taneczne.  Kulminacyjnym 
momentem było pasowanie 
uczniów - dziewczynki zo-

stały mianowane na damy, 
chłopcy zaś na rycerzy dwo-
ru. Aktu tego dokonała dy-
rektor „Akademii Prymusa” 
Agnieszka Więcek. Po uro-
czystej przysiędze przyszedł 
czas na poloneza. (Ka) 

* 30 września ruszył cykl 
imprez pod wspólną nazwą 
„Sochaczewska Jesień 
Kulturalna 2012”. 

Pierwsze z nich mamy 
już za sobą, a przed nami 
jeszcze kilka wydarzeń kul-
turalnych: festiwale, prze-
glądy, koncerty, wystawy... 
Ich organizatorami - wraz 
z ratuszem - są Państwo-
wa Szkoła Muzyczna, Miej-
ski Ośrodek Kultury, Miej-
ska Biblioteka Publiczna, 
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej, Klub Nauczyciela, 
liczne organizacje pozarzą-
dowe. A co nas czeka w naj-
bliższym czasie?

22-30 października - 
Wystawa twórczości 
nauczycieli 
(Klub Nauczyciela,  
ul. Hanki Sawickiej 5)

Klub Nauczyciela w So-
chaczewie serdecznie zapra-
sza na wystawę prezentu-
jącą twórczość artystyczną 
nauczycieli aktywnych za-
wodowo, nauczycieli eme-
rytów oraz pracowników 
administracji i obsługi 
szkół. Na wystawie zostaną 
pokazane prace artystyczne 
z różnych dziedzin sztuki, 
m.in.: malarstwa, grafiki, 
fotografii, origami, czy de-
coupage. Ekspozycję można 
oglądać do 30 października 
w sali nr 14 Klubu Nauczy-
ciela w Sochaczewie przy ul. 
Hanki Sawickiej 5. 

27 października 
- Koncert „Serce 
Dziecka” Pomóżmy 
Kubusiowi 
(MOK, ul. Żeromskiego, godz. 15.00)

Już po raz drugi znajomi 
i przyjaciele czteroletniego 
Kubusia Sajdaka organizu-
ją specjalny koncert chary-
tatywny „SERCE DZIEC-
KA”. Kubuś od urodzenia 
zmaga się z całą serią cho-
rób, wymaga stałej opieki, 
drogich lekarstw, rehabi-
litacji prowadzonej w spe-
cjalistycznych ośrodkach. 
W codziennej walce o jego 
zdrowie raz jeszcze pomo-
gą lokalne zespoły, seniorzy 
sprzedający w MOK domo-
we ciasta oraz artyści pla-
stycy. 

Do udziału w koncer-
cie, który odbędzie się w 
sali widowiskowej MOK, 
zaproszono m.in. zespół 
„Dell Arte”, Olę Pawlik i 
Kubę Gołębiowskiego, gru-
pę „Awrock”, Sonię Wąsow-

ską z Warszawy śpiewającą 
światowe przeboje i własne 
kompozycje przy akompa-
niamencie gitary i zespół 
„Kontrabanda”. Wszyscy 
artyści wystąpią za darmo. 

Nie będzie biletów 
wstępu, zatem każdy kto 
odwiedzi MOK sam zde-
cyduje, ile pieniędzy chce 
(może) wrzucić do pusz-
ki wolontariuszy, albo za 
ile wylicytować gadżety 
przekazane organizatorom 
koncertu przez przyjaciół, 
gwiazdy filmu i estrady. 
W ubiegłym roku była to 
m.in. solowa płyta Marka 
Piekarczyka; trzy komple-
ty gadżetów Antyradia zło-
żone z płyt CD, firmowej 
koszulki i smycze do klu-
czy; markowe wina. Jeden 
z fanów przekazał komplet 
pamiątek związanych z ze-
społem TSA, w tym winy-
lowe płyty stanowiące dziś 
egzemplarze kolekcjoner-
skie. Jak będzie tym razem, 
przekonamy się w sobotę, 
27 października. Wzorem 
ub. roku w holu MOK po-
jawi się też stoisko z domo-
wymi wypiekami i ręcznie 
wykonane ozdoby. Dochód 
ze sprzedaży także zasili 
konto Kubusia. 

Będą warsztaty z gru-
pą L'ombellico Del Mondo. 
Specjaliści od brazylijskiej 
samby chętnie wszystko 
wyjaśnią oraz nauczą grać 
proste rytmy. Zaplanowano 
też przejażdżki na Harleyu. 
Jeśli pogoda pozwoli, przed 
MOK czekał będzie na 
wszystkich chętnych praw-
dziwy, oryginalny Harley 
Davidson Softail Deluxe.

Cały dochód z koncertu, 
aukcji, przejażdżki harley-
em i kiermaszu przeznaczo-
ny będzie na leczenie Kubu-
sia, na opłacenie operacji, 
której koszt wynosi ok. 30 
tys. euro. Ma się ona odbyć 
w Niemczech, w klinice w 
Monachium. 

Warto dodać, że to już 
kolejna tego typu akcja. W 
ubiegłym roku październi-
kowy koncert „Serce Dziec-
ka” pozwolił zebrać ok. 
5 tys. zł, a podczas wrze-
śniowej rekonstrukcji walk 
o Sochaczew można było 
wrzucać pieniądze do pu-
szek. Zebrano 1300 zł. 

Uwaga! O godz. 14 roz-
poczną się warsztaty bębno-
we dla wszystkich chętnych 
poprowadzone przez grupę 
L’ombelico del Mondo.

Trzystu  
dla papieża

 ■ W niedzielę 21 października odbył się VIII 
Bieg Papieski. Prawie trzystu uczestników 
przebiegło dystans 4,7 km, by uczcić  
34 rocznicę pontyfikatu Jana Pawła II.

Pierwszaki złożyły przysięgę 

Sochaczewska 
Jesień 
Kulturalna 2012

Pasowanie na ucznia to wielkie przeżycie

Triumfatorki niedzielnego biegu

Z uśmiechem na mecie
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Z powodu zalania szkoły odwołano zajęcia

* Jeden z naszych Czytelników po-

wiadomił redakcję, iż, w związku z 
obfitym deszczem padającym we 
wtorek 16 października, sochaczew-

ski „Ogrodnik” został zalany.

Przypomnijmy, iż od miesiąca trwa-
ją prace remontowe na dachu budynku 
ZS RCKU w Sochaczewie. Nowy dach 
ma być dwuspadowy, pokryty blachoda-
chówką. Jak wynika z naszych nieoficjal-
nych informacji, ekipa remontująca dach 
budynku niezbyt dobrze go zabezpieczy-
ła. - W szkole było pełno wody. Zalany 
był cały korytarz i kilka sal lekcyjnych. W 
środę odbyły się tylko trzy pierwsze lek-
cje, reszta została odwołana. Wszystko za 
sprawą remontowanego dachu, który zo-

stał zdjęty i nie przykryty - powiedziały 
nam uczennice ZS.

Chcieliśny się dowiedzieć czegoś wię-
cej u źródła - czyli dyrektora szkoły. Nie-
stety Dariusza Miłkowskiego dzień po 
tym wydarzeniu w szkole nie zastaliśmy. 
Jeden z wicedyrektorów placówki po-
wiedział nam: - W sprawie dachu proszę 
kontaktować się ze starostwem, ponieważ 
ono jest właścicielem naszego budynku. 

Również w Starostwie Powiatowym 
nie udzielono nam  informacji, odsyłając 
do rzecznika. Ten zasugerował, abyśmy 
ewentualne pytania przesłali e-mailem. 
Szkoda, że w powiecie w prostych spra-
wach wszyscy nabierają wody w usta. A  
wystarczyłyby  dwa zdania wyjaśniające 
problem. (Ka)

Wśród nich najważniejsze jest 
to, że praktycznie od podstaw, 
zostało wybudowanych około 
20 miejsc parkingowych.

Trend budowy miejsc po-
stojowych widoczny jest w ca-
łym Sochaczewie. Niedawno 
zakończył się pierwszy etap bu-
dowy „kopert” przy ul. 1 Maja. 
Parkingi modernizowane są 
także na mniejszą skalę. W od-
powiedzi na potrzeby miesz-
kańców, inwestycję taką prze-
prowadzają władze Spółdzielni 
Mieszkaniowej Victoria. 

- Miejsca parkingowe 
budujemy sukcesywnie już 
od kilku lat. Powstały one 
m.in.. obok  boiska do ko-
szykówki przy al. 600-lecia. 
Każdy, kto tamtędy przejeż-
dża, widzi, że cieszą się one 
pełnym obłożeniem - mówi 
przewodniczący rady nad-
zorczej SM Victoria Andrzej 
Wach. - W przypadku tego-
rocznej inwestycji właściwie 
nie można mówić o budo-
wie nowych, ale o moderni-
zacji istniejących miejsc par-
kingowych. Do tej pory były 
one nieutwardzone. 

Dwa i więcej
Władze spółdzielni pod-

kreślają, że na ich osiedlu 
cały czas przybywa samo-
chodów. W wielu domach są 
dwa, a nawet więcej. Na osie-
dlu powoli zaczyna brakować 
miejsc, na których powstać 
mogłyby kolejne „koperty”. 
Pod parking „zaadoptowa-
ny” został jeden z trawników. 
Mieszkańcy po prostu zaczę-

li tam zostawiać samochody 
i mało kto pamięta, że był to 
teren zielony. Teraz ostatecz-
nie został on pokryty kostką 
brukową. 

- Stawiamy na rozwiąza-
nia trwałe i solidne - powiedział 
nam prezes spółdzielni Jan Ma-
tusiak. - Niektórzy mogliby po-
wiedzieć, że przecież wystar-
czyłoby wysypać tam warstwę 
żwiru. Co z tego, że na rok lub 
dwa załatwiłoby to sprawę. Po-
tem, wraz z kolejnymi opada-
mi deszczu czy śniegu, parkingi 
ulegałyby niszczeniu. Naszym 
zdaniem to wyrzucanie pienię-
dzy w błoto. 

Victoria jest znana z dba-
łości o swoje finanse. Z zasady 
spółdzielnia nie korzysta z kre-
dytów. Wszystkie inwestycje fi-
nansowane są ze środków wła-
snych. Koszt tegorocznych prac 
to około 80 tys. zł. 

- Prowadzone były w obrę-
bie ul. Konstytucji 3 Maja. „Ko-
perty” powstały przy blokach 
nr 7 i 9. Oprócz tego odmalo-
waliśmy ciąg garaży - mówi Jan 
Matusiak.

Poza sezonem

Wybór terminu przepro-
wadzenia robót jest nieprzy-
padkowy. Spółdzielnia celowo 
zawarła umowę z wykonawcą 
na realizację prac pod koniec 
sezonu budowlanego. 

- Teraz ich koszt jest znacz-
nie niższy niż np. w lipcu, a 
więc w szczycie sezonu. Jedno-
cześnie, o tej porze roku pogo-
da kształtuje się tak, że nie ma 
to wpływu na tempo czy jakość 

robót - wyjaśnia Andrzej Wach. 
- Warto tu podkreślić, że inwe-
stycja nie była uciążliwa dla 
mieszkańców, ponieważ bu-
dowlańcy pracowali w godzi-
nach,  gdy większość z nich jest 
w pracy. Także same parkin-
gi budujemy w ten sposób, by 
zminimalizować uciążliwość 
dla  lokatorów. Powstają one nie 
pod oknami, a przy „ślepych” 
ścianach szczytowych bloków. 

Dalsze plany spółdziel-
ni dotyczą wymiany dachów. 
Mają one około 20 lat i przydał-
by im się kapitalny remont.

- Od czasu ich budowy ma-
teriały poszyć dachowych prze-
żyły prawdziwy skok cywiliza-
cyjny. Są trwalsze i lepiej izolują. 
Nie ma na co czekać, kiedy tyl-
ko uzbieramy odpowiednią 

sumę pieniędzy, przedsięwzię-
cie ruszy - mówi Jan Matusiak.

Plany i marzenia
Władzom spółdzielni marzy 

się również szeroko zakrojony 
projekt przebudowy ul. Konsty-
tucji 3 Maja. Dzięki jej poszerze-
niu samochody mogłyby na całej 
jej długości parkować prostopa-
dle do chodnika. Oczywiście wy-
magałoby to udziału miasta. 

- Zmieściłoby się tam wię-
cej aut. Byłoby to korzystne 
nie tylko dla naszych miesz-
kańców, ale dla wszystkich so-
chaczewian korzystających z 
tej drogi - przekonuje Andrzej 
Wach. - Oczywiście zdajemy 
sobie sprawę, że to kosztowne 
zamierzenie i w tej kwestii trze-
ba się uzbroić w cierpliwość.

Agnieszka Poryszewska

* Chciałbym prosić re-

dakcję o zainteresowa-

nie korespondencją, którą 
prowadzę z Zakładem Wo-

dociągów i Kanalizacji. 

Z wypowiedzi pre-
zesa Stanisława Graż-
ki wynika, że uzyskanie 
dofinansowanie z Naro-
dowego Funduszu Śro-
dowiska i Gospodarki 
Wodnej jest możliwe po 
spełnieniu dwóch warun-
ków. Po pierwsze najpierw 
trzeba wykonać przyłą-
cze. Poza tym musi uzbie-
rać się grupa 50 wniosko-
dawców zainteresowanych 
uzyskaniem pieniędzy z 
funduszu. Teoretycznie 
wszystko jest jasne, jednak 
na bardziej szczegółowe 
pytanie nie otrzymuję od-
powiedzi, a tym bardziej 
żadnych dokumentów na 
poparcie słów prezesa. Nie 
wiadomo np. gdzie i kie-
dy została umieszczona 
informacja o możliwości 
składania wniosków. Pra-
cownicy jednostki zajmu-
jącej się projektem kanali-
zacyjnym mówią tylko,  że 
pieniądze, jeżeli będą, to 
w przyszłym roku, ale nie 
jest to pewne. 

Od kogo więc zale-
ży i kto wypłaci obiecy-
waną pomoc? Czy w ogó-
le został utworzony jasny i 
przejrzysty regulamin oraz 
wzorzec umowy i wniosku 
w sprawie uzyskania dofi-
nansowania? 

W odpowiedzi na moje 
pismo prezes Grażka przy-
słał mi list, w którym po-
wtarza to, co mówił na 
zebraniach z mieszkańca-
mi. Brak jest w nim od-
powiedzi na moje wątpli-
wości. Mowa jest w nim 
np. o bankach udzielają-

cych preferencyjnych po-
życzek, także bez żadnych 
konkretów. Prezes twier-
dzi, że po więcej informa-
cji trzeba udać się do Ban-
ku Spółdzielczego i Pekao 
S.A. Tymczasem z tego co 
wiem, mieszkańcy, którzy 
to zrobili, byli traktowani 
tam na zasadach komer-
cyjnych, czyli jak zwykli 
klienci.

Przecież to zakłado-
wi powinno zależeć na 
tym, by dotrzeć do miesz-
kańców z informacjami. 
Moim zdaniem takie po-
stępowanie nigdzie nie 
prowadzi, a na pewno nie 
prowadzi  do szczęśliwe-
go finału naszego projek-
tu skanalizowania całego 
Sochaczewa. 

Czytelnik

(Imię i nazwisko do 
wiadomości redakcji)

Od redakcji:
Sprawę przedstawili-

śmy kierownikowi jednost-
ki realizującej projekt Mag-
dalenie Kaczorowskiej. Oto 
jaką odpowiedź otrzymali-
śmy:

„ZWiK - Sochaczew in-
formuje, iż zgodnie z wy-
tycznymi NFOŚiGW, któ-
re również dostępne są na 
stronie internetowej, wnio-
sek o dofinansowanie przy-
łączy składany przez Bene-
ficjenta powinien zawierać 
co najmniej 50 sztuk pod-
łączeń. Na dzień dzisiej-
szy z informacji posiada-
nych przez ZWiK wynika, 
że mieszkańcy Sochacze-
wa nie są zainteresowa-
ni uzyskaniem dofinanso-
wania budowy przyłączy 
z NFOŚiGW. Zdecydowa-
nie większym zaintereso-
waniem cieszy się podgląd 
samodzielnego wykonania 
przyłączy pod nadzorem 
ZWiK.  Do ZWiK zgłosi-
ły się jedynie 3 osoby w po-
wyższej sprawie. 

Dane osobowe miesz-
kańca zostały umieszczone 
w bazie osób wykazujących 
chęć skorzystania z dofi-
nansowania”.  

Trudno nie zgodzić się 
z naszym Czytelnikiem, że 
ZWiK nie chce lub nie po-
trafi ustosunkować się do 
składanych przez niego py-
tań i wątpliwości. Nie jest 
to zresztą jedyny taki przy-
padek. Warto zatem przy-
pomnieć końcowe zdanie 
z listu Czytelnika, w któ-
rym przejawia on troskę o 
szczęśliwy finał projektu 
skanalizowania Sochacze-
wa.(ap)

LISTY DO REDAKCJI

Co z tym ZWiK-iem? Parkowanie 
na Victorii

 ■ Na osiedlu Victoria zachodzą duże zmiany. 
Władze spółdzielni przeprowadziły kolejne 
prace modernizacyjne. 

„Ogrodnik” zalany deszczem

Prace celowo przeprowadzono pod koniec sezonu inwestycyjnego

Garaże blaszane - 
wzmocnione

Bramy garażowe
Kojce dla psów

Producent (46)8167203, 
(42)2031106
(23)6803201, 
(24)3869202

509038426, 696753588
www.Robstal.pl

Raty
ZS-1168

REKLAMA
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Tydzień temu ucznio-
wie ZS im. Iwaszkiewicza, 
pod kierunkiem niezwykle 
uzdolnionego duetu reży-
serskiego Bogusława Gór-
nicka - Katarzyna Posia-
dała i drugiego ogromnie 
sprawnego tandemu, na-
zwijmy go, scenograficz-
no-logistycznego - Justy-
na Świderska - Agnieszka 
Mućka, zaprezentowali pro-
gram „Przystań Stawisko”. 
To spektakl opowiadający o 
czasach wojny, ale widzianej 
z perspektywy posiadłości 
Iwaszkiewiczów. Przez Sta-
wisko przewinęły się tysią-
ce ludzi. Aktorów, pisarzy, 
Żydów, zwykłych uciekinie-
rów potrzebujących schro-
nienia. Ten czas zapisał się 
piękną kartą w życiorysie 
Jarosława Iwaszkiewicza, 

tak różnie ocenianego po 
wojnie. Nie da się także po-
minąć roli pani Anny, żony 
pisarza. To głównie dzięki 
jej staraniom poszukiwa-
ni otrzymywali nowe do-
kumenty, żydowskie dzieci 
schronienie, a biedujący li-
teraci stałe miejsce pobytu. 

Jak to możliwe, że pod 
okiem stacjonujących tam 
Niemców odbywała się po-
moc na tak szeroką skalę? 
Odpowiedź otrzymujemy na 
początku spektaklu. Przewi-
dujący właściciele Stawiska 
zarejestrowali w nim pensjo-
nat, dzięki czemu mniej po-
dejrzane były ciągłe wizyty 
przeróżnych gości.

Program dostarcza nam 
dużo więcej faktografii, ale 
nie tylko na niej chciałam 
się skupić, choć przecież dla 

uczniów to bardzo ważne, 
aby dużo wiedzieć o swoim 
patronie. Spektakl jak zwy-
kle perfekcyjnie przygoto-
wano i zagrano. Mimo że 
aktorzy, jak to w szkole, co 
jakiś czas się zmieniają, wy-
konali swoje zadanie śpie-
wająco. A nie było to łatwe, 
bo na scenie funkcjonowa-
ły trzy plany. Każdy jej za-
kątek został umiejętnie za-
gospodarowany. Stół, przy 
którym toczyły się rozmo-
wy, gabinet Iwaszkiewicza, 
salon ze starym gramofo-
nem i rozbrzmiewającą z 
niego muzyką z lat 30., a do 
tego zabytkowy zegar od-
mierzający czas. Element 
upływającego czasu pojawia 
się w każdym przedstawie-
niu o Iwaszkiewiczu i mam 
wrażenie, że dopóki tam 
stoi, będą kolejne odcinki.

Na pierwszym pla-
nie pojawiały się co chwilę 
nowe postacie. Oprócz tych, 
którzy w Stawisku otrzy-
mali dach na głową i wsze-

laką pomoc, niezwykle su-
gestywnie zagrali: ciągle 
narzekająca na „pańską do-
broć” i niemająca co włożyć 
do garnka kucharka Iwasz-
kiewiczów Pawłowa oraz 
drobny cwaniaczek, ale też 
uczynny człowiek, czyli szo-
fer rodziny - Kuświk.

W ogóle wszystkie spek-
takle spod ręki kwartetu na-
uczycielek z Iwaszkiewicza 
to majstersztyk scenariusza 
i pracy z aktorem. Zapew-
ne pomaga w tym spójna, 
niemal matematyczna kon-
strukcja tekstu oraz nie-
zwykła dbałość o szczegó-
ły. Polecam wszystkim, a 
sama z niecierpliwością cze-
kam na ciąg dalszy. Jestem 
ogromnie ciekawa, jak re-
żyserki pokażą powojen-
ne losy Iwaszkiewicza, któ-
ry zaraz po wyzwoleniu sam 
powiedział: „Nadchodzi 
nowa władza, nowa rzeczy-
wistość. Trzeba się w niej ja-
koś poukładać”.

Jolanta Sosnowska

* Koncert z okazji 34. rocz-

nicy Pontyfikatu Jana 
Pawła II odbył się 14 paź-

dziernika w MOK przy ul. 
Żeromskiego. W koncer-
cie wystąpił Chór Towarzy-

stwa Śpiewaczego Ziemi 
Sochaczewskiej oraz dwie 
schole młodzieżowe. 

- Cały Pontyfikat Jana Paw-
ła II był wypełniony pielgrzym-
kami. Odbył 104 podróże apo-
stolskie, najczęściej odwiedzając 
ukochaną Polskę. Jako ksiądz, 
biskup i papież potrafił w szcze-
gólny sposób przemawiać do 
młodzieży. Karol Wojtyła pozo-
stawił po sobie ogromne dzie-
dzictwo. Jego nauka zapisała się 

w sercach milionów osób na ca-
łym świecie - powiedziała otwie-
rając koncert Halina Pędziejew-
ska, dyrektor MOK. 

Na początek uczestnicy 
koncertu zaśpiewali ukocha-
ną pieśń Papieża - „Barkę”. Na-
stępnie przyszedł czas na wy-
konanie utworu „Ave Maryja”. 
Schola Młodzieżowa Parafii św. 
Wawrzyńca w Sochaczewie pod 
kierunkiem ks. Łukasza Wa-
rzyńskiego i Jolanty Kawczyń-
skiej zaśpiewała „Matko życia”, 
„Schowaj mnie” i „Raduje się 
dusza ma”. Jak zwykle popisowy 
występ dał Chór Towarzystwa 
Śpiewaczego Ziemi Sochaczew-
skiej pod batutą Ewy Szałapskiej, 
który czynnie włącza się w ob-

chody związane z rocznicami 
papieskimi. Wokaliści zaśpie-
wali „Hymn dziękczynny Po-
laków”, zaprezentowana zosta-
ła także z nowoczesną muzyką 
Józefa Świdra Pieśń XXV Jana 

Kochanowskiego „Czego chcesz 
od nas, Panie”, która jest kon-
templacją piękna i ładu natury. 
Publiczność usłyszała także „O 
Boże nasz Stwórco świata” oraz 
„Janie Pawle przyjdź”.  Na ko-

niec wieczoru wystąpiła Schola 
Młodzieżowa z Parafii św. Bra-
ta Alberta w Karwowie pod kie-
runkiem Katarzyny Orlińskiej, 
która wykonała pieśni „ Jakże 
wielka jest twa dobroć”, „ Bądź 

Królową” oraz „ Idźmy i głośmy 
słowo”.  

Niedzielny koncert ze-
brał rzeszę słuchaczy, którzy 
ze skupieniem słuchali pre-
zentowanych pieśni. - Jestem 
pod wielkim wrażeniem, to 
był naprawdę bardzo interesu-
jący i sentymentalny wieczór 
- powiedziała po zakończeniu 
pani Iza, która przyszła z sied-
mioletnią córeczką. Warto do-
dać, iż w tym roku XII Dzień 
Papieski obchodzony jest pod 
hasłem „Jan Paweł II - Papież 
Rodziny”. Niedzielny koncert 
organizowany był w ramach 
projektu Sochaczewska Jesień 
Kulturalna 2012. 

Katarzyna Łażewska 

Serdecznie zapraszamy 
miłośników dobrej muzyki 
pragnących jednocześnie 
nieść pomoc potrzebują-
cym mieszkańcom naszego 
miasta do udziału w kolej-
nej, 12 już edycji koncer-
tu charytatywnego z cyklu 
„MUZYKA Z SERCA PŁY-
NĄCA”. 

Na scenie Miejskiego 
Ośrodka Kultury w Sochacze-
wie wystąpi uzdolniona mu-
zycznie sochaczewska młodzież 
oraz gwiazda wieczoru, którą w 
tym roku będzie Halina Frąc-
kowiak - polska piosenkarka, 
kompozytorka i autorka tek-
stów, ikona polskiej sceny mu-
zycznej, która nieprzerwanie od 
45 lat podbija serca fanów.

Impreza odbędzie się 
25 października 2012 o go-

dzinie 18.00 w sali widowi-
skowej Miejskiego Ośrod-
ka Kultury w Sochaczewie, 
przy ul. Żeromskiego 8.

Bilety w cenie 20 zł 
można nabyć w sekretaria-
cie MOK codziennie od po-
niedziałku do piątku w go-
dzinach od 8.00 do 17.00 
(we wtorek w godzinach 
8.00 - 19.00). 

Filia nr 6 Miejskiej Bi-
blioteki Publicznej w So-
chaczewie przy ul. Żerom-
skiego 39a już czwarty rok 
organizuje dla swoich mło-
dych czytelników zajęcia 
plastyczno-literackie ph. 
„Zręczne ręce” 

Zajęcia odbywają się 
w czwartki o godz. 16.15. 
Pierwsze tegoroczne spo-

tkanie odbyło się 4 paździer-
nika, dzieci na zajęciach 
opowiadały o widocznych 
zmianach, jakie zachodzą 
w przyrodzie jesienią, a na-
stępnie wykonały pracę pla-
styczną pt. „Jesienne sówki” 
świetnie się przy tym ba-
wiąc. Wszystkie wykona-
ne przez dzieci prace można 
oglądać w łączniku MBP.

Chórzyści zaśpiewali papieżowi 

Polecam gorąco 
„Przystań Stawisko”

 ■ Nie pamiętam, który już raz odwiedziłam 
Miejski Ośrodek Kultury w Chodakowie, po 
to, aby obejrzeć kolejny program poświęcony 
Iwaszkiewiczowi. Chętnie mnie tam 
zapraszają, a ja tym chętniej bywam.

Halina Frąckowiak  
w Sochaczewie

Zręczne ręce 

Młodzi i nieco starsi chórzyści wspólnie uczcili pontyfikat Jana Pawła II

Zespół z Iwaszkiewicza zebrał po spektaklu zasłużone brawa

Miejska Biblioteka Pu-
bliczna przy ulicy Żerom-
skiego 39a w Sochaczewie 
zaprasza do obejrzenia kolej-
nej wystawy fotograficznej. 
Jej tematem jest „Mazowsze 
w Jesiennym Obiektywie”.

Pośród pięćdziesię-
ciu zdjęć znalazły tu swe 
miejsce nastrojowe zacho-
dy słońca autorstwa Anny 
Ziejewskiej i nostalgicz-
ne pejzaże Wiktora Gajdy. 

Ekspozycja to także pra-
ce Waldemara Zakrzew-
skiego, na których jesień 
to głównie mikrokosmos 
owadów i kwiatów. Warto 
również zapoznać się z je-
siennymi opowieściami na 
zdjęciach Mirosława Ber-
ki czy Katarzyny Maciąt-
kiewicz. Wystawę można 
oglądać do końca listopada 
w godzinach otwarcia pla-
cówki. (mbp)

Mazowsze jesienią
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ŁUCJA SZYMCZAK
Łucja to dziec-

ko Martyny i Huberta 
Szymczak z Sochacze-
wa. Urodzona w środę, 
10 października 2012 
r. o godz. 10.30. Waga 
3,430 kg. Wzrost 54 cm.

KACPER SOBCZAK
Kacper to pierw-

sze dziecko Karoliny i 
Artura Sobczak z So-
chaczewa. Urodzony w 
środę, 10 października 
2012 r. o godz. 12.40. 
Waga 3,840 kg. Wzrost 
55 cm.

MAJA WIDEŃSKA
Maja to pierwsze 

dziecko Beaty i Rafała 
Wideńskich z Mokasu. 
Urodzona w czwartek, 
11 października 2012 
r. o godz. 23.05. Waga 
3,950 kg. Wzrost 54 cm.

FILIP JEZNACH
Filip to pierwsze 

dziecko Moniki i Seba-
stiana Jeznach z Mło-
dzieszyna. Urodzony w 
niedzielę, 14 paździer-
nika 2012 r. o godz. 
21.35. Waga 2,770 kg. 
Wzrost 48 cm.

RÓŻA SIEMIENIEC
Róża to drugie 

dziecko Doroty i Mi-
chała Siemieniec z So-
chaczewa. Urodzona 
w poniedziałek, 15 
października 2012 r. o 
godz. 9.50. Waga 3,2 kg. 
Wzrost 53 cm.

SEBASTIAN KIELAK
Sebastian to pierw-

sze dziecko Joanny i 
Jakuba Kielak z Socha-
czewa. Urodzony we 
wtorek, 16 październi-
ka 2012 r. o godz. 14.25. 
Waga 3,9 kg. Wzrost 56 
cm.

MAJA DĄBROWSKA
Maja to druga cór-

ka Magdaleny Grygo i 
Rafała Dąbrowskiego z 
Sochaczewa. Urodzona 
w środę, 17 październi-
ka 2012 r. o godz. 0.15. 
Waga 3,660 kg. Wzrost 
54 cm.

OLIWIA ORLIŃSKA
Oliwia to pierwsze 

dziecko Ilony i Pawła 
Orlińskich z Bud Sta-
rych, gm. Młodzieszyn. 
Urodzona w czwartek, 
18 października 2012 
r. o godz. 16.45. Waga 
3,930 kg. Wzrost 53 cm.

MAJA ZAGAJEWSKA 
Maja to drugie 

dziecko Małgorzaty i 
Arkadiusza Zagajew-
skich z Sochaczewa. 
Urodzona w piątek, 19 
października 2012 r. o 
godz. 12.10. Waga 2,750 
kg. Wzrost 50 cm.

FILIP ŁUKASIAK
Filip to drugie 

dziecko Angeliki i Mi-
chała Łukasiak z So-
chaczewa. Urodzony w 
piątek, 19 października 
2012 r. o godz. 12.20. 
Waga 4,670 kg. Wzrost 
56 cm.

WIKTORIA  
PASTUSZKO

Wiktoria to druga 
córka Anny i Marci-
na Pastuszko z Bielic. 
Urodzona w sobotę, 20 
października 2012 r. o 
godz. 4.20. Waga 3,3 kg. 
Wzrost 55 cm.

WIKTORIA  
MURAWSKA

Wiktoria to pierw-
sze dziecko Malwiny 
i Sławomira Muraw-
skich z Sochaczewa. 
Urodzona w sobotę, 20 
października 2012 r. o 
godz. 5.50. Waga 3,550 
kg. Wzrost 55 cm.
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NASZE DZIECI

KONKURS „MOJE DZIECKO”
W rubryce „Moje dziecko” publikujemy zdjęcia Państwa pociech. 
Wszystkie co pewien czas biorą udział w losowaniu gratisowej sesji 
zdjęciowej. Organizuje ją firma Fotostefek  Lewkowscy z Sochaczewa 
(www.fotostefek.pl), specjalizująca się w wykonywaniu fotografii dzie-
cięcej i okolicznościowej (ciąża, ślub, chrzest itp.). Publikacja wybra-
nych zdjęć z sesji będzie dodatkową nagrodą. 

Zdjęcia dzieci  w wieku do 5 lat można dostarczać do redakcji (ul. 
Żeromskiego 12) osobiście, pocztą („Ziemia Sochaczewska”, ul. Że-
romskiego 12, 96-500 Sochaczew), a także mejlowo: z_soch@poczta.
onet.pl. Dzisiaj prezentujemy kolejne dziecięce fotki.

urodzone w szpitalu od 10 do 20 października

Poziomo:

1 - forma, 6 - akonto, 10 
- rynek w dawnej Grecji, 11 
- metr sześcienny, 12 - czło-
wiek surowych zasad, 13 - 
inwokacja, 14 - typ kołcho-
zu, 17 - machina oblężnicza, 
20 - przylepiec, 24 - wysyła 
lub odbiera fale radiowe, 25 
- sojusz, 26 - dawny bęben, 
27 - na dachu domu w czasie 
jego budowy, 28 - rodowód, 
29 - piszczałka, 33 - krewny 
po mieczu, 36 - gładka tka-
nina, 39 - więzień, 40 - krzew 
parkowy, 41 - sąsiad Izraela, 
42 - jest mleczna, 43 - rata 
kredytu, 44 - pluskwiak.

Pionowo:

1 - święcenie biskupie, 2 - ambicja, 3 - mieszkanie, 4 - uwypuklenie, zgrubienie, 5 - je-
den z muszkieterów, 6 - meander, 7 - dawna moneta, 8 - mięsna potrawa, 9 - norma, za-
sada, 15 - klasyfikacja, 16 - wybór króla, 18 - tytuł naukowy, 19 - utrata pamięci, 20 - in. 
batat, 21 - lek od gardła, 22 - był cygański, 23 - stopień wojskowy, 30 - epopeja Wergiliu-
sza, 31 - pniak, 32 - niedozwolony chwyt w zapasach, 33 - polecenie dla psa, 34 - miano, 
35 - imię Szewczenki, 36 - góry w Afryce, 37 - roślina motylkowa, 38 - miasto nad Sanem.

Po rozwiązaniu krzyżówki należy odczytać hasło wg podanego szyfru. Pierwsza cy-
fra szyfru to numer wyrazu poziomego. Druga cyfra szyfru oznacza pozycję litery w da-
nym wyrazie. Rozwiązaniem jest hasło: 

12/1-27/2-13/4-43/6-40/1-44/5-39/1 44/7-24/1-20/1-11/2-1/1-29/1-25/1

KRZYŻÓWKA (43)

Maria Heleniak- 3 lataAnia Papiernik - 11 m-cy

NOWOŚCI NUMIZMATYCZNE

ZWIERZĘTA

Eliza Heleniak - 6 m-cy Karol Ciesielski- 14 m-cy

OLIWIA i LENA SIEKIERA

Oliwia i Lena to pierwsze i drugie dziec-
ko Sylwii i Cezarego Siekiera z Lipnic, gm. 
Kocierzew. Urodzone w środę, 17 paździer-
nika o godz. 9.55 i 9.57. Waga 2,930 kg i 
3,230 kg. Wzrost 51 cm i 53 cm. 

* Bolesław Prus, właściwie 
Aleksander Głowacki, uro-

dził się w 1847 roku w Hru-

bieszowie, zmarł w 1912 
roku w Warszawie. Jeden z 
najwybitniejszych pi-

sarzy polskich debiu-

tował jako publicysta 
w „Kurierze Warszaw-

skim”, gdzie ukazy-

wały się jego felietony 
„Kroniki tygodniowe”. 

W literaturze za-
słynął jako twórca  
mistrzowskich nowel, 
do najbardziej zna-
nych należą „Kami-
zelka” i „Katarynka”. 
Jego wielkie powie-
ści to „Lalka”, „Eman-
cypantki” i „Faraon”. 
Narodowy Bank Pol-
ski wprowadził do obiegu 
trzy monety:

- 2 zł wykonane w stopie 
Golden Nordic, na rewersie 

której umieszczono popier-
sie Bolesława Prusa w kape-
luszu,

- 10 zł wybitą w srebrze 
próby 925 z awersem prze-

stawiającym sylwetkę idą-
cego pisarza i zarysy war-
szawskiej Starówki oraz 
rewersem z popiersiem Bo-

lesława Prusa i wizerun-
kiem damy z parasolką,

- 200 zł wybitą w złocie 
próby 900 z awersem prze-
stawiającym stylizowaną 

sylwetkę idącego pi-
sarza i zarys dorożki, 
a na rewersie popiersie 
Bolesława Prusa.

Wszystkie mo-
nety mają na rewer-
sie napis BOLESŁAW 
PRUS i daty 1847-
1912. Nie są to pierw-
sze monety wyemito-
wane przez Narodowy 
Bank Polski. W 1975 
roku ukazała się mo-
neta obiegowa wyko-
nana w miedzioniklu 
o nominale 10 zł. Mo-
nety o takim samym 
wyglądzie ukazywa-

ły się także w latach: 1976, 
1977, 1978, 1981, 1982, 1983 
i 1984.

Stanisław Duński

100. rocznica śmierci 
Bolesława Prusa 

Policjanci z sochaczew-
skiej komendy udaremnili 
sprzedaż dwóch żółwi na-
leżących do gatunków in-
wazyjnych. Mimo zakazu 
handlu tymi gatunkami - 
żółwie żółtolicy i czerwo-
nolicy były oferowane do 
sprzedaży przez nieletnią 
mieszkankę miasta.

Sochaczewscy poli-
cjanci otrzymali informa-
cję, że młoda mieszkanka 
miasta chce sprzedać dwa 
żółwie ozdobne na jednym 
z portali internetowych. 

Funkcjonariusze po-
jechali na miejsce wraz z 
lekarzem z Powiatowego 
Inspektoratu Weteryna-
ryjnego, a w mieszkaniu 
znaleźli dwa gatunku żółwi 
- czerwonolicego i żółtoli-
cego. Gady należą do ga-
tunków inwazyjnych, które 
zagrażają naszej rodzimej 
faunie i florze. Obowiąz-
kiem jest również rejestra-
cja żółwia czerwonolicego. 
Gady były zadbane.

Nieletnia odpowie 
teraz za oferowanie do 
sprzedaży gatunku, który 
jest objęty zakazem han-
dlu. Policjanci sprawdzą 
również, czy posiadaczka 
zwierząt dopełniła obo-
wiązku rejestracji żółwia. 
Próba sprzedaży zakończy 
się przed sądem rodzin-
nym i nieletnich. 

Losy żółwi
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* Od poniedziałku w miesz-

czącym się w Szkole Pod-

stawowej nr 3 Klubie Na-

uczyciela oglądać można 
wystawę prac nauczycie-

li, pracowników oświaty i 
kultury. To druga tego typu 
ekspozycja zorganizowana 
w placówce.

Otwierający wystawę 
wernisaż zgromadził licz-
ną publiczność. Wśród niej 
znaleźli się oczywiście sami 
twórcy. Prezentujący w Klu-
bie Nauczyciela swoje do-
konania artyści to zarówno 
profesjonaliści, jak i amato-
rzy. Ich dzieła są wykonane 
w różnych stylach i techni-
kach. Właśnie ta różnorod-
ność stała się znakiem roz-
poznawczym klubowych 
wystaw. Swoje miejsce ma 
na niej malarstwo, rysu-
nek, sztuka użytkowa, fo-
tografia, a nawet origami. 
Tym razem prezentowana 
jest tam także ręcznie wy-
konana biżuteria, mozaika, 
a nawet  haft. Lista autorów 
prac jest imponująca. Poja-

wiające się na niej nowe na-
zwiska świadczą o tym, że 
pomysł organizowania eks-
pozycji ciągle ewoluuje. W 
klubie oglądać możemy pra-
ce: Barbary Banasikowskiej, 
Małgorzaty Błażejewskiej, 
Krystyny Bogdańskiej, Ewy 
Dąbrowskiej, Anny Flakow-
skiej, Marii Gałuszewskiej, 
Marii Klawenek, Jadwi-
gi Kołodziejskiej-Czubały, 
Beaty Koperskiej, Joanny 
Marciniak-Langier, Elżbiety 
Rogowskiej, Przemka Sta-
chowskiego, Wiesławy Sta-
wickiej, Katarzyny Szad-
kowskiej, Zofii Szydełko i 
Izabeli Wydrzyńskiej. 

- Zgłosiło się do nas wie-
le szkół. Ich uczniowie w 
najbliższych dniach sukce-
sywnie  zwiedzać będą na-
szą wystawę. Dla pozosta-
łych mieszkańców jest ona 
otwarta w godzinach pracy 
klubu. Wstęp jest oczywi-
ście wolny. Wszystkich za-
interesowanych zapraszam 
na ul. Hanki Sawickiej 5 - 
powiedziała nam dyrektor 
KN Teresa Kłujszo. (ap)

W sierpniu Sochaczew uzyskał 
5-milionowe dofinansowa-
nie na zagospodarowanie tere-
nów nad Bzurą wraz z ruinami 
Zamku Książąt Mazowieckich.

Kilka lat starań
Sprawa ciągnie się już od 

kilku lat. Wniosek przygo-
towany przez Urząd Miasta 
został złożony w maju 2009 
r. Uplasował się na 24 pozy-
cji rankingowej, uzyskując 
88,5 punktów - zbyt mało, 
by otrzymać pieniądze. Ra-
tusz złożył protest przeciwko 
temu rozstrzygnięciu. Już na 
wstępie został on odrzucony. 
Władze miasta zdecydowały 
się wystąpić na drogę sądową 
i tam przyznano nam rację. 
Nie było to oczywiście równo-
znaczne z otrzymaniem tak 
dużych pieniędzy. Klucz do 
sukcesu tkwił w dobrze skon-
struowanym wniosku. Tych 
złożono dokładnie 382. Pie-
niądze przyznano zaledwie 20 
z nich. 

- To najwyższa kwota do-
finansowania, jaką udało nam 
się uzyskać w tej kadencji - po-
wiedział wiceburmistrz Marek 
Fergiński. - Pozwoli ona prze-
prowadzić prace, na które So-
chaczew czekał wiele lat. 

- Procedura trwała tak 
długo, ponieważ władze wo-
jewódzkie przed opublikowa-
niem listy musiały poczekać na 

zakończenie wszystkich spraw 
sądowych dotyczących nie-
przyznania dofinansowania. 
Znalazło się na niej 8 projek-
tów „z odwołań”, w tym nasz - 
mówi naczelnik wydziału in-
westycji i modernizacji UM 
Urszula Cielniak.

Lobbing w sprawie zam-
ku prowadziły nie tylko wła-
dze miasta. Gdy Mirosław 
Adam Orliński został rad-
nym Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego, zaczął ak-
tywnie wspierać działania 
ratusza, ale także Stowarzy-
szenia na rzecz Historycznej 
Odbudowy Zamku w Socha-
czewie „Nasz Zamek”. Efek-
ty tych starań zmienią oblicze 
miasta. 

O przyszłości  
i przeszłości

Już trzy lata temu, na zle-
cenie Urzędu Miejskiego, po-
wstał projekt zabezpieczenia 
wzgórza zamkowego. Naj-
bardziej zagrożone osuwi-
skami są zachodni i północ-
ny stok wzgórza zamkowego. 

Rewitalizacja obejmie tak-
że wykonanie zabezpiecze-
nia murów przed dalszym 
niszczeniem. Na estetykę ca-
łego obiektu znacząco wpły-
nie utwardzenie dziedziń-
ca zamkowego kamiennym 
brukiem. Dodatkowo wzgó-
rze pokryte zostanie nasa-
dzeniami. Spełni to dwie 
funkcje. Po pierwsze zama-
skuje wzmocnienia. Po dru-
gie uatrakcyjni wizualnie na-
sypy. 

W piątek 19 październi-
ka w Ostoi św. Dominika przy 
Parafii pw. św. Wawrzyńca w 
Sochaczewie po raz drugi od-
były się „Spotkania z histo-
rią Sochaczewa i Ziemi Socha-
czewskiej”. Ich organizatorem 
było Stowarzyszenie Lokalna 
Grupa Działania nad Bzurą, 
przy wsparciu Stowarzyszenia 
„Nasz Zamek”. Zaprezentowa-
no najświeższe wyniki badań 
w odniesieniu do ruin zamku 
sochaczewskiego. 

Zarówno w 2011 jak i 2012 
r. Stowarzyszenie „Nasz Za-
mek” przy dofinansowaniu 

Urzędu Miasta wznowiło po-
szukiwania archiwalne oraz ba-
dania archeologiczne na naj-
ważniejszym zabytku miasta. 
Wykonane zostały nowe ana-
lizy architektoniczne. Dlatego 
też możliwe stało się zaktuali-
zowanie propozycji rozwiązań 
konserwatorskich dla zamku - 
począwszy od trwałej ruiny, a 
skończywszy na częściowej re-
konstrukcji. W programie spo-
tkania przewidziano dwa wy-
stąpienia. Najpierw archeolog 
Tomasz Olszacki opowiedział 
o sochaczewskiej warowni w 
świetle najnowszych badań ar-
cheologiczno - architektonicz-
nych. Z kolei prezes „Nasze-
go Zamku” - Łukasz Popowski 
wygłosił prelekcję o propozy-
cjach działań konserwator-
skich. Wystąpieniom przy-
słuchiwało się kilkudziesięciu 
miłośników dziejów lokalnych.

Już w listopadzie?
Tymczasem w ratuszu 

trwają intensywne przygotowa-
nia do uruchomienie przetar-
gów na nadzór inwestorski oraz 
prowadzenie robót na wzgórzu. 

- Odebraliśmy już pozwo-
lenie na prowadzenie robót od 
płockiego konserwatora zabyt-
ków. Jest to jeden z najistotniej-
szych dla nas dokumentów. Bez 
niego nie moglibyśmy ruszyć z 
miejsca - powiedziała nam Ur-
szula Cielniak. 

Jak ustaliliśmy w inspek-
toracie zamówień publicz-
nych UM, być może przetargi 
uda się ogłosić jeszcze w listo-
padzie. Zanim to nastąpi, ko-
nieczne będzie m.in. dokładne 
sprawdzenie i doprecyzowanie 
specyfikacji przetargowej. Gra 
toczy się przecież o inwestycję 
wartą ponad 5 milionów. 

Agnieszka Poryszewska

* Poseł Maciej Małecki i 
Klub Gazety Polskiej w So-

chaczewie zapraszają na 
film „Kto wygra mecz...”.

Film można obejrzeć 
podczas kilku projekcji. W 
niedzielę 28 października: 
w Młodzieszynie - sala ka-
techetyczna przy koście-
le o godz. 13.00, w Brocho-
wie - remiza OSP o godz. 
16.00 i w Iłowie w sali ka-
techetycznej przy kościele 
o godz. 18.00. Projekcja w 
Sochaczewie w poniedzia-
łek 29 października o 19.00 

w Ostoi św. Dominika przy 
parafii św. Wawrzyńca.  

„Kto wygra mecz...” w 
reżyserii Tadeusza Śmia-
rowskiego z przymruże-
niem oka przedstawia pro-
pagandę przed Euro 2012 i 
krajobraz po imprezie. Film 
porusza też sprawę Stadio-
nu Narodowego - jedne-
go z najdroższych obiek-
tów na świecie, na którym 
w razie opadów nie można 
otworzyć dachu, bo... pada 
deszcz. 

Film trwa 50 minut. Na 
każdy seans wstęp wolny. 

Kto wygra mecz?

Kolejna wystawa  
w Klubie Nauczyciela

Wzmocnienie 
wzgórza już wkrótce
 ■ Ratusz 

przygotowuje 
przetargi  
na przeprowadzenie 
prac. W ostatni 
piątek  m.in.  
o przyszłości zamku 
dyskutowano  
w Ostoi św. Dominika. 

W lipcu na wzgórzu odbyły się kolejne prace archeologiczne
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USŁUGI
 OVertal- żaluzje  - werticale 

-rolety materiałowe 

-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery. 
Producent, montaż, VAT, 
tel. 602-736-692,  
512-342-751.

ZS-1

 OAutozłom, kasacje 
pojazdów, odbiór 
pojazdów,  
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

 O „VIDEOCOLOR”  
WIDEOFILMOWANIE, 
HD, FOTOGRAFOWANIE, 
WESELA, PLENERY, 
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

 OPrzeprowadzki  
- transport  
kompleksowo,  
tel. 510-121-089.

ZS-9 B,R

 OUsługi hydrauliczne, 
nowoczesne instalacje 
sanitarne w miedzi  
i plastiku,  
tel. 46 863-40-87, 
601-154-847.

ZS-10

 OPranie dywanów  
i tapicerek,  
tel. 608-582-751,  
46 863-57-55.

ZS-13 B,R

 OROLETY, ŻALUZJE, 
VERTICALE,  
MOSKITIERY, MARKIZY, 
REFLEKSOLE. DARMAR  

Sochaczew,  
ul. Kochanowskiego 60 
(„Merkury”). Największy 
wybór! Najniższe ceny! 
www.darmar-sochaczew.pl  
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-18

 OUsługi hydrauliczne,  
tel. 662-480-962.

ZS-19

 OGlazura, terakota, 
gładzie, malowanie, 
zabudowy K.G., panele, 
parkiety, docieplanie, 
kominki, 
tel. 604-166-988

ZS-22 B

 OMalowanie, gipsowanie, 
KG, tel. 602-383-118.

ZS-23

 ONAJLEPSZE W MIEŚCIE 
PRANIE DYWANÓW, 
WYKŁADZIN, TAPICE-
REK MEBLOWYCH  
I SAMOCHODOWYCH. 
PRZY TRZECH DYWA-
NACH KOLEJNY  
DO 6 M² GRATIS.  
TEL. 602-380-336.

ZS-35 Cz,D,B

 OCyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 666-088-518.

ZS-96

 OWywóz nieczystości 
płynnych,  
tel. 606-374-093.

ZS-111

 OOGRODY - projekt, 
wykonanie, systemy  
nawadniające,  
odwodnienia  
- www.architekturaogrodu.pl, 
tel. 698-668-468.

ZS-113

 OKOSTKA brukowa  
- projektowanie  
- sprzedaż - wykonanie,  
tel. 698-668-468.

ZS-114

 ODachy kryjemy,  
przedłużamy, ocieplenia 
budynków, malowanie, 
utylizacja eternitu,  
tel. 604-182-211.

ZS-268

 OTYNKI GIPSOWE  
I CEMENTOWE,  
KWARCOWE, POSADZ-

KI, SOLIDNIE,  
TEL. 502-370-226.

ZS-469 D

 OTynki maszynowe, 
profesjonalnie,  
tel. 608-444-405.

ZS-613

 ODocieplanie budynków, 
tel. 694-124-842.

ZS-645

 ODachy - krycie papą,  
tel. 783-680-749.

ZS-713

 OWylewki betonowe 
agregatem,  
tel. 511-440-509.

ZS-830 B

 OCyklinowanie,  
układanie parkietu,  
tel. 501-249-461.

ZS-896

 OCyklinowanie, lakierowa-

nie, olejowanie, montaż 
parkietów i schodów, VAT, 
tel. 502-321-194,  
46 838-31-57.

ZS-1034

 OUsługi remontowe,  
młody bez nałogów,  
tel. 696-091-786.

ZS-1064 Cz 

 OUsługi koparko-transportowe, 
fundamenty, żwir, piasek,  
tel. 602-386-081.

ZS-1119

 ONadzór budowlany,  
tel. 792-957-149.

ZS-1134

 ODachy. Profesjonalnie 
papa termozgrzewalna, 
malowanie, itp.  
tel. 668-208-450.

ZS-1144

 OGlazura, terakota, 
wykańczanie wnętrz,  
tel. 602-670-035.

ZS-1149

 OWywóz szamba,  
tel. 664-627-946.

ZS-1179

 OMalowanie, tapetowanie, 
układanie paneli, 
gipsowanie,  
tel. 662-070-086.

ZS-1190

 OUkładanie kostki,  
tel. 604-877-630.

ZS-1234

 OFirma Dem-bud, 
wykonujemy kompleksowe 
wykończenia wnętrz oraz 
docieplenia budynków, 
elewacje,  
tel. 603-452-605.

ZS-1240

 O Izolacje balkonów, 
tarasów - oraz roboty 
wykończeniowe,  
tel. 668-071-806.

ZS-1262

 OProfesjonalnie, glazura, 
terakota, kompleksowe 
wykończenia wnętrz,  
tel. 519-183-567,  
502-220-554.

ZS-1306

 OUkładanie kostki brukowej, 
tel. 604-413-669.

ZS-1313

 OGlazura, gipsy,  
malowanie, panele, 
wymiana drzwi, okien,  
tel. 606-702-027.

ZS-1318

 OCięcie drzewa na opał,  
tel. 600-440-356.

ZS-1342

 OGlazurnik - hydraulika,  
tel. 692-391-125.

ZS-1348

NIERUCHOMOŚCI
 ODo wynajęcia M-4  
w Sochaczewie,  
tel. 695-409-129,  
536-528-506.

ZS-1015

 OWynajmę magazyn  
800 m² i dom  
mieszkalny 100 m²,  
8 km od Sochaczewa,  
tel. 512-432-904.

ZS-1076

 OWynajmę pomieszczenie 
przy ul. Okrężnej na 
działalność gospodarczą 

o pow. ok. 200 m²,  
tel. 604-127-511.

ZS-1111

 ODo wynajęcia M-4,  
na Ogrodach,  
tel. 792-438-969.

ZS-1195

 ODo wynajęcia lokal 
użytkowy, I p., 50 m²,  
tel. 505-348-034.

ZS-1198

 OSprzedam M-3 (52,5 m²) 
I piętro, ul. Żeromskiego, 
tel. 608-036-035.

ZS-1200

 OSprzedam działkę 
budowlaną w Chodakowie, 
1570 m² z możliwością 
podziału na dwie.  
Media w ulicy,  
tel. 798-035-341,  
863-22-37.

ZS-1208

 OSprzedam dom  
120 m², wykończony,  
stan developerski, 
wszystkie media,  
działka ogrodzona  
1000 m², 4 km od centrum 
Sochaczewa, tanio.  
tel. 606-379-346.

ZS-1213

 OSprzedam dom  
140 m², wykończony,  
stan developerski, 
wszystkie media,  
działka ogrodzona  
1000 m², 4 km od centrum 
Sochaczewa, tanio.  
tel. 606-379-346.

ZS-1214

 OSprzedam dom  
170 m², wykończony,  
stan developerski, 
wszystkie media,  
działka ogrodzona  
1500 m², 4 km od centrum 
Sochaczewa, tanio.  
tel. 606-379-346.

ZS-1215

 OSprzedam mieszkanie 
M-5, 68,5 m², III piętro  
+ garaż,  
tel.609-843-111.

ZS-1220

 OSprzedam M-4  
z balkonem,  
IV piętro w Sochaczewie, 
ul. Żeromskiego 15,  
tel. 503-743-974.

ZS-1227

 OSprzedam M-3 i M-4,  
tel. 783-683-932.

ZS-1228

 OSprzedam mieszkanie  
2 pokoje, 49 m²,  
ul. Żeromskiego,  
tel. 693-461-216.

ZS-1229

 OSprzedam M-4, centrum,  
I piętro, słoneczne,  
do odmalowania,  
tel. 697-729-829.

ZS-1233

 OSprzedam tanio dom,  
tel. 863-08-43,  
888-980-947.

ZS-1236

 OSprzedam działki 
budowlane w Żdżarowie, 
tel. 600-317-884.

ZS-1249

 OSprzedam działki  
Kozłów Biskupi,  
tel. 694-860-866.

ZS-1254

 OSprzedam działki  
budowlane, prąd, woda,  
6 km od centrum  
Sochaczewa,  
tel. 606-239-939.

ZS-1263

 OSprzedam dom piętrowy 
i zabudowania gospodar-
cze na działce 1000 m² 
w centrum. Doskonałe 
na gabinety lekarskie, 
kancelarię prawniczą, itp., 
tel. 506-624-996.

ZS-1265

 OSprzedam działkę rolną 
4800 m² Zakrzew,  
gmina Nowa Sucha,  
tel. 668-003-009.

ZS-1268

 OPilnie sprzedam kawalerkę 
przy ul. 1 Maja 9A,  
po przystępnej cenie,  
tel. 694-478-797.

ZS-1274

 OSprzedam mieszkanie o 
powierzchni 50 m²,  
2 pokoje, ul. Senatorska 16,  
tel. 503-676-647.

ZS-1275

 OSprzedam M-3, 47,90 m², 
IV piętro, w centrum 
Sochaczewa,  
tel. 609-765-289.

ZS-1276

 OSprzedam działkę 900 m² 
w Żukowie, ogrodzona  
+ media,  
tel. 606-990-162.

ZS-1278

 OSprzedam działkę  
o powierzchni 788 m²  
w Chodakowie,  
tel. 605-668-645.

ZS-1279

 OSprzedam mieszkanie 
37,5 m² - I piętro,  
tel. 46 862-49-02.

ZS-1280

 OSprzedam lub wynajmę 
67,8 m² - 3 pokojowe, 
osiedle Targowa,  
tel. 606-882-310.

ZS-1283

 OPilnie, tanio sprzedam 
mieszkanie dwupokojowe, 
50 m², odnowione,  
tel. 603-061-819, 
wieczorem.

ZS-1289

 OSprzedam mieszkanie 
68,02 m², I piętro,  
przy ul. 1 Maja, trzy 
pokoje, kuchnia, łazienka, 
wc, garderoba,  
tel. 602-771-821.

ZS-1292

 OSprzedam ziemię  
nad jeziorem,  
tel. 696-087-179.

ZS-1304

 OSprzedam  
lub wynajmę pawilon,  
tel. 696-087-179.

ZS-1305

 ODo wynajęcia dwa pokoje 
z kuchnią, umeblowane, 
na ul. 600-lecia,  
wysoki parter, + garaż,  
tel. 503-093-222.

ZS-1308

 OSprzedam działkę 
budowlaną przy lesie  
w okolicach Iłowa,  
tel. 503-093-222.

ZS-1309

 ODo wynajęcia pokój  
z kuchnią,  
tel. 511-073-473.

ZS-1315

 OSprzedam siedlisko  
2000 m², dom + 2 budynki 
gospodarcze.  
Glinki, gm. Nowa Sucha,  
k/Sochaczewa,  
tel. 503-977-004.

ZS-1324

 OSprzedam mieszkanie  
36 m², I piętro, dzwonić  
od 20.00-21.00,  
tel. 604-877-630.

ZS-1325

 OSprzedam działkę 
budowlaną 3000 m²  
i 1200 m² w Sochaczewie, 
tel. 509-732-616.

ZS-1326

 OSprzedam działki 
budowlane na Żukowie, 
tel. 604-564-269.

ZS-1330

 OWynajmę mieszkanie  
37 m², 2 pokoje i kuchnia 
umeblowane,  
tel. 664-422-314.

ZS-1331

 OPosiadam do wynajęcia 
mieszkanie,  
tel. 605-356-134.

ZS-1339

 OSprzedam mieszkanie  
56 m² w starym bud. 
z cegły w Boryszewie, 
bezczynszowe,  
tel. 667-543-870.

ZS-1340

 OWynajmę mieszkanie  
w Sochaczewie,  
ul. Warszawska 54,  
41 m², po remoncie,  
tel. 696-329-275.

ZS-1344 R, B

 ODo wynajęcia mieszkanie 
M-4, w centrum,  
tel. 729-407-999.

ZS-1345

 OSprzedam dom w Rokotowie, 
gm. Nowa Sucha,  
tel. 605-937-795.

ZS-1346

OGŁOSZENIA18

DROBNE

Niniejszym informujemy 
o przerwach w dostawie energii 
elektrycznej jakie wystąpią 
na terenie Sochaczewa i okolic:

29.10.2012 r. w godz. 8:00 do 15:00: Antosin 1.
w godz. 9:00 do 13:00: Rozlazłów 2 i 3.
30.10.2012 r. w godz. 8:00 do 15:00: Antosin 2.
31.10.2012 r. w godz. 8:00 do 15:00: Antosin 3.

ZS-1321

PRZEROSŁY 
CIĘ WYDATKI?

WODA, PRĄD, GAZ?
NIE CZEKAJ  

- CHWILÓWKA
DO 1.000 ZŁ!

 784-371-394
ZS-1329
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 OPosiadam do wynajęcia 
2-pokojowe mieszkanie, 
w centrum miasta I-piętro, 
częściowo umeblowane, 
tel. 501-716-142,  
698-973-683.

ZS-1347

 OSprzedam mieszkanie trzy 
pokoje z kuchnią,  
al. 600-lecia, I piętro, 
zaciszna okolica,  
tel. 512-085-220.

ZS-1350

NAUKA
 OKorepetycje  
z jęz. niemieckiego. 
Absolwentka Uniwersytetu 
Warszawskiego,  
tel. 510-452-254.

ZS-1209

 ODoświadczony  
pedagog i terapeuta 
poprowadzi  
zajęcia dla dzieci  
z trudnościami w nauce, 
tel. 505-008-501.

ZS-1333

 O Język polski matura, 
egzamin gimnazjalny  
to nic trudnego.  
Skorzystaj z pomocy,  
tel. 511-727-737,  
46 862-37-20.

ZS-1349

ZDROWIE
 OCentrum Stomatologiczne 
„Eldent”, ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, pon.-pt. 9-19, 
sob. 9-12.  
Ortodoncja, protetyka 
estetyczna, chirurgia 
stomatologiczna.  
Pełny zakres usług. 

ZS-4

 OLekarz specjalista 
dermatolog  
Ewa Brochocka-Zegadło. 
Gabinet prywatny 
Sochaczew,  
ul. Trojanowska 20,  
Tel. 691-513-051.

ZS-15 B

MOTORYZAC JA
 OSprzedam Toyotę Yaris 1,0 
benzyna, 3 drzwi, 2001 r., 
cena 11.200,-  
tel. 662-010-845.

ZS-1229

 OSprzedam Forda Focusa, 
2000 r, I właściciel,  
tel. 696-087-179.

ZS-1303

 OKupię lub zezłomuję 
rozbite, uszkodzone  
lub stare auto. Gotówka. 
Tel. 504-068-745.

ZS-1334

 OSprzedam Camping,  
tel. 604-877-630.

ZS-1337

PRACA
 O  Zatrudnimy dyspozycyjną 
sekretarkę, do pracy  
w szkołach zaocznych, 
najchętniej tegoroczną 
absolwentką szkoły śred. 
z dobrą znajomością 
obsługi komputera. Oferty 
przesyłać listownie na 
adres: Zakład Szkolenia 
Zawodowego, ul. Warszaw-

ska 35, 96-500 Sochaczew.
ZS-1232

 OZatrudnię do dociepleń 
budynków, wymagane 
doświadczenie,  
tel. 515-764-030.

ZS-1293

 OPOSZUKUJEMY  
ULOTKARZY  
Z SOCHACZEWA,  
TEL. 46 862-15-40.

ZS-1328

 OMechanika Maszyn  
i Urządzeń poszukuje 
osoby chętnej do pracy, 
tel. 609-407-568.

ZS-1341

 ODo pracy w Teresinie 
zatrudnimy osoby  
do prac magazynowych 
z uprawnieniem na wózki 
widłowe w terminie  
29 października - 31 
grudnia. Kontakt:  
kontakt@people.com.pl,  
tel. 22 331-54-60  
w godzinach 8-17.

ZS-1343

FINANSE
 OCHWILÓWKA  
z dojazdem do klienta, 
pożyczka krótkoterminowa 
do 600 zł,  
tel. 504-228-936.

ZS-1250 R

 OKredyty  
hipoteczne i firmowe  
- 24 banki.  
Darmowe doradztwo, 
dojazd do klienta,  
tel. 796-520-070.

ZS-1284 R

RÓŻNE
 OWynajem i sprzedaż 
rusztowań warszawskich, 
tel. 692-391-040.

ZS-1189

 OSprzedam drewno 
kominkowe, wysezonowane, 
tel. 603-666-745.

ZS-1317

 OSprzedam  
tanio fotel dwuosobowy 
rozkładany,  
tel. 600-370-207.

ZS-1327

 OSprzedam tanio  
2 tony węgla,  
tel. 504-000-789.

ZS-1332

OGŁOSZENIA 19

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

PRACOWNIA USG
(jamy brzusznej, tarczycy, 

piersi, węzłów chłonnych, 
ginekologiczne, ortopedyczne,  
echo serca)

MAMMOGRAFIA
PORADNIA:

● LARYNGOLOGICZNA
● ENDOKRYNOLOGICZNA
● DERMATOLOGICZNA
● GINEKOLOGICZNA
● KARDIOLOGICZNA  (EKG, ECHO)
● REUMATOLOGICZNA
● ONKOLOGICZNA
● STOMATOLOGICZNA
● ORTOPEDYCZNA  
    - DZIECI I DOROŚLI
● NEUROLOGICZNA 
    - DZIECI I DOROŚLI
● OKULISTYCZNA 
    - DZIECI I DOROŚLI
● REHABILITACJI 
    -  MASAŻ LECZNICZY
● CENTRUM MEDYCYNY PRACY
● PSYCHOLOGICZNA 
    (PSYCHOTESTY)
● CHIRURGII NACZYNIOWEJ
● LOGOPEDA
● DIETETYK
● INTERNISTA
● GASTROLOG

● CODZIENNE BADANIA KRWI  
   (8.00-10.00)
● GIMNASTYKA KOREKCYJNA  
    WAD POSTAWY U DZIECI
● SZKOŁA RODZENIA 

    SZPITALA POŁOŻNICZEGO

KLINIKA ALFA
Ul. Polna 9
(naprzeciwko budowy osiedla 

przy ul. Kochanowskiego)
Rejestracja: 
46 86 11 321, 46 86 33 874

ZS-211

LARYNGOLOG
ALERGOLOG

dr Andrzej Wojdas
■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Diagnostyka i leczenie: 
    - chrapania 
    - bezdechów sennych
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 -20.

Zapisy
46 862-88-92, 501-44-03-22

ZS-7

O K U L I S T Y K A
- laserowe zabiegi oczu,
- USG oczu,
- pracownia angiografii oczu,
- poradnia leczenia jaskry,
- poradnia okulistyki dziecięcej,
- komputerowe bad. pola widzenia,
- cyfrowe badanie dna oczu,
- zabiegi laserowe w cukrzycy,
- zabiegi plamki (siatkówki),
- bezdotykowy pomiar ciśnienia oka.

dr Mikołaj Krajewski, 
dr Dorota Matusiak
dr Jadwiga Juszko

dr Barbara Popiołek
dr Agnieszka Chustecka

Tel. 46 863-38-74

KLINIKA ALFA 
ZS-11

STOMATOLOGIA
„DENTIKO”

Dorota 

Wrzesińska-Mirowska
zapisy: 0-603-203-800
Anna Wrzesińska-Bartosik
zapisy: 0-607-797-930
czynne poniedziałek - piątek
Sochaczew,
ul. Żeromskiego 27,IIp,gab.7
● Leczenie w znieczuleniu
● Stomatologia zachowawcza
● Wybielanie zębów
● Protetyka, profilaktyka

GABINET  
KLIMATYZOWANY

ZS-104

STOMATOLOG
DOROTA MITRĘGA 

- leczenie  
  dzieci  
  i dorosłych
- stomatologia 

  estetyczna
- cyfrowe  
  RTG zębów 
nowa lokalizacja 

Sochaczew,  
ul. Dywizjonu 303  

nr 5
(galeria kasyno)

tel. 504-500-102
ZS-822 

Podejmę pracę
■ Młody mężczyzna poszukuje zatrudnienia  
jako pracownik ochrony, w magazynie lub inne, 
tel. 698-281-525.

Kupon dla szukających pracy
Imię: ............................................................................................................
Nazwisko: ...................................................................................................
Treść: ............................................................................................................ 
........................................................................................................................ 
........................................................................................................................
........................................................................................................................
........................................................................................................................

Kupię
gospodarstwo  
lub grunt rolny

tel. 664 944 635
ZS-1129

Windykator terenowy, spe-
cjalista ds. marketingu, manager, 
pracownik biurowy, specjalista ds. 
kosztorysowania, specjalista ds. 
sprzedaży, specjalista ds. perso-
nalnych, konsultant telefoniczny, 
mistrz produkcji, przedstawiciel 
handlowy, kierownik izby przyjęć, 
sprzedawca-magazynier, pako-
waczka, magazynier, pracownik 
magazynu, operator wózka wi-
dłowego, mechanik samochodów 
ciężarowych, maszynista pojaz-
dów trakcyjnych, ustawiacz, fry-
zjer, kucharz, krawiec, pracownik 
produkcji, pracownik budowla-
ny, monter hydraulik, glazurnik, 
zbrojarz-betoniarz, cieśla, spa-
wacz, kierowca z prawem jazdy 
kat. C+E, D, monter rurociągów, 
elektromonter, rozbieracz - wy-
krawacz mięsa, operator maszyn 
do produkcji opakowań, dekarz, 
szpachlarz, murarz, malarz. 

OFERTY PRACY EURES

AUSTRIA - kierowca z 
prawem jazdy kat. C+E + pra-
cownik pomocniczy w branży 
drzewnej, pracownik pomocni-
czy w branży drzewnej, stolarz, 
inżynier oprogramowania. BEL-

GIA - pracownik na farmie świń. 
CZECHY - pracownik produk-
cyjny, przedstawiciel handlowy, 
spawacz, indykator. FRANCJA 
-posadzkarz, pracownik do ukła-
dania wykładzin i linoleum. HO-

LANDIA - pracownik produk-
cyjny, operator wózka widłowego 
bocznego, asystent w supermar-
kecie. HISZPANIA - animator. 
LITWA - manager ds. expor-
tu, mechanik pokładowy. ŁO-

TWA - producent kosmetyków. 
NIEMCY - pracownik magazy-
nu, szycie dekoracyjne i szycie ta-
picerki, recepcjonista na nocnej 

zmianie, mechatronik, agent call 
center, kierowca z prawem jazdy 
kat. C+E, stolarz, tynkarz, murarz, 
dekarz, pracownik call center, sto-
larz, glazurnik, pomocnik mala-
rza/czeladnik, monter rusztowań, 
pracownik produkcji, rzeźnik, 
monter szaf sterowniczych w 
przemyśle, elektromonter, tokarz, 
inżynier organizacji procesu pro-
dukcji, mechanik elektromaszyn, 
betoniarz-zbrojarz, mechanik 
urządzeń, monter izolacji, ślu-
sarz-spawacz, inżynier górnictwa, 
górnik, programista, software java 
developer, serwisant sprzętu elek-
tronicznego, pracownik restau-
racji, kelnerka, dekarz, asystent 
sprzedaży, stajenny, pracownik 
pomocniczy, pomocnik sprze-
dawcy, stolarz, pielęgnacja drzew, 
dekarz/blacharz, elektryk, mon-
ter instalacji, pracownik rozbiórki, 
pracownik działu sprzedaży, pra-
cownik recyklingu, technik me-
chatronik, pracownik do obrób-
ki metalu, inżynier konstruktor 
maszyn. NORWEGIA - zbrojarz 
cieśla szalunkowy, radiolog, lekarz 
weterynarii, geolog. SŁOWACJA 

- dekarz. SŁOWENIA - monter 
rur w przemyśle stoczniowym 
i petrochemicznym. WIELKA 

BRYTANIA - brygadzista parku 
maszyn CNC, osoba do zbierania 
grzybów, zastępca głównego inży-
niera ds. projektowania konstruk-
cji w lotnictwie, zastępca głów-
nego inżyniera-turbiny gazowe, 
inżynier naprężeń w lotnictwie, 
pracownik w przetwórni indy-
ków, pracownik magazynu, kie-
rowca z prawem jazdy kat. C+E, 
niemieckojęzyczny przedstawiciel 
gier ea, niemieckojęzyczny pra-
cownik obsługi klienta, niemiec-
kojęzyczny kierownik sprzedaży, 
pielęgniarka, kontroler jakości. 
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REKLAMA

Powszechna Spółdzielnia Spożywców  
w Sochaczewie tel. 46 862-23-57

Zaprasza do sklepów spożywczych, przemysłowych oraz do sieci sklepów „Lux”
Oferujemy Państwu:
● produkcję własną pieczywa ● pełny asortyment towarów wysokiej jakości ● atrakcyjne ceny 
W Cafe & BAR przy Placu Kościuszki 3 codziennie oferujemy smaczne, domowe posiłki

Organizujemy
imprezy okolicznościowe (komunie, wesela, chrzciny) tel. 46 862-25-43

Zapewniamy miłą i fachową obsługę
ZS -1072 

Spotykamy się głównie z 
powodu wydania twojej 
nowej płyty „Komendarek 
Chopin”. Ale pamiętam, że 
niecałe dwa lata temu po-

wstała podobna.
Tak, to prawda. Ta jest jed-

nak inna, bo ja co dwa dni 
mam inne wizje miksowania, 
a więc dokładam do tej muzy-
ki ciągle coś nowego. Pomysł 
jest ten sam, ale muzyka inna.

Słyszałem o słowikach.
Na początku w ogóle prze-

ciwny byłem temu pomysłowi. 
Nigdy nie myślałem, że będę 
kiedyś miksował muzykę Fry-
deryka Chopina. Ale padła taka 
propozycja od stowarzyszenia 
e-sochaczew, więc pomyśla-
łem, że w końcu, skoro miesz-
kam siedem kilometrów od 
Żelazowej Woli, to chyba trze-
ba to zrobić. A słowiki, no cóż, 
śpiewają mi od kilku lat przez 
cały maj, bo mam w ogrodzie 
wiele drzew. Słuchając ich, już 
od dawna przymierzałem się 
do ich nagrania, bo brzmienia 
tych ptaków żaden syntezator 
nie podrobi. Niesamowite czę-
stotliwości i ich nagłe rozjaz-
dy to jest mistrzostwo świata. 
W końcu się zdecydowałem, 
ale musiałem nagrywać o dru-
giej w nocy, bo tylko wtedy ha-
łas z pobliskiej obwodnicy mia-
sta jest mniejszy. Tak ich śpiew 
znalazł się na nowej płycie.

Są tam więc utwory Cho-

pina w twoich transkryp-

cjach?

Niezupełnie, bo jakieś 70 
procent jest tam mojej muzy. 
Chopin pojawia się według 
partytury w brzmieniu synte-
zatorów, a potem przechodzi 
to w moje struktury kompo-
zycyjne i wszystko się miesza, 
wypływa i ginie. Przygotowa-
nie tej płyty trwało kilka mie-
sięcy, ponieważ materiał jest 
trudny - między innymi dwa 
koncerty Chopina, a jeden z 
nich trwa 14,5 minuty. Ponad-
to płyta ma nową szatę graficz-
ną, a w środku książeczkę z 
fotografiami i tekstami nawią-
zującymi do Sochaczewa.

A w jakim nakładzie się 
ukazała?

500 sztuk, taki biały kruk! 
(śmiech). Sprzedawana jest 
przez e-sochaczew za pośred-
nictwem internetu. 

Liczyłeś w ogóle, która to 
jest twoja płyta?

Myślę, że jest ich już po-
wyżej 25.

Z Exodusem?
Nie, z Exodusem będzie 

ponad trzydzieści. Może to nie 
jest zbyt dużo, ale cóż, ja mate-
riały na kolejne mam, tylko fir-
my fonograficzne nie nadążają. 
Zastanawiam się więc poważ-
nie nad innym rozwiązaniem. 
By muza była na stronach in-
ternetowych wraz z okładką, a 
słuchacze, płacąc pewną sumę, 
mogli ją pobrać, okładkę wy-
drukować i stworzyć dla siebie 
jeden egzemplarz płyty. Plasti-
kowe pudełko można kupić w 
sklepie.

Takie muzyczne zrób to 
sam?

Coś w tym rodzaju, bo w 
ogóle uważam, że przyszłość 
fonografii jest w internecie. To 
najszybszy przekaz i to na cały 
świat. Potem jakiś didżej pi-
sze do mnie, że jeden z moich 
numerów rzucił go na kolana i 
chciałby go na tych swoich se-
tach obrabiać. Oczywiście za to 
zapłaci, gdyż dla hiphopowców 
to jest dobry materiał. Z jednej 
mojej płyty oni zrobią osiem. 
Tyle jest tam napakowanych 
pomysłów.

A które ze swoich płyt uwa-

żasz dziś za najlepsze?
Można by wymienić dwie: 

„Kupcy czasu” i „Poławiacze 
sumień”, co zresztą zgadza się 
z oceną moich słuchaczy. To są 
płyty z drugiej połowy lat 90. Z 
tamtych lat mam jeszcze trochę 
nagrań w Polskim Radiu. Po-
maleńku te nagrania zbieram, 
bo za każde trzeba zapłacić. To 
są moje pierwsze utwory elek-
troniczne. Nawet jeszcze wte-
dy swojego sprzętu nie miałem. 
Ale jak się grało w takiej kape-

li jak Exodus, to człowieka znali 
i nie było problemu, żeby coś w 
radiu nagrać. Gdy skompletuję 
jeszcze kilka, może uda się wy-
dać płytę.

Mówisz o nagraniach 
sprzed lat, które zapewne 
są interesujące, zwłaszcza 
dla twoich fanów kompletu-

jących płyty z poszczegól-
nych okresów. A co z no-

wymi utworami?

O tym za chwilę, bo jesz-
cze chciałem powiedzieć o po-
myśle wydania na płycie utwo-
rów, które nigdy i nigdzie nie 
były prezentowane, a któ-
re mam zarejestrowane na ta-
śmie magnetofonu szpulowe-
go, który mi się zepsuł. Muszę 
się więc wreszcie zmobilizo-
wać, magnetofon gdzieś napra-
wić, tylko po to, żeby użyć go 
do odtworzenia i przegrania 
zapisanych na nim utworów. 
A jeśli pytasz o nowe rzeczy, to 
istotnie w przygotowaniu jest 
płyta, która będzie się nazy-
wać „Transcendencja”. Wyda 
ją wytwórnia SofarUnknown 
Rekords, ale zanim to nastą-
pi, na moje urodziny, 10 paź-
dziernika, w ramach promocji 
tej płyty wydany został singiel 
z jednego jej utworu „Śmietni-
kowy ptak”. W tym materiale 
jest mój oryginalny utwór  oraz 
kilka jego remixów innych wy-
konawców. Między innymi 

Igora Czerniawskiego z Aya 
RL czy Marcina Cichego ze 
znanego duetu Skalpel. Można 
to pobrać za darmo z internetu 
jako zajawkę płyty.

To zapewne dla ciebie cie-

kawe doświadczenie usły-

szeć swój utwór w tak roz-

maitych interpretacjach. 
Ale może powiesz coś wię-

cej o płycie „Transcenden-

cja”.

Płyta będzie bardzo urozma-
icona, dużo wokali, mieszanie ryt-
mów, drumbays, czyli dominacja 
sekcji rytmicznej. Prawdopodob-
nie ukaże się ona pod koniec tego 
roku, natomiast wcześniej odbę-
dzie się w Łodzi, w dniach 26-28 
października, Międzynarodowy 
Festiwal Producentów Muzycz-
nych SOUNDEDIT.

Czyli producenci będą pre-

zentować swoje dokonania?
Nie, będą opowiadać cie-

kawostki o swojej pracy.

Ale koncerty też będą?
Oczywiście, tylko że grać 

będą muzycy, nie producenci. 
I mnie tam zaproszono. 

Żebyś zagrał...
Właśnie nie. Zaproszono 

mnie, abym w godzinnym wy-
kładzie opowiedział o tworze-
niu muzyki w oparciu o moje 
narzędzia pracy.

Słowiki!
Dobrze, że przypomnia-

łeś, to o słowikach opowiem 
im też. Trochę się obawiam, 
czy dam radę wszystko ja-
sno im przekazać, zwłaszcza 
że będą tam różni ludzie. Słu-
chacze i fani muzyki elektro-
nicznej, ale też początkujący 
i doświadczeni muzycy. Każ-
dy będzie chciał dowiedzieć się 
czegoś innego. Podpatrzeć, co i 
jak grają inni.

Słuchaj, a czy z tego się 
można utrzymać? Mam 
na myśli koncerty muzy-

ki elektronicznej, płyty, czy 
takie imprezy jak ten festi-
wal.

Na festiwalu za wykład jest 
ustalone honorarium, ale tak 
w ogóle to jest suma wielu rze-
czy. Koncerty dodaje się do tan-
tiem z ZAiKSu za emisję na-
grań w rozgłośniach radiowych 
plus sprzedaż płyt. W radiu gra-
ją głównie stare utwory Exodu-
su, bywa, że na kanale telewizji 
Kultura puszczają też koncer-
ty tej kapeli. Z tego wszystkie-
go są jakieś tantiemy. Oddziel-
nie za wykonanie i oddzielnie 
dla kompozytora utworu. W 
ZAiKSie mam zgłoszonych 250 
utworów.

A płyty?
No cóż, sprzedaż płyt w 

Polsce generalnie od lat spada. 
W latach 80. Exodus dostał zło-

tą płytę za 150 tysięcy sprzeda-
nych egzemplarzy. Zaś drugiej 
płyty Exodusu „Supernowa” 
sprzedaliśmy 600 tys. egzem-
plarzy. Dziś to nie do pomyśle-
nia. Chyba złotą płytę dają te-
raz za jakieś 5 tys. sprzedanych 
płyt, ale dokładnie nie wiem.

I z tego wszystkiego można 
się utrzymać?

 Słuchaj, ja nie mam du-
żych wymagań. Jak mi się 
ostatnio popsuł odkurzacz, 
który miał 30 lat, to wziąłem 
się za szczotkę.

Ale słyszałem, że trafiła ci 
się praca na targach audio.

To prawda, zostałem za-
proszony, zresztą już po raz 
drugi, na coroczne targi au-
dio, które odbędą się 10 i 11 li-
stopada w hotelu „Sobieski”. 
Tam właśnie wszystkie liczące 
się firmy polskie a także zagra-
niczne prezentują najnowsze 
osiągnięcia w systemach od-
słuchu muzyki. W te dwa dni 
mam zagrać dwa koncerty na 
najnowszych zestawach pew-
nych firm. Powiem tylko, że 
taki zestaw kosztuje około 300 
tys. zł. Grając koncert, mam 
za zadanie prezentować zalety 
tego urządzenia, żeby zachęcić 
kupujących.

Chciałbyś mieć taki na wła-

sność?
Powiem ci tak, wielką przy-

jemnością jest na czymś ta-
kim zagrać. Barwa i głębokość 
dźwięku, wszystko to brzmi 
niesamowicie. Pewnie dlate-
go, że są to urządzenia lampo-
we, tak jak kiedyś w starych ra-
diach. Nie na tranzystorach.

Opowiadałeś, jak kiedyś w 
starym ZDK podłączałeś 
klawisze do radia.

Nie było wzmacniaczy w 
latach 60., więc wielu muzy-
ków nagłaśniało się przez ra-
dia lampowe. I do dziś najlep-
si używają tylko wzmacniaczy 
lampowych, bo to daje inny, 
szlachetny dźwięk.

Naturalny, jak śpiew słowika.
Jak śpiew słowika.

Niech śpiewają słowiki
 Q Z Władysławem Komendarkiem, od lat gwiazdą polskiej muzyki elektronicznej, o nowych płytach, projektach  

muzycznych i życiu, rozmawia Sławomir Burzyński.

Władysław Komendarek podczas koncertu w Otwocku

OBWIESZCZENIE O LICYTACJI RUCHOMOŚCI
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Sochaczewie Jacek Jachowicz podaje do publicznej wiadomości, że w 
dniu 26-10-2012r. o godz. 10:00 w kancelarii komornika mieszczącej się w Sochaczewie przy ul.15 sierpnia 6 odbędzie 
się w trybie ustalonym w art. 867 kpc pierwsza licytacja ruchomości należących do dłużnika i składających się z: 

Lp. Nazwa ruchomości Ilość Wartość szacunkowa brutto Cena wywołania brutto

1. SAMOCHÓD OSOBOWY OPEL VIVARO ROK PROD. 2008 nr rej. 
FZ 3540C VIN W0LJ7CHA67V661048

udział dłużnika 51/100  24 966,54 zł *) **) 18 724,90 zł

*) cena za sztukę
**) kwota brutto zawiera podatek VAT

Więcej informacji na stronie www.komornikwsochaczewie.pl oraz www.licytacje.komornik.pl. 
ZS-1310-a
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KOLARSTWO JUDO TENIS STOŁOWY

JUDO

SCRABBLE

LEKKOATLETYKA

LEKKOATLETYKA

SIATKÓWKA

ZAPASY

W pierwszym półroczu wy-
grał on między innymi wyści-
gi Pucharu Polski w Kole oraz 
Piekoszowie. Drugie półrocze 
podporządkowane było pracy 
zawodowej oraz startowi w Mi-
strzostwach Świata Masters. 

Z tego powodu wyścigów, w 
których brał udział Danielo, było 
znacznie mniej. Nasz kolarz był 
drugi w klasyfikacji Super Pre-
stige oraz treningowo wystarto-
wał w kilku wyścigach Elity (w 
jednym z nich był drugi) i MTB. 
Najważniejsze dla Danielo były 
Mistrzostwa Świata Masters, któ-
re odbyły się w tyrolskim St. Jo-
hann (Austria). Trasa składała się 
z dojazdu oraz trzech rund po 
38 km każda. Chądzyński jako 
pierwszy odjechał od peletonu. 
Następnie dołączyło do niego 
dwóch Czechów, Niemiec oraz 
Włoch. Na 20 km przed kreską 
przewaga śmiałków nad pele-
tonem wynosiła ponad 4 mi-
nuty. Wtedy właśnie rozpoczęły 
się kolarskie szachy. Końcówka 
wyścigu nie sprzyjała Danielo-
wi. Długa płaska prosta (500 m) 
nie stawiała go w roli faworyta. 
Ostry sprint... i do złotego me-
dalu zabrakło zaledwie jednego 
metra. Finisz piątki kolarzy wy-
grał Włoch Marco Buratti, któ-
ry zdobył tytuł Mistrza Świata 
Masters 1. Niestety Danielo zajął 
najgorsze dla sportowca czwarte 
miejsce. Warto wspomnieć jesz-

cze o zwycięstwie Daniela w jed-
nym wyścigu Szosomanii oraz w 
klasyfikacji generalnej Super Pre-
stige M1.

Tegoroczny sezon dla na-
szego kolarza już się skończył. 
Teraz jest on w okresie roztre-
nowania oraz bardzo intensyw-
nej pracy, gdyż firma Danielo 
jest sponsorem pomocniczym 

dwóch ekip World Touru - Ka-
tushy oraz Lampre ISD. Wytę-
żona praca ma przynieść efekty 
wiosną - sportowe oraz bizneso-
we. Warto jeszcze wspomnieć, 
że po 35 latach na kolarskie trasy 
powrócił tata Daniela - Jan, któ-
ry stanął na najniższym podium 
Merida Masovia Maraton MTB 
w kategorii M6.

Do złota 
zabrakło metra

 ■ Tegoroczne 
ściganie na 
kolarskich trasach 
zakończył już Daniel 
Chądzyński. 

Daniel ,,Danielo" Chądzyński

Najlepsi gimnazjaliści III turnieju Grand Prix
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Powiatowe 
medale

Zawodnicy z „Siódemki” 
wywalczyli 8 medali w VIII Po-
wiatowych Mistrzostwach Judo 
w Grodzisku Mazowieckim. 

Złote medale zdobyli: Na-
talia Stobiecka (50 kg), Bar-
tosz Ponichtera (73 kg), Kacper 
Włodarski (55 kg, rocznik 1996-
97), Przemysław Tomecki (42 
kg) oraz Daniel Waladziński (38 
kg). O stopień niżej na podium 
stanęli: Kacper Włodarski (55 
kg, rocznik 1998-99), Radosław 
Strzelczyk (46 kg) i Maciej Bru-
der (66 kg). Adam Janicki był 
czwarty w kategorii do 42 kg.

Dwie piątki
W Białogardzie (19-20.10) 

odbyły się Młodzieżowe Mi-
strzostwa Polski w zapasach 
stylu wolnego. 

Mazowsze Teresin reprezen-
towane było przez dwóch zawod-
ników - Pawła Albinowskiego 
(66 kg) oraz Huberta Wysockie-
go (84 kg). Obydwaj teresinianie 
otarli się o podium, ostatecznie 
zajmując piąte miejsca.

Układali 
wyrazy

W sobotę (20.10) w socha-
czewskiej hali MOSiR odby-
ły się Jesienne Mistrzostwa w 
Scrabble. 

W finale Mariusz Rostkow-
ski pokonał Bartka Pawlaka 395-
292. Trzecie miejsce zajął Łukasz 
Pawlak, a czwarte Piotr Ozimek.

* W niedzielę (21.10) odbył 
się III turniej klasyfikacyjny 
Grand Prix Sochaczewa w 
tenisie stołowym. Na starcie 
stanęło 11 kobiet i dziewcząt 
oraz 31 chłopców i męż-

czyzn. Uczestnicy sporo so-

bie pograli, bowiem stoczo-

no 152 pojedynki. 

Tym razem goryczy porażki 
nie zaznali: Aleksandra Wojtczak, 
Błażej Skrzypkowski, Adam Ert-
man oraz Mateusz Selerski. Spo-
rą niespodziankę sprawił 11-letni 
Maksymilian Miastowski, który w 
gronie seniorów był trzeci.

Wyniki

Medaliści III turnieju GP

Kobiety
1.Aleksandra Wojtczak (Tęcza Budki Piaseckie)
2.Wiktoria Zaniewska (SKTS Sochaczew)
3.Natalia Pakuła (SKTS Sochaczew)

Szkoła Podstawowa
1.Błażej Skrzypkowski (Tęcza Budki Piaseckie)
2.Jakub Kaźmierski (Tęcza Budki Piaseckie)
3.Michał Kowalczyk (Tęcza Budki Piaseckie)

Gimnazjum
1.Adam Ertman (SKTS Sochaczew)
2.Maciej Cieplak (Tęcza Budki Piaseckie)

3.Daniel Orliński (SKTS Sochaczew)
Seniorzy

1.Mateusz Selerski (Tęcza Budki Piaseckie)
2.Damian Selerski (Tęcza Budki Piaseckie)
3.Maksymilian Miastowski (Sochaczew)

Oldboye
1.Andrzej Puchlerski (G.A. Victoria Trans Żyrardów)
2.Stanisław Głowacki (Tęcza Budki Piaseckie)
3.Dariusz Strupiński (G.A. Victoria Trans Żyrardów)

klasyfikacja po III turniejach

Kobiety
1.W.Zaniewska (SKTS Sochaczew)          28
2.W.Wrublewicz (Tęcza Budki Piaseckie)  20
3.N.Pakuła (SKTS Sochaczew)                15

Szkoła Podstawowa
1.N.Zofczak (Tęcza Budki Piaseckie)        21
2.B.Skrzypkowski (Tęcza Budki Piaseckie)     20
3.P.Zatorski (SKTS Sochaczew)              17

Gimnazjum
1.M.Cieplak (Tęcza Budki Piaseckie)      22
2.A.Ertman (SKTS Sochaczew)              22
3.O.Cieślik (SKTS Sochaczew)               15

Seniorzy
1.D.Selerski (Tęcza Budki Piaseckie)       21
2.M.Selerski (Tęcza Budki Piaseckie)      20
3.A.Nowak (Tęcza Budki Piaseckie)        17

Oldboye
1.S.Głowacki (Tęcza Budki Piaseckie)     24
2.D.Strupiński (G.A. Victoria Trans Żyrardów)     22
3.J.Malinowski (Joker Sochaczew)         18

Grand Prix Sochaczewa

Udany turniej

* W niedzielę siatkarze ro-

zegrali II kolejkę ALPS. Na 
pozycję lidera wyszli so-

chaczewscy Ogrodnicy, 
którzy rozgromili oldboyów 
z Volleya. 

Pierwszy punkt straciła 
Skarpa, która zaledwie 3:2 po-
konała Galop. Najlepszymi za-
wodnikami poszczególnych 
meczów wybrano: Damiana 
Kacprzaka (Galop), Piotra My-
dlaka (Bielice) oraz Przemysła-
wa Woźniaka (ZSRCKU).

II kolejka
Skarpa Wyszogród - Galop Guzów  3:2 (25-21, 
21-25, 19-25, 25-22, 15-13)

KS Bielice - Paprotnia  3:1 (22-25, 25-19, 25-18, 25-22)
ZSRCKU Sochaczew - Volley Sochaczew  3:0 (25-8, 25-20, 25-11) 

Tabela

1.ZSRCKU Sochaczew 6 6-1

2.Skarpa Wyszogród 5 6-3

3.KS Bielice 3 4-4

4.Paprotnia 3 4-4

5.UKS Galop Guzów 1 3-6

6.Volley Sochaczew 0 1-6

Amatorska Liga Piłki Siatkowej

Ogrodnicy liderami
Byli  
w czołówce

W Kozienicach (22.09) od-
był się miting Nadziei Olim-
pijskich im. Piotra Nurowskie-
go. Najbliżej medalu był Jakub 
Kosk, który zajął czwarte miej-
sce w skoku w dal.

Wyniki Aktywnych 

Aneta Gonta - 14,33 (100 m młodzików, VII miejsce)
Aneta Gonta - 17,91 (100 m ppł młodziczek, VII miejsce)
Jakub Kosk - 3,96 (skok w dal młodzików, IV miejsce)
Jakub Kosk - 16,13 (100 m młodzików, VIII miejsce)

Sobotnie 
przełaje

W sobotę (22.09) odbyły się 
w Legionowie XX Biegi Przeła-
jowe o Puchar Prezydenta Mia-
sta. Tradycyjnie na starcie nie 
mogło zabraknąć Aktywnych, 
którzy wywalczyli kolejne swo-
je medale.

Medale Aktywnych

1.Julia Jasińska (100 m, rocznik 2006 i młodsze)
1.Roksana Dobrzyńska (200 m, rocznik 2004)
1.Julia Wosińska (300 m, rocznik, 2003)
2.Dominik Łyczywek (150 m,rocznik 2005)
2.Adam Ząbczyński (1500 m, szkoły ponadgimnazjalne)

* Udanie zaprezentowali się 
młodzi Aktywni (29.09) w 
Otwartych Mistrzostwach 
Województwa Łódzkiego 
w wielobojach oraz mitingu 
zakończenia sezonu. 

Na stadionie w Łodzi Aneta 
Gonta wywalczyła srebrny me-
dal w czwórboju (100 m ppł., 
kula, skok w dal, 600 m). Uzbie-

rała ona  1595 punktów (17,62 s 
- 528 pkt; 7,07 m - 340 pkt; 4,10 
m - 331 pkt; 1.57,65 - 396 pkt). 

W ramach mitingu na 100 
i 200 m biegały Julia Dragańska 
(16,52/34,38), Aleksandra Pie-
truszka (17,09/36,95) oraz Klau-
dia Lelonek (32,70). Z pewnością 
wszystkich zaskoczył Emanuel 
Zimny, który po 9-letniej prze-
rwie przebiegł jedno kółko (400 

m) w czasie 54,14.  „Za 4 lata 
wchodzę w wiek weterana i tam 
chciałbym jeszcze powalczyć o 
najwyższe trofea, stąd decyzja 
o powrocie na tartan. Nie zna-
czy to, że odpuszczam to co lu-
bię, czyli biegi górskie, maratony 
i inne ekstrema” - powiedział po 
zakończonym biegu trener mło-
dzieży, który swoją postawą spor-
tową daje najlepszy wzór swoim 
młodym zawodniczkom i za-
wodnikom.

Kółko Emka

* W piątek (21.09) odbyły się 
IV Mistrzostwa Teresina w 
lekkoatletyce. 

Bardzo dobrze w zawodach 
spisali się Aktywni, którzy wybie-
gali 10 medali (w tym 7 złotych).

Medale Aktywnych

1.Julia Dragańska - 17,00 
(100 m, rocznik 2006)

1.Dominik Łyczywek - 
28,00 (150 m, rocznik 2005) 

1.Roksana Dobrzyńska - 
28,00 (150 m, rocznik 2004)

1.Julia Wosińska - 38,00 
(200 m, rocznik 2004)

1.Julia Dragańska - 1.15,00 
(400 m, rocznik 2001-2002)

1.Mikołaj Wosiński - 
4.02,00 (1000 m, rocznik 1999-
2000)

1.Krzysztof Zakrzewski - 
4.28,00 (1500 m, rocznik 1973-
1992)

2.Filip Raczkowski - 3.19,00 
(1000 m, rocznik 1997-1998)

3.Piotr Marczak - 3.23,00 
(1000 m, rocznik 1997-1998)

3.Adam Ząbczyński - 
4.39,00 (1500 m, rocznik 1993-
1996)

Aktywni na podium

* Dominik Lubelski (Ma-

zowsze Teresin) wystarto-

wał jako reprezentant wo-

jewództwa mazowieckiego 
w Drużynowych Mistrzo-

stwa Polski Juniorów z za-

pasach stylu klasycznego. 

Nasz zawodnik wygrał jed-
ną walkę z Dominikiem Sztabą 
(Warmińsko-Mazurskie). Nie-
stety trzy pozostałe przegrał. Lu-
belski uległ Nikodemowi Dzierle 
(Pomorskie), Łukaszowi Przybyl-
skiemu (Wielkopolskie) oraz Ja-
rosławowi Dżedżorze (Śląskie).

Dominik z brązem



23 października 2012
nr 43 (1104) ziemiasochaczewska@gmail.com ZIEMIA SOCHACZEWSKASPORT22

TENIS STOŁOWY

RUGBY

RUGBYJUDO

JUDO

Z zawodów tych brązowy me-
dal przywiózł Piotr Kurkiewicz 
(73 kg). Sochaczewianin trenu-
jący pod okiem Leszka Piąst-
ki w AZS Politechnika Łódz-
ka  szybko pokonał Borysa 
Birkowskiego (Gwardia Łódź) 
oraz Macieja Cichockiego (Or-
kan-Judo Sochaczew). Nie-
stety faworyt w ćwierćfinało-
wym boju z Piotrem Płońskim 
(Gwardia Wrocław) chciał zbyt 
szybko wygrać przez ippon. W 
końcówce popełnił błąd, któ-
ry drogo kosztował. Porażka 

zdenerwowała Piotrka, któ-
ry w repesażach błyskawicznie 
pokonał Aleksandra Wronę 
(Wisła Kraków), Macieja Dłu-
gosza (Judo Wolbrom) oraz od-
wiecznego rywala Jacka Brysza 
(Czarni Bytom). 

Brązowy medal trafił do 
kolekcji Kurka, który jednak li-
czył na krążek z najcenniejszego 
kruszcu. W mistrzostwach star-
towali także inni sochaczewscy 
judocy. UKS „7” reprezentowa-
li bracia Feliga. Konrad (60 kg) 
wygrał z Dominikiem Chrza-

nowskim (Ryś Warszawa) oraz 
przegrał z Łukaszem Ziembikie-
wiczem (AZS WSPiA Poznań) 

i Sebastianem Sojką (Gwardia 
Bielsko-Biała) i odpadł z turnie-
ju. Jeszcze szybciej pożegnał się 
z tatami Dawid (66 kg). Porażka 
w pierwszej walce z Janem Wal-
lusem (Akademia Judo Poznań) 
pozbawiła naszego judokę moż-
liwości uczestnictwa w zawo-
dach. Orkan-Judo reprezento-
wali Maciej Cichocki (przegrał 
z Piotrem Kurkiewiczem) oraz 
Dominik Kaźmierczak (81 kg). 
Ten drugi wrócił do sportu po 
czterech latach przerwy. Co 
prawda przegrał z Łukaszem 
Błachem (AZS Wrocław) i To-
maszem Szczepaniakiem (AZS 
Opole), ale pozostawił po sobie 
dobre wrażenie.

Mistrzostwa Polski Seniorek i Seniorów

Trzeci w Polsce
 ■ Wielkopolski Luboń gościł w miniony 

weekend seniorki i seniorów walczących  
w Mistrzostwach Polski w judo. 

Piotr Kurkiewicz
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* W duńskim Herning (17-
21.10) odbyły się Mistrzo-

stwa Europy Seniorek i Se-

niorów w tenisie stołowym. 
Sochaczewski SKTS był 
reprezentowany przez Na-

talię Partykę i Magdalenę 
Szczerkowską. 

Lepiej spisała się Natalia, 
która w grze pojedynczej do-
tarła do 1/16 finału, a w deblu, 
wspólnie z Katarzyną Grzy-
bowską, dopiero w ćwierćfinale 
musiały uznać wyższość utytu-
łowanej pary rumuńskiej Do-
dean/Samara.

Wynik naszych zawodniczek

Gra pojedyncza

Eliminacje grupowe
Magdalena Szczerkowska - 
Cristina Hirici (Rumunia)  3:0 
(11-3, 11-4, 11-6)

Magdalena Szczerkowska - 
Natalia Ruvman (Izrael)  3:0 
(11-4, 11-3, 11-4)
Magdalena Szczerkowska - 
Kelly Sibley (Anglia)  3:1 (11-5, 
11-5, 12-14, 12-10)
Magdalena Szczerkowska - 
Mariya Kuchuk (Białoruś)  3:1 
(11-5, 8-11, 11-7, 11-9)

Turniej główny - I runda
Magdalena Szczerkowska - 
Mathilda Ekholm (Szwecja)  0:4 
(12-14, 2-11, 6-11, 2-11)
Natalia Partyka - Brit Eerland 
(Holandia)  4:0 (13-11, 11-7, 11-3, 
11-5)

Turniej główny - II runda
Natalia Partyka - Barbora 
Balazova (Słowacja)  0:4 (9-11, 
8-11, 9-11, 6-11)

Gra podwójna

Eliminacje grupowe
Magdalena Szczerkowska/Mo-
nika Pietkiewicz - Lynda Flaws/
Corina Whitaker (Szkocja)  3:0 
(11-9, 13-11, 11-7)
Magdalena Szczerkowska/Moni-
ka Pietkiewicz - Olga Baranowa/
Margarita Fetukhina (Rosja)  1:3 
(12-14, 6-11, 11-9, 4-11)

Turniej główny - I runda
Natalia Partyka/Katarzyna 
Grzybowska - Katsiaryna 
Baravok/Mariya Kuchuk 
(Białoruś)  3:0 (11-4, 12-10, 11-9)

Turniej główny - II runda
Natalia Partyka/Katarzyna 
Grzybowska - Petrissa Solja/
Sabine Winter (Niemcy)  3:2 
(11-4, 10-12, 8-11, 12-10, 11-9)

Turniej główny - ćwierćfinał
Natalia Partyka/Katarzyna 
Grzybowska - Daniela Dodean/
Elizabeta Samara (Rumunia)  
2:4 (12-10, 7-11, 7-11, 9-11, 
13-11, 6-11)

Mistrzostwa Europy

Natalia w ćwierćfinale

Magdalena Szczerkowska i Natalia Partyka

* Orkan rozpoczął mecz 
celnym dropem Bogdana 
Wróbla. Gospodarze szyb-

ko się pozbierali i zdemo-

lowali sochaczewian. Czte-

ry przyłożenia w 17 minut i 
praktycznie było po zawo-

dach. 

Nasi rugbiści zasłużyli na 
słowa pochwały, gdyż do ostat-
niego gwizdka dążyli do zmiany 
niekorzystnego wyniku. W naj-
bliższą sobotę (27.10) na Mara-
canę przybywa Arka Gdynia. 
Przyjdźmy na stadion przy ulicy 
Warszawskiej (początek meczu 

godz.15.00) i bądźmy szesna-
stym zawodnikiem naszej dru-
żyny. Ciekawostką meczu jest 
fakt, że obydwie drużyny zagra-
ły w koszulkach Budowlanych. 

Orkan do Łodzi zabrał nie ten 
komplet sprzętu co trzeba. 

Budowlani S.A. Łódź - RC 

Orkan Sochaczew  51:13 (34:3)  
punkty: Wylot (5), Zatorski (5), 
Wróbel (3)
skład: Kacprzak, Dobrowolski, 
Wydrzyński (Zatorski), 
Kościelewski, Brażuk, Kamiński, 
Wylot (Kakareko), Pawłowski, 
Plichta, Wróbel, Morawski 
(Jeznach), K. Pietrzyk (W. 
Krześniak), Ojdowski, Kozłowski 
(Ł. Śmielak), Pisarek

Za przygotowanie statystyk 
zamieszczonych w poprzednim 
numerze ,,Ziemi Sochaczew-
skiej" bardzo dziękuję Krzysz-
tofowi Lewandowskiemu.

VI kolejka
B.Łódź - ORKAN  51:13 (34:3)
Lechia - B.Lublin  39:0 (24:0)
Pogoń - AZS  69:7 (29:0)
Arka - Posnania  61:7 (26:7) 

Tabela

1.Arka Gdynia 22 290-107

2.Pogoń Siedlce 22 172-104

3.Lechia Gdańsk 21 191-102

4.Budowlani Łódź 20 201-107

5.Budowlani Lublin 13 135-168

6.Posnania Poznań 11 166-186

7.RC ORKAN SOCHACZEW 10 86-154

8.AZS AWF Warszawa 1 43-364

Ekstraliga

Brawa za ambicję

Orkan dobrze prezentował się 
w koszulkach Budowlanych
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Bal Rugbistów
Już 17 listopada w Hotelu Chopin 
odbędzie się I Bal Rugbistów. 
Organizatorem imprezy jest sto-

warzyszenie Rugby Club Orkan 
Sochaczew. Celem jest zinte-

growanie nie tylko zawodników i  
fanów jajowatej piłki, ale przede 
wszystkim całego środowiska 
sportowego Sochaczewa. Oprócz 
tańców i swawoli przewidzianych 
jest sporo atrakcji, jak choćby licy-

tacja oryginalnych pamiątek. Organizatorzy zapraszają 
na bal działaczy, trenerów i zawodników wszystkich 
dyscyplin oraz stowarzyszeń sportowych działających 
w naszym mieście. Szczegółowe informacje można 
uzyskać dzwoniąc pod numer 600-278-445.

* W minionym tygodniu 
rugbowa młodzież Orkana 
rozegrała trzy mecze elimi-
nacyjne. We wtorek kadeci 
pewnie wygrali w elimina-

cjach OOM z Budowlanymi 
Lublin. 

Niestety ich starsi kole-
dzy trochę niespodziewanie 
przegrali w eliminacjach Mi-
strzostw Polski Juniorów. W 
piątek kadeci Orkana wygrali 
swój trzeci mecz eliminacyjny. 
Tym razem „pod nóż” poszła 
stołeczna Skra. Wynik mógł 
być znacznie wyższy, jednak w 
końcówce spotkania trener Ja-
kub Seklecki wpuścił wszyst-
kich swoich rezerwowych.

Eliminacje Ogólnopolskiej 

Olimpiady Młodzieży

Orkan Sochaczew - Bu-

dowlani Lublin  38:8 (19:5)
skład: Przybylski, Nowakowski, 
Janasz, Szałaj, Palasik, 
Popiołek (5), Jachowicz (5), 

Budnik (5), Niemiec, Kępa 
(13), Mikulski, Młyńczak (5), 
Plichta, Bazylak, Korzeniewski 
(5) oraz Duplicki, Radzikowski, 
Markiewicz, Grefkowicz, 
Okoniewski, Kordzi, Krukowski, 
Sadowski, Roszczyk, Pamięta

Orkan Sochaczew - Skra 

Warszawa  33:19 (14:7)
skład: Janasz, Nowakowski, 
Przybylski (5), Szałaj, Palasik, 
Duplicki, Popiołek, Jachowicz 
(10), Plichta, Kępa (8), Mikulski, 
Młyńczak (5), Budnik, Bazylak, 
Korzeniewski oraz Radzikowski, 
Markiewicz, Grefkowicz, 
Okoniewski (5), Roszczyk, 
Krukowski, Kordzi, Pamięta  

Eliminacje Mistrzostw Pol-

ski Juniorów

Orkan Sochaczew - Bu-

dowlani Lublin  14:24 (7:10)
skład: Lach, Paluch, Maciak, 
Orliński, Kakareko, Traczyk, 
Szewczyk, Pawłowski, Plichta, 
Piłowski (4), Mitrowski, M. Krze-
śniak (5), Sejdak, Czarnecki 
(5), Pajdak oraz Olbrychowski, 
Twardowski, Siemiński

Pograli w eliminacjach

* W poprzednią niedzielę 
(14.10) kadeci wystartowali 
w Grand Prix Rugby 7, któ-

re odbyło się w Lublinie. 
Sochaczewianie spisali się 
bardzo dobrze. 

Zajęli pierwsze miejsce i 
dodatkowo w zawodach nie 
stracili ani jednego punktu. Or-
kan zagrał w składzie: Jakub 
Młyńczak, Michał Kępa, Mate-
usz Plichta, Adrian Jachowicz, 
Damian Szałaj, Kamil Palasik, 
Oskar Korzeniewski, Marcin 

Mikulski, Mateusz Popiołek, 
Patryk Przybylski, Jakub Bud-
nik, Łukasz Duplicki oraz Pa-
weł Kruczkowski.

Wyniki Orkana

Orkan Sochaczew - MKR Siedlce 47:0

Orkan Sochaczew - Budowlani Lublin 28:0

Orkan Sochaczew - Pogoń Siedlce 26:0
Kolejność turnieju

1.Orkan Sochaczew 9 101-0

2.Budowlani Lublin 7 43-28

3.Pogoń Siedlce 5 31-45

4.MKR Siedlce 3 0-102

Bez straty punktu

W Białołęce wystartowali 
również judocy UKS „7”. Naj-
lepszą zawodniczką zawodów 
została wybrana Wiktoria Nie-
miec (U-13, 40 kg), która wy-
walczyła złoto. Brązowy medal 
zawisł na szyi Pauliny Chłystek 

(40 kg, U-10). Piąte miejsca za-
jęli: Szymon Górka (42 kg) oraz 
Krystian Tempczyk (42 kg). Se-
bastian Zalewski, Adrian Mil-
ler, Maciej Małodobry oraz Ja-
kub Górka szybko odpadli z 
turnieju.

Najlepsza jest Wiktoria
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PIŁKA NOŻNAPIŁKA NOŻNA

Bzura Chodaków - Nad-

narwianka Pułtusk  4:3 (1:0)
gole: Oziemblewski (2), 
Borkowski, Kubisz
skład: M. Chmielak - Wawrzy-
niak, Kołodziejczak, Winnicki, 
Hołoś, Oziemblewski, Kubisz, 
Szewczyk, Celeda, Bargieł, 
Borkowski (75’ Pacholski)

Lepiej mecz rozpoczęli goście, 
którzy kilka razy niezbyt groźnie 
strzelili na bramkę Bzury. Mniej 
więcej po kwadransie gra się wy-
równała i powoli do głosu zaczęli 
dochodzić gospodarze. W 38’ Mi-
chał Bargieł z 10 metrów nie wce-
lował do pustej bramki. 

Ale co się odwlecze... Tuż przed 
przerwą Przemysław Kubisz zaini-
cjował rajd prawą stroną. Odważnie 

wbiegł na pole karne i podał do Ka-
mila Borkowskiego. Boro mocno 
strzelił z kilku metrów i bramkarz 
Łukasz Wilczewski był bez szans. 
Drugą połowę ponownie lepiej 
rozpoczęli goście. W 55’ Chmielak, 
po strzale rywali wybił piłkę na róg. 
Dobre dośrodkowanie spowodo-
wało zamęt na polu karnym Bzury. 
Wykorzystał je Maciej Jakubowski i 
był remis. Prawie natychmiast bia-
ło-zieloni odpowiedzieli pięknym 
golem Tomasza Oziemblewskiego. 

Kilka minut później (62’) 
Przemysław Kubisz technicznym 
strzałem wbił piłkę do siatki go-
ści. Następna akcja zakończyła się 
golem Michała Bargieła. Niestety 
nasz napastnik był na spalonym. 

Bzura cały czas atakowała i mar-
nowała sytuacje. W 67’ rywale 
doszli na 3:2. Niestety sędzia nie 
zauważył spalonego. Od tego mo-
mentu Nadnarwianka osiągnę-
ła przewagę i co kilka minut pod 
bramką Chmielaka robiło się go-
rąco. Bzura wyprowadzała kontry. 
Jedna z nich (88’) zakończyła się 
golem Oziemblewskiego. Sędzia 
doliczył dwie minuty. 

Tuż przed ich upływem upa-
dający na murawę Tomasz Win-
nicki dotknął piłkę ręką. Arbiter 
nie miał wątpliwości i wskazał na 
wapno. Rzut karny został zamie-
niony w gola. Sędzia po raz ostat-
ni zagwizdał i pierwsza IV-ligowa 
wygrana Bzury stała się faktem. 

IV Liga Mazowiecka, grupa północna

Jest pierwsze 
zwycięstwo

 ■ W sobotę (20.10) chodakowska Bzura wygrała swój pierwszy mecz 
w IV lidze. Co prawda rywal nie był najmocniejszy... nie ma jednak co 
wybrzydzać. Biało-zieloni zwyciężyli po zaciętej walce, a spotkanie, 
zwłaszcza w drugiej połowie, mogło się podobać.

Przemysław Kubisz w kleszczach rywali
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Warszawska Liga 
Okręgowa, grupa II

Młodzież 
zbiera baty

W swoim kolejnym me-
czu młodzież Orkana prze-
grała wysoko z Przyszłością 
Włochy i jest coraz niżej w ta-
beli. Nieźle sobie radzi KS Te-
resin, który tym razem poko-
nał 3:2 Naprzód Stare Babice.

Orkan Sochaczew - 

Przyszłość Włochy  2:5 (1:4)
gole: Binienda (2)
skład: Siemiński - Tomczak 
(Szewczyk), Pawlaczyk, Cie-
ślak, Wasilewski, Strzelczyk, 
Binienda, Wiśniewski (Struzik), 
P. Chmielak (Wasilewski), 
Trafalski, Rembiejewski

Rywalki 
drefią

Kolejne punkty na swo-
im koncie zapisały futbolistki 
z Teresina. Przed tygodniem 
zdobyły punkty walkowe-
rem, gdyż zdrefiły piłkarki 
z Grójca. W tym tygodniu 
podopieczne Mariusza Zabo-
rowskiego rozbiły stołeczny 
Marysin. Aż 4 gole strzeliła 
Kamila Banaszek.

KS Teresin - Marysin 

Warszawa  9:1 (6:0)
gole: K. Banaszek (4), Szkop 
(2), Pierzchała, Salińska, 
Borawska
skład: Pietruszewska - Sa-
wiak, Pierzchała, W. Bana-
szek, Salińska (Woźniak), 
Szkop, Bilig, Wójcik, Tępczyk 
(Paruszewska), Borawska,  
K. Banaszek

Ważne 
punkty

W miniony weekend bar-
dzo ważne punkty zdobyły na-
sze zespoły występujące w niż-
szych klasach rozgrywkowych. 
IV-ligowa Tęcza Budki Piaseckie 
zremisowała 7:7 z bardzo mocną 
drużyną UKS Sanniki. Grające 
w V lidze rezerwy Tęczy wygra-
ły 8:5 z KS Wąsewo. Nie zawiedli 
też debiutanci. Joker Sochaczew 
do zera pokonał Wisłę Kępa Pol-
ska. To pierwsza wygrana nowo 
powstałej drużyny.

TENIS STOŁOWY

JUDO

ŁUCZNICTWO

Dobry 
początek

Zofia Hatlińska (44 kg) wal-
czy obecnie w barwach Gwar-
dii Warszawa. Sochaczewianka 
dla nowego klubu zdobyła złoty 
medal w VIII Ogólnopolskim 
Białołęckim Turnieju Judo. Zo-
sia wygrała wszystkie swoje wal-
ki przed czasem.

* We wrześniu łucznicy z 
Teresina wystartowali w 
trzech imprezach. Nieste-

ty wyniki nie są powalające. 
Nasi strzelali, a Pan Bóg nie-

zbyt celnie strzały im nosił. 

W połowie września (15-
16.09) odbyły się II Mistrzostwa 
Polski Młodzików. Najlepiej w 
Zawadce spisał się Filip Zału-
ski, który był szósty w gronie 
młodzików starszych (rocznik 
1997). Tę samą pozycję w mło-
dziczkach młodszych (rocznik 
1998-99) zajęła Agnieszka Grą-
dzik. Nieco lepiej poszło na-
szym w klasyfikacji drużynowej. 
Młodzicy starsi Mazowsza Tere-
sin zajęli piąte miejsce.

Tydzień później (22.09) 
Adrian Barzyc zajął 18 miejsce 
w IV rundzie Pucharu Polski 
juniorów młodszych. Zawody 
odbyły się w Prudniku.

Trzecimi zawodami była 
V runda Pucharu Polski junio-
rów, która odbyła się w Teresinie 
(29.09). Na „swoich śmieciach” 
najlepiej spisała się Justyna Rosa, 
która była dwunasta.

Wyniki

II Mistrzostwa Polski Mło-

dzików - Zawadka (15-16.09) 

młodziczka młodsze
17.Małgorzata Maciągowska

młodzicy młodsi
6.Filip Załuski, 19.Kacper Klata, 28.Artur Smoliński

młodziczki starsze
6.Agnieszka Grądzik, 51.Paulina Ostrowska, 
64.Aleksandra Bagińska

młodzicy starsi
20.Szymon Mróz, 56.Marek Grzanowski, 
72.Michał Kołodziejczyk

rywalizacja drużynowa
5.Mazowsze Teresin - 5 miejsce (młodzicy starsi)
10.Mazowsze Teresin - 10 (młodziczki młodsze)
13.Mazowsze Teresin - 13 (młodzicy młodsi)

IV runda Pucharu Polski 

Juniorów Młodszych - Prud-

nik (22.09)

18.Adrian Barzyc
V runda Pucharu Polski 

seniorów i juniorów

juniorki
12.Justyna Rosa, 16.Natalia Juszczuk

juniorzy
17.Beniamin Ostrowski, 18.Michał Gawiński, 
32.Dawid Klata

łuki bloczkowe
9.Ryszard Kowalski

Pan Bóg strzały nosił

Piłka nożna
III Mazowiecka  
Liga Kobiet
VII kolejka
KS TERESIN - TKKF Grójec 3:0 v.o.
Tygrys - GOSiR II 0:4
Marysin - Orliki  2:1
IX kolejka
KS TERESIN - Marysin 9:1
Tabela

1.KS TERESIN 21 35-7

2.GOSiR II Piaseczno 15 26-7

3.Marysin Warszawa 8 9-25

4.Tygrys Huta Mińska 7 11-23

5.TKKF Grójec 5 8-13

6.Orliki Jeruzal 4 9-23
IV liga Mazowiecka, 
grupa północna
XI kolejka
Mławianka - BZURA 5:0
Mazur - Narew  0:0
Kasztelan - Przasnysz 1:6
Nadnarwianka - Huragan 3:5
Błękitni G. - Błękitni R. 0:1
Czarni - Bug  1:1
Ostrovia - Wisła II 1:0
Łomianki - Wkra  4:1
XII kolejka
BZURA - Nadnarwianka 4:3
Bug - Wkra  2:2
Błękitni R. - Ostrovia 2:0
Huragan - Błękitni G. 2:0
Przasnysz - Mławianka 4:4
Wisła II - Łomianki 2:0
Czarni - Mazur  0:0
Narew - Kasztelan (mecz odwołany)
Tabela

1.Huragan Wołomin 33

2.Wisła II Płock 24

3.Mławianka Mława 22

4.MKS Przasnysz 22

5.Błękitni Raciąż 22

6.Ostrovia Ostrów Maz. 20

7.Mazur Gostynin 18

8.Bug Wyszków 18

9.Błękitni Gąbin 18

10.Wkra Żuromin 16

11.Czarni Węgrów 15

12.Narew Ostrołęka 15

13.Kasztelan Sierpc 13

14.KS Łomianki 11

15.BZURA CHODAKÓW 4

16.Nadnarwianka Pułtusk 0
Warszawska Liga 
Okręgowa, grupa IV
XI kolejka
Milan - ORKAN  4:0
KS TERESIN - Perła 0:1
Naprzód - Ursus II 3:3
Chlebnia - Skra  2:0
Ryś - Świt  1:3
Przyszłość - Kosa 7:0
Ożarowianka - GLKS 1:1
Raszyn - Laura  1:1
XII kolejka
ORKAN - Przyszłość 2:5
KS TERESIN - Naprzód 3:2
Perła - Laura  1:0
GLKS - Raszyn  2:1
Kosa - Ożarowianka 0:4

Świt - Milan  1:0
Skra - Ryś  0:0
Ursus II - Chlebnia 0:0
Tabela

1.Ożarowianka Ożarów Maz. 30

2.Perła Złotokłos 29

3.GLKS Nadarzyn 25

4.Skra Konstancin 25

5.Przyszłość Włochy 23

6.Świt Warszawa 19

7.KS TERESIN 17

8.LKS Chlebnia 17

9.KS Raszyn 16

10.Milan Milanówek 16

11.Ursus II Warszawa 13

12.Ryś Laski 10

13.Laura Chylice 9

14.ORKAN SOCHACZEW 7

15.Kosa Konstancin 7

16.Naprzód Stare Babice 7
Płocka Liga Okręgowa
XI kolejka
Skrwa - UNIA I.  6:2
Świt - Amator  0:9
Polonia - Wisła S. 0:0
Stoczniowiec - Unia Cz. 3:1
Skra - Wisła N.D. 0:3
Pogoń - ULKS  3:3
Orzeł - Zryw  2:2
Kormoran - Huragan 0:2
XII kolejka
UNIA I. - Polonia  3:1
Amator - Huragan 4:1
Wisła N.D. - Pogoń 4:1
Świt - Stoczniowiec 0:3
Zryw - Kormoran  7:6
ULKS - Orzeł  1:2
Wisła S. - Skra  2:2
Unia Cz. - Skrwa 0:5 
Tabela

1.Amator Maszewo 30

2.Wisła Nowy Duninów 30

3.Skra Drobin 25

4.Unia Czermno 21

5.Orzeł Goleszyn 19

6.Zryw Bielsk 18

7.Kormoran Łąck 16

8.Huragan Bodzanów 16

9.Stoczniowiec Płock 16

10.Skrwa Łukomie 16

11.Wisła Sobowo 14

12.Świt Staroźreby 14

13.ULKS Ciółkowo 13

14.Pogoń Słubice 9

15.UNIA IŁÓW 7

16.Polonia Radzanowo 4
Warszawska Klasa A
IX kolejka
Guzovia - PROMYK 1:4
PIAST F. - Ołtarzew 3:2
Mszczonowianka II - Naprzód 2:3
Piast P. - Błonianka 0:0
Partyzant - Orion 1:3
Relax - Passovia  7:2
Pogoń II - GOSiR  3:1

Wyniki i tabele
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Na rondzie w Kuznoci-

nie wywalił się TIR z przy-

czepą wiozący jabłka. Roz-

sypało się 15 ton owoców. 
Zaraz pojawili się uczyn-

ni pomagający zbierać... do 
własnych reklamówek. Za-

trzymywały się liczne sa-

mochody, których kierowcy 
robili co mogli. Widziano 
także osobników podjeż-

dżających pojazdami peł-
nymi pustych na początku 
skrzynek. 15 ton topniało z 
minuty na minutę. Wresz-

cie ukryte na strychach i w 
piwnicach aparatury będą 
miały pełne obłożenie. A 
potem wytwórcy - pełne po-

łożenie.

W sprawę zdarzenia 
pod naszą dyskoteką Viva 
w Rybnie zaangażowały 
się tuzy polskiej palestry. 
W imieniu platformy cyfro-

wej TVN występował zna-

ny prawnik profesor Piotr 

Kruszyński, pracownik na-

ukowy UW. Z kolei obroń-

cą oskarżonego jest również 
profesor prawa Zbigniew 
Ćwiąkalski, były minister 
sprawiedliwości i proku-

rator generalny. Jak by się 
jeszcze okazało, że poszuki-
wany internauta „Janusz” to 
też znana w kręgach praw-

niczych postać, bawiąca się 
na dyskotece w Rybnie, to 
byłby już komplet! Znana, 

pytanie tylko w jakim cha-

rakterze?

Tomasz Szwed ruszył 
w tournee po sochaczew-

skich przedszkolach. Śpie-

wa dzieciom, recytuje, bo 
pewnie pozyskać próbuje 
przyszłych fanów swej pie-

śniarskiej twórczości. Praw-

dopodobnie zamierza iść 
śladem Fogga.

Krajan

Wtorek, 16 października
■ Młoda i znana pisarka Do-

rota Masłowska wypowiedziała się 
w prasie na temat patriotyzmu: „U 
nas patriotyzm kojarzy się głów-
nie z umieraniem na barykadzie. 
Nie mamy pomysłu na bezkrwawy 
patriotyzm w czasie pokoju. Czy-
li niewynoszenie spinaczy z biura, 
sprzątanie po psie, bycie miłym dla 
spotkanych ludzi”. I jeszcze czego, 
żeby człowieka za wariata wzięli!

■ Z badań przeprowadzonych 
na Uniwersytecie Śląskim wynika, 
że policjant służy w dużej  mierze 
do wyładowywania agresji. Słow-
nej, a nawet fizycznej. Naukow-
cy wymieniają osiem najczęściej 
używanych pod adresem funk-
cjonariuszy obraźliwych określeń, 
z których nie przytoczę żadne-
go, bo chciałbym nadal spokojnie 
przechodzić obok budynku przy 
ul. Warszawskiej 23. Dodać mogę 
natomiast, że, jak się dowiaduje-
my, w zeszłym roku doszło do 800 
przypadków pobicia policjanta w 
mundurze. Dodajmy, iż nie chodzi 
o tego samego.

Środa, 17 października
■ Radio Zet zatrudniło pana o 

nazwisku Bilguuna Ariunbaatar 
z Mongolii do prowadzenia co-
dziennego programu, w którym 

Mongoł będzie rozmawiał z kra-
jowymi gwiazdami showbiznesu. 
Na pewno znajdą wspólny język.

■ Ruszył internetowy program 
poszukujący aktorskich talentów. 
Może się zgłaszać każdy, a zwy-
cięzca dostanie rolę w nowej pol-
skiej komedii. Podobno jest kon-
cepcja, aby ci z kolejnych miejsc 
tego show dostali miejsca w no-
wym polskim Sejmie.

Czwartek,  
18 października

■ Tygodnik „Wprost” opubli-
kował ranking „najgłupszych pro-
gramów telewizyjnych”. Wszyst-
kie czołowe miejsca zdobyły 
programy TVN. Na pudle znaleź-
li się tacy prowadzący jak Małgo-
rzata Rozenek, Kuba Wojewódz-
ki i Magda Gessler. Jednak, jak 
się okazuje, „głupi” telewidzowie 
właśnie te programy chętnie oglą-
dają. Widocznie nie czytają ran-
kingów we „Wprost”.

■ Kabaret Mumio rozstaje się 
z siecią telefonii Plus, którą rekla-
mował od siedmiu lat, rezygnując 
z estradowych występów. Teraz 
czekamy na kabaretowy program 
o komórkach.

Piątek, 19 października 
■ Nie ustają komentarze po 

wtorkowym narodowym wsty-
dzie podczas niedoszłego meczu 
Polska - Anglia. Ale może dobrze 
się stało, bo Anglików żeśmy zla-
li. Kontynuujemy więc serię za-
skoczeń: gdy upał 30 stopni dach 
zamykamy, niech się duszą, a jak 
ulewa - otwieramy, niech ich zale-
wa... krew. Ktoś napisał: „stadion 
zalany, kibice trzeźwi”. I bardzo 
dobrze.

■ Na deptaku w Ciechanowie 
odsłonięto pomnik Doroty Rab-
czewskiej, czyli Dody, urodzonej 
w tym mieście. Uroczystość przy-
ciągnęła wielu gapiów, mimo że 
to tylko kręcono kolejny odcinek 
programu Szymona Majewskiego 
„Szymon na żywo”. Pomnik był 
jednak okazały, choć nie ze spi-
żu, a przedstawiona na nim Doda 
ma okazały biust. Może ciecha-
nowianie chcieli, aby tam zosta-
ła. Byłoby to świetne miejsce spo-
tkań biznesowych. Żeby kogoś 
wycyckać.   

24
S

T
R

O
N

A

Nr 651

Prasa ogólnopol-
ska opublikowała wy-

niki sondażu CBOS, z 
których wynika, że 70 
proc. Polaków uważa, 
iż warunki życia w 
naszym kraju są szko-

dliwe dla zdrowia 

psychicznego. Jedno-

cześnie aż 84 proc. 
tychże Polaków jest 
zadowolona ze sta-

nu własnej  psychiki. Wygląda więc na 
to, że każdy z nas uważa, iż wszyscy inni 
są chorzy na głowę, tylko nie on. Oczy-

wiście oprócz tych pozostałych 16 proc., 
którzy obawiają się , że jest z nimi coś nie 
tego. Ale może właśnie oni są najbardziej 
normalni, bo potrafią się sami prawidłowo 
zdiagnozować.

Bez żadnego związku z powyższym 
pobiły się dwie panie handlujące na ryn-
ku. Pani „X”, oglądającej świat przez ró-
żowe okulary, które sprzedawała, nie po-
dobała się schludność innej handlarki, 
pani „Y” i nazywała ją brudasem i flej-
tuchem. Pani obrażona czas jakiś znosi-
ła te przytyki, być może próbując w mię-
dzyczasie modyfikować swoją aparycję. 
Tamta jednak w inwektywach nie usta-
wała, więc „Y” poczuła się wreszcie po-
hańbiona  i ostrzegła panią „X”, że jeśli 
nie zaprzestanie tych obrażających jej 
poczucie smaku wycieczek, to opowie 

pani „Z”, jak to „X” przystawia się do jej 
męża „H”.

Przez dwa dni był spokój, ale w koń-
cu pani „X” znów nie wytrzymała i po raz 
kolejny dała wyraz swojego niezadowole-
nia z prezencji sąsiadki. Może miała na-
wet dobre chęci, chcąc podnieść estetykę 
miejskiego targowiska, jednak prawdopo-
dobnie pani „Y” była zdecydowanie inne-
go zdania na temat eleganckich kolekcji 
bazarowych handlarek, więc, zniecierpli-
wiona, zawołała panią „Z”, by oznajmić jej 
i znacznej części targowiska, że oto pani 
„X” przystawia się do jej męża „H”.

Znów przez dwa dni na targowisku 
był spokój, no może z wyjątkiem domu 
państwa „Z-H”, ale w końcu do pani „X” 
dotarło, że „Y” doniosła. Przewróciła ją 
więc i doszło do kuksańców i szarpaniny. 
Taki to jest ten nasz rynkowy high life, 
bon ton, savoir vivre, pardon.

Teraz, jak twierdzi pani prokurator, 
grozi pani „X” za naruszenie nietykal-
ności cielesnej pani „Y” grzywna lub po-
zbawienie wolności do jednego roku. A 
wszystko przez to, że przez ciemne prze-
ciwsłoneczne okulary wydawało się jej, że 
sąsiadka jest brudna. Gdyby nie to, panią 
„X” nie szarpałby prokurator, panią „Y” 
nie szarpałaby pani „X”, a pana „H” jego 
żona „Z”. Teraz widzimy, jak wiele może 
zależeć od asortymentu na straganie.

Sławomir Burzyński
slawomirburzynski@sopko.pl 

MAŁE PIWO

Czy pani ,,Y" była brudna?

„Ziemia Sochaczewska” dociera wszędzie, nawet na japońskie wyspy. 
Tubylec z Nagoi, w prefekturze Archi na Honsiu, też rozpoznał  
Bronisława Gawrylczyka, którego zdjęcie sprzed lat widniało  
na ostatniej stronie. 

Jak widzimy, sochaczewskie PKP dbają o czystość... koszy. 


